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سخنگوی شورای نگهبان: 
انباشتقانونوقانونگذاری

زیادعاملبرترییک
مجلسنیست

  هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان 
در نشست فراکسیون گام دوم مجلس شورای 
اســلامی در ســخنانی گفت: در حوزه حقوق 

مجلس را به دو وظیفه قانون گذاری ...

رئیس کل دیوان محاسبات کشور:
مخالفبنگاهداریصندوق

توسعهملیهستیم
ســید احمدرضا دســتغیب، رئیس کل دیوان 
محاسبات کشور در چهارمین همایش بین المللی 
صندوق توسعه ملی که با حضور مقامات، سفرا و 
برخی مسئولان با موضوع نقش آفرینی صندوق 

توسعه ملی در اجرای برنامه ...

رئیس قوه قضاییه دستور داد:
اطلاعرسانیدرباره

پروندههایفولادمبارکهو
چایدبش

اژه ای،  محســنی  غلامحسین  حجت الاسلام 
رئیس قوه قضاییه طی ســخنانی در نشست 
شورای  عالی قوه قضاییه توصیه هایی تخصصی 

را خطاب به مسئولان قضایی سراسر...
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خریدارانکارتنخالی

شاید باور کردنش سخت باشد که قیمت کارتن برخی از 
کالاها مانند گــوشی تلفن همراه حتی تا یک میلیــون 
تومان هم می رســــد، اما با نــــگاهی بــه آگهی های 
ســایت هایی مثل دیوار ایــــن واقعیت غیرقابل باور را 
می توان دید. نــــه تنها گوشــی تلفن همراه که کارتن 
تلویزیــون هم از ۱۰۰ تا ۲5۰ هزار تومان در این بازارها 
به فروش می رســد. قیمت کارتن های یخچال فریزر هم 
بســته به نوع مــارک و تمیزی بالا و پاییــــن می رود. 
مثــال کارتن یــک یخچال فریــزر دو قلــو ۱۲۰ هزار 
تومان فروخته می شــود رونق خرید و فروش کارتن در 
فضای مجازی موضوعی اســت که نشان می دهد زندگی 
برخی از شــهروندان کارتنی شــده است هر چند پیش 
از زندگی هــای کارتنــی را بــه برنامه های غیــر واقعی 
کودک تعلــق می گرفت اما اکنون بایــد از آن به عنوان 
یک شــغل کاذب نام برد. خرید و فــروش کارتن لوازم 
خانگی خــارجی این روز ها با قیمت های بــالا در فضای 
مجازی در حــال خرید و فروش اســت. از تلفن همراه 
و کولر گرفته تا تلویزیون ویخچــال فریزر! اما برای این 
کــه دلیل این قیمت های بــالا و همچنین چرایی خرید 
و فــروش این کارتن ها را بدانید خواندن این یادداشــت 
خالی از لطف نیست. خریداران کارتن های دست دوم تا 
پیش از این کارتن های موز و دســت دوم برای زمانیکه 
قرار بود اسباب کشی انجام شــود بسیار با اهمیت بود و 
خانواده هایی که در شرف اسباب کشی بودند در به در به 
دنبال این کارتن ها می گشتند، اما حالا کارتن های لوازم 
خانگی آن هم با مارک خــارجی ارج و قرب زیادی پیدا 
کرده اند. معمولاً این کارتن ها را - را افرادی می خرند که 
یــــا انواع تلویزیون، یخچــال و ... را به صورت قاچاق و 
بدون کارتن وارد کشــور کرده اند و بعد از خرید کارتن، 
آن لوازم را با قیمت بالاتر می فروشند یا سارقانی که این 
لوازم را به ســرقت برده اند و حالا بــرای این که کالای 
سرقتی شــان را بفروشــند به دنبال کارتن های مشــابه 
جنس دزدی هســتند. البته در این میان هستند افرادی 
که اجناس دســت دوم و تقلبی شان را هم با این ترفند 
به اسم جنس آکبند و اصلی به فروش می رسانند این در 
حالی اســت که پیگیری اموال مسروقه از طریق شماره 

سریال روی کارتن قابل پیگیری است.
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آنچه در جلسه شورای اسلامی شهر شیراز رخ داد: 

تصویبآییننامهفرآیند
پنجرهواحدسرمایهگذاری

صفحه 3

تشریح جزئیات بازماندگان از تحصیل در استان فارس؛

35هـزار
بازمانـده

گســتردگی و تنوع جغرافیایــی، فرهنگی و اجتماعی 
مناطق استان فارس یکی از مهم ترین علل ایجاد معضل 
بازماندگی از تحصیل اســت، به نحوی که در مواردی 
تنگناها و مشکلات معیشتی و مالی برخی از خانواده ها 
موجب ممانعت اولیا برای ادامه تحصیل فرزندشــان با 
هدف کمک به تأمین اقتصاد خانواده شــده است. ین 
صحبت معاون آموزش متوسط آموزش و پرورش فارس 

اســت. در ۱9شهریور ماه ســال گذشته نیز اعلام شد 
فارس 5۱۴ هزار دانش آموز مقطع ابتدایی دارد که سال 
گذشــته ۱۱ هزار و ۲۴۰ نفر از آن ها به مدرســه وارد 
نشــده یا ترک تحصیل کرده بودنــد و در مجموع در 
فارس 35 هزار دانش آموز بازمانده از تحصیل در ســه 
مقطع ابتدایی، متوسطه اول و متوسطه دوم شناسایی 

صفحه3شدند که از این شمار ۱۱ هزار و...

صفحه 3

ایســنا- ســخنگوی وزارت خارجه با بیــان اینکه 
گفت وگــوی دیپلماتیک تهران-واشــنگتن از طریق 
واسطه ها و در چارچوب مذاکرات رفع تحریم ها انجام 
می شــود، گفت در دکترین هســته ای ایران تغییری 

ایجاد نشده است.
ناصر کنعانی در این نشســت که در محل نمایشگاه 
کتاب تهران برگزار شــد، در پاســخ به پرسشــی در 
ارتباط بــا برخی از اظهار نظرها طــی روزهای اخیر 
مبنــی بر احتمال تغییر دکترین هســته ای ایران در 
صورت تهدید بیشــتر و جدی دشمنان گفت: ایران 
بارهــا مواضع اصولی خود در ارتبــاط با مخالفت در 
تولید، نگهداری و انباشــت و اشاعه سلاح های کشتار 
جمعی بر اساس دکترین هسته ای خود که مبتنی بر 
رویکرد اصولی جمهوری اسلامی ایران و فتوای مقام 
معظم رهبری اســت را اعلام کرده است و بر همین 
اســاس ایران، معاهدات و کنوانسیون های بین المللی 
ممنوعیت سلاح های کشتار جمعی از جمله معاهده 
منع  اشاعه سلاح های کشتار جمعی و ... را امضا کرده 
اســت و رهبر معظم  انقلاب اسلامی نیز  بر مخالفت 
ایران در استفاده از سلاح های هسته ای تأکید و فتوای 
خود مبنی بر حرام بودن اســتفاده از این سلاح ها را 

مبتنی بر دین اسلام اعلام کرده اند.
ســخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران با 
بیان اینکه ما وجود ســلاح های هسته ای را تهدیدی 
برای صلــح و امنیت می دانیم و  بــر موضوع جهان 
شمول بودن  منع  اشاعه سلاح های هسته ای به ویژه 
در غرب آسیا تأکید داریم، افزود: متأسفانه در منطقه 
غرب آســیا، فقط رژیم صهیونیستی به معاهده عدم 
انتشار و اشاعه سلاح های کشتار جمعی نپیوسته است 

و خطر واقعی، تأسیسات رژیم صهیونیستی است.
کنعانــی در بخش پایانی صحبت هــای خود در این 
ارتباط اظهار کرد: مواضع رسمی کشور در موضوعات 
مختلف از جمله بحث ســلاح های کشتار جمعی به 
صورت شفاف از طریق مقامات عالی ایران بارها اعلام 
شده است و در دکترین هسته ای ایران هیچ تغییری 

ایجاد نشده است.

گفتوگویدیپلماتیکبینایرانوآمریکاازطریق
تحریمها رفع مذاکرات چارچوب در و واسطهها

انجاممیشود
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
در ادامه گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاســخ به 
ســؤالی در ارتباط با برخی از اخبار منتشــر شده در 
مورد مذاکرات بین ایران و آمریکا خاطرنشــان کرد: 
گفت وگوی دیپلماتیک بین مــا و طرف آمریکایی از 
طریق واسطه ها و در چارچوب مذاکرات رفع تحریم ها 
انجام می شود و این گفت وگوها و مذاکرات یک روند 
مستمر را طی کرده است و تا این مرحله مذاکرات به 

فواصل از طریق واسطه ها انجام شده است.
کنعانــی ادامه داد: ایران بارها اعلام کرده اســت که 
به رویکرد سیاســی و مذاکره به منظور تحقق حقوق 
ملت ایران و رفع تحریم های ظالمانه علیه کشورمان 
تا زمانی که این رویکرد حقوق  و منافع ملت ایران را 

تضمین کند، پایبند است.
وی همچنین در مورد برخی از اخبار منتشــر شــده 
مبنی بر اینکــه آمریکایی ها از ایران خواســتند که 
میزان غنی ســازی خود را کاهش دهد؟ گفت: اگر به 
درخواست آمریکایی ها باشد آن ها می خواستند هیچ 
غنی ســازی در ایران صورت نگیرد و اگر یادتان باشد 
آنها می خواســتند تمام پیچ و مهره های تأسیســات 

هسته ای ایران را باز کنند.
کنعانی تصریح کرد: ایران تاکنون در چارچوب حقوق 
قانونــی خود در این حوزه عمــل کرده و به این روند 

ادامه می دهد.
رفتارغربیهادوگانهومتناقضاست

ســخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی در ادامه 
گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر اینکه برخی از رســانه ها و مقامات  غربی در عین 
حال که در برابر جنایت های رژیم صهیونیستی علیه 
مردم غزه ســکوت کرده اند و خیزش های دانشجویی 
در کشورهای خود علیه رژیم صهیونیستی را سرکوب 
کرده انــد، در امور داخلی ایران از جمله احکام صادره 
در مورد برخــی از افراد اقدام به اخذ موضع کرده اند، 
نگاه جمهوری اســلامی ایران به ایــن رفتار دوگانه 
مقامات غربی چیست، گفت: همان طور که شما اشاره 
کردید، رفتــار آن ها دوگانه و متناقض اســت، آن ها 
شــعارهای رنگی در ارتباط با موضوع حقوق بشر سر 

می دهند ولی بدترین عملکرد را دارند. 
وی همچنین گفت: جمهوری اسلامی ایران هرگونه 
اظهارنظــر مداخله جویانه این دســت کشــورها در 
امور داخلی خودش به ویژه در مورد مســائل قضایی 
و فرایندهای قضایی را مردود می شــمارد و این گونه 

اظهارات را رد می کند.
مقاماتافغانســتانبهحقوقحقابهایرانپایبند

باشند
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران همچنین 
در ارتباط با اخبار منتشر شده مبنی بر اقدام طالبان 
بر ایجاد ســطح بــر روی رودخانه هریــرود و  اینکه 
این موضوع مشــکلاتی را برای تأمیــن حقابه ایران 
فراهم می کند، گفت: مبنــای دریافت حقابه ایران از 
افغانســتان بر اساس معاهده پایدار و قانونی است که 
بین ۲ کشــور  پیش از این امضا شــده است و دارای 

صلاحیت است.
وی ادامه داد: انتظار ما از مقامات سرپرستی افغانستان 
این اســت که علاوه بر گفتــار در عمل نیز به حقوق 
حقابه ایران از منابع آبی بالا دســت پایبند باشــند و 
هیــچ اقدامی در حوزه های بالادســتی کــه مانع از 

دستیابی ایران به حقوق خود شود انجام ندهند.

سخنگوی وزارت خارجه:

دردکترینهستهایایرانتغییریایجادنشدهاست

تسنیم- علی خضریــان سخنگوی کمیسیون اصل 
نودم قانون اساسی گفت: جلسه کمیسیون اصل نود 
در خصوص نظارت بر حســن اجــرای قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز و ســامانه جامــع تجارت و ثبت 
اطلاعات اعضای زنجیره طلا در این سامانه به ریاست 
حجت الاســلام ســیدمحمود نبویــان، نایب رئیس 
کمیسیون و رئیس کارگروه مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
کمیسیون تشکیل و بر اجرای کامل قانون تأکید شد. 
وی افزود: با توجه به بررسی های انجام شده به دلیل 
عدم نظارت بر بازار طلا برخی سوءاستفاده گران بازار 
طلا را به پوششــی برای اقدامات خلاف قانون خود 
نظیر پولشــویی و ایجاد تلاطم های ارزی و معاملات 

خارج از سیستم بدل نموده اند و مطابق قانون، گروه 
هــای کالایی اولویــت دار در موضــوع قاچاق طبق 
دســتورالعمل اعلام شده باید اقدام به ثبت اطلاعات 

خود در سامانه جامع تجارت نمایند.
عضو هیئت رئیســه کمیســیون تصریح کرد: گروه 
کالایی فلزات گرانبها و طــلا از گروه های با اولویتی 
است که باید اطلاعات خود را ثبت کنند اما متأسفانه 
با برخی کارشکنی ها این کار تاکنون صورت نگرفته 
است و با حضور نمایندگان دستگاه های ذی ربط مقرر 
شــد با توجه به اطلاع رسانی سازمان امور مالیاتی و 
وزارت صمت،اجرای قانون پایانه های فروشــگاهی و 
سامانه مؤدیان اجرا و بر اساس تبصره 3 الحاقی ماده 

6 قانون تســهیل تکالیف مؤدیان اطلاعات ثبت شده 
در سامانه تجارت برای سامانه مؤدیان نیز ارسال شود 
و نیاز به مجدد نباشد؛ اما چنانچه صرفاً اطلاعات در 
سامانه مؤدیان ثبت شده باشد باید در سامانه تجارت 
نیز ثبت شــود. وی خاطرنشان کرد: کمیسیون اصل 
نود اعلامیه های صادر شــده توسط وزارت صمت در 
خصوص استثنا قائل شدن صنف طلا از ثبت اطلاعات 
را غیرقانونی تشــخیص داد. همچنین همینطور که 
پیش تر اعلام شــد مجدداً تأکید می کنیم کمیسیون 
اصل نــود از تمام ابــزار خود برای مســتنکفین از 
قانون اســتفاده و به هیچ کس و دســتگاهی اجازه 

عقب نشینی از قانون را نمی دهد.

سخنگوی کمیسیون اصل نودم قانون اساسی:

اعلامیه  صمت درباره استثنا قائل شدن طلافروشان غیرقانونی است

نمرهخوبمردمفارسبهعملکرددانشگاهآزاداسلامی

 اجلاســیه سراســری مدیــران گروه های آموزشــی 
رشــته های هنر، فرهنگ و ارتباطات روز گذشــته در 
سالن شهدای مدافع حرم دانشکده مهندسی دانشگاه 
آزاد اســلامی شــیراز با حضور رئیس دانشــگاه آزاد 
اسلامی برگزار شد. رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در این 
اجلاســیه به تشــریح تأثیر فناوری قرن ۲۱ در تغییر 

ذائقه و نگاه انسان پرداخت. 
محمدمهدی طهرانچــی همچنین با بیان آمار و ارقام 
ورودی دانشــگاه های کشــور در دو ســال گذشته، 
 نســبت به کاهش اقبــال عمومی به علــوم پایه ابراز

 نگرانی کرد. 
طهرانچی حجم ناموزون ورودی دانشــگاه ها و تسخیر 
ذهن مبتنی بر تصویرســازی دیجیتال نیز از ســایر 
موارد مهم مطرح شده در این اجلاسیه توسط رئیس 
دانشگاه آزاد اسلامی بود. رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 
همچنیــن در حاشــیه این اجلاســیه در گفت وگو با 
خبرنگاران با بیان اینکه به دنبال تجمیع دانشگاه آزاد 
اسلامی در شهرها نیستیم، گفت: آن چیزی که دنبال 
می کنیم تغییر سرفصل ها و مناسب سازی رشته ها در 

دانشگاه های شهرهاست. 
طهرانچی، درباره تجمیع دانشگاه های آزاد گفت: اساساً 
چیزی به نام تجمیع در دانشــگاه آزاد اسلامی دنبال 
نمی کنیــم چرا که مردم با امید در تک تک شــهرها 
دانشــگاهی را ایجاد کرده اند که به دردشان بخورد و 
اگر جایی رشــته ای ارائه می شــود که برای مردم آن 
منطقه کارآمد نیست، باید آن را تغییر دهیم نه اینکه 

دانشگاه را تعطیل کنیم لذا آن چیزی که رخ می دهد 
تغییر سرفصل ها و مناسب سازی رشته ها برای تربیت 
نیروهای انســانی متعالی در هر شهر است. وی گفت: 
دانشــگاه آزاد به دنبال یک ساختارسازی جدید است 
که بتواند علاوه بر رســالت علمی، مأموریت خود که 
پاســخگویی به نیازهای جدی جامعه اســت، پاسخ 
مناســبی دهد و نیروی انســانی لازم را برای مواجهه 
بــا تحولات اجتماعی و فناورانه آماده کند. وی با بیان 
اینکه این ســاختار جدید مبتنی بر گروه های علمی و 
دانشکده هایی موضوع محور تشکیل شده است، افزود: 
در دانشگاه آزاد اســلامی دانشکده های موضوع محور 
مانند دانشکده فرهنگ و تمدن، دانشکده هنر و رسانه 
و دانشکده تعلیم و تربیت اسلامی تشکیل شده است. 
طهرانچی با تصریح اینکه دانشــگاه آزاد اسلامی حول 
موضوعات متناسب با نیاز روز شاهد در دانشکده های 
موضوع محور فعالیت می کند، گفت: در گردهمایی)روز 
گذشــته(روز مدیران گروه های آموزشــی رشته های 
هنــر، فرهنــگ و ارتباطات پیرامون همین مســائل 
به بحــث و گفت وگو پرداختیم. رئیس دانشــگاه آزاد 
اســلامی بیان کرد: فرهنگ و رسانه از جمله مسائلی 
هســتند که بایــد به خوبــی مورد بحث و بررســی 
 در فضــای علمی قــرار گیرند تا بتــوان از این طریق 

جامعه را بیمه کرد. 
وی با بیان اینکه دانشــگاه با یــک نگاه پایه عرصه به 
مســائل نگاه می کند، گفت: در دانشگاه آزاد اسلامی 
عرصه هــای فعالیت هایی را باز می کنیــم که بتوانیم 
دانشــجویان تربیت کنیم که هم دانا و هم توانا بوده 
و هــم بتوانند ســکاندار تحولات اجتماعی باشــند 
 و از طرفــی راجع بــه آینده خود و اشــتغال دغدغه 

نداشته باشند. 
طهرانچی تصریح کرد: رســالت دانشــگاه این اســت 
که رشــته های خود را خوب توســعه دهــد ولی این 
رشــته ها در یــک فعالیت بیــن رشــته ای می تواند 
پاســخ به نیاز جامعه دهنــد، یعنــی در اینجا نباید 
 رشــته ایجاد کرد بلکه باید دانشجو را در یک فضای 

چند وجهی تربیت کرد. 
وی ادامــه داد: ایجــاد فضاهای چند وجهــی به نام 
دانشــکده موضوعی در دانشگاه آزاد اسلامی برای این 
است که بتواند دانشجو را در چنین فضایی تربیت کرده 
و هم روانشناســی به آنان ارائه دهد. رئیس دانشــگاه 
آزاد اسلامی در پاســخ به اینکه برای فارغ التحصیلان 
این دانشــگاه بازار کار ایجاد شــده اســت، گفت: در 
دانشــگاه آزاد اسلامی سرای نوآوری را ایجاد می کنیم 
و همچنین شبکه ســازی انجام می دهیم تا شبکه های 
گسترده ای از دانشجویان در کنار هم قرار گیرند و در 
 این سراهای نوآوری برای فارغ التحصیلان به جد فکر 

شده است.
طهرانچی در خصوص وضعیت دانشگاه های آزاد استان 
فارس نیز گفت: در فارس با اقبال مردمی خوبی مواجه 
هستیم، به عنوان مثال شمار دانشجویان ما از بیش از 
5۰ هزار دانشــجو به بیش از ۷۰ هزار دانشجو رسیده 
است و این نشان می دهد که مردم فارس نمره خوبی 
به عملکرد دانشگاه آزاد اســلامی در چند سال اخیر 
داده اند که ســرمایه های آینده خود را در اختیار این 

دانشگاه قرار می دهند.
وی از رشــد بیش از ۴۰ درصدی تعداد دانشــجو در 
دانشــگاه آزاد اســلامی فارس خبر داد و آن را نمره 
موفقیت بســیار خوبی دانســت که می تواند منشــأ 

تحولات جدی در استان باشد. 
رئیس دانشگاه آزاد اســلامی در خصوص شهریه این 
دانشــگاه هم گفت: نظرســنجی های متفاوتی در این 
زمینه داریم. در این نظرســنجی ها، بیشتر از شهریه، 
آن چیزی که دانشــجو از ما مطالبه می کند، کیفیت 
و کارآمدی و آینده نگری اســت. ما با حداقل شهریه ها 
جلو می رویم که این مســئله را می توان با هزینه های 

دیگر سبد خانوار مقایسه کرد.
طهرانچی با تأکید بر اینکه بحث اصلی مهم تر از شهریه 
این است که بتوانیم دانشجویان را کارآمد تربیت کنیم، 
گفت: دانشــگاه در بحث ایجاد عرصه های اشتغال در 

حال تلاش است.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در اجلاسیه سراسری مدیران گروه های آموزشی دانشگاه آزاد اسلامی در شیراز: 

رشد بیش از ۴۰ درصدی تعداد دانشجو در دانشگاه آزاد اسلامی فارس
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بازدید سه ساعته رهبر انقلاب از نمایشگاه کتاب

حضــرت آیت  ا... خامنــه ای، رهبر معظم انقاب اســامی صبح روز 
گذشــته با حضور در سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 

به مدت ۳ ساعت از غرفه های مختلف کتاب بازدید کردند.
رهبر انقاب در این بازدید ضمن گفت وگو با ناشــران، نویسندگان و 
صاحبان غرفه های کتاب، از نزدیک در جریان تازه های نشر و وضعیت 

بازار کتاب و همچنین میزان استقبال از نمایشگاه قرار گرفتند. 

 فرمانده کل سپاه: 
جمهوری اسلامی بدون واهمه به قلب استکبار 

حمله می کند
تسنیم- سردار سرلشکر حسین سامی، فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقاب اســامی در آیین افتتاح مرکز فــوق تخصصی جراحی های 
محدود خاتم الانبیا )ص( ســمنان گفت: جمهوری اسامی نشان داد 
هر کجا با مانع و تحریم روبه رو شد همان زمان موفقیت هایی بدست 
آورده است و اقتدار امروز نظام جمهوری اسامی محصول مقاومت و 
پیشرفت در جنگ بی پایان با شکل های مختلف و کشورهای مختلف 
دنیا اســت. فرمانده کل سپاه پاســداران انقاب اسامی با بیان اینکه 
تصور دشمن در تحریم کشور ایران فلج کردن و تسلیم آن بوده است، 
اظهار داشــت: ملت ما تحریم را به فرصتی برای پیشرفت تبدیل کرد 
و دســتاوردهای عظیم این قدرت امروز به دنیا در عرصه های مختلف 

به نمایش درآمده است.
سرلشکر ســامی تصریح کرد: اینکه جمهوری اسامی بدون واهمه 
و با علم به دشــمنی همه جانبه و تبعات آن، به قلب اســتکبار حمله 
می کند، نشــان از قدرت ایمان، مقاومت، اراده و پیشرفت این مردم 
است. وی با بیان اینکه اعتماد به نفس امروز نیروهای مسلح از اعتماد 
مردم به نظام به دســت آمده اســت، افزود: قاعده عبور از مشکات و 
تحریم ها با مردم بودن اســت. همه ما نیروها و مسئولین  خادم مردم 
بوده و از همه توان و ظرفیت همچون گذشــته برای خدمت به مردم 
استفاده خواهیم کرد. سرلشکر سامی گفت: دشمنان در دنیای امروز 
ذخایر خود را برای ضربه به جمهوری اســامی آماده می کنند؛ اما با 
رهبری حکیمانه رهبر معظم انقاب اســامی و پشتوانه اراده مردمی 

بصیر و همیشه مقاوم و پشرفت بیش از پیش، قوی تر خواهد شد.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل: 
نیازمند تعیین سخنگوی واحد و مدیریت اخبار 

در وقوع حوادث هستیم
ایسنا- ســردار غامرضا جالی، رئیس سازمان پدافند غیرعامل در 
گردهمایی فرماندهان ارشــد پدافند غیرعامــل مناطق ویژه نفتی با 
اشــاره به حمله صهیونیست ها به کنسولگری ایران در سوریه، اظهار 
کرد: پاســخ مشروع، قانونی و هوشــمندانه جمهوری اسامی به این 
تجاوز و تنبیه رژیم صهیونیســتی، دســتاوردی اســت که در آینده 
و سرنوشــت این رژیم تأثیر خواهد داشــت.رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامل کشــور با تأکید بر ضرورت آمادگی زیرساخت های حیاتی 
در برابــر تهدیدات ترکیبی، گفت: نمونه ایــن تهدیدات را در حمله 
تروریســتی به خطوط انتقال گاز دیدیم که با اقدام به موقع صنعت 

نفت و گاز، پیامدهای آن مدیریت شد.
جالی با تأکید بر لزوم اقدامات جدی برای کاهش تهدیدات درون زا، 
افزود: در این زمینه سازمان پدافند غیرعامل کشور، دستورالعملی را 
تهیه کرده که در حال نهایی شــدن است و در آن نقش ها و وظایف 
مشــخص شــده اســت. وی با بیان اینکه از مهم ترین موضوعات در 
وابســتگی متقابل زیرســاختی، مدیریت پیامدهاســت، یادآور شد: 
برگشــت پذیری زیرساخت پس از حادثه، از جمله ظرفیت هایی است 
کــه باید برای تقویت چابکــی و توانمندی هایش در زیرســاخت ها، 
اقدامات اساســی انجام شــود. همچنین از موضوعات مهم در وقوع 
حــوادث، تعیین ســخنگوی واحد برای حوادث اســت تا با مدیریت 
درست رســانه، شــاهد کمترین میزان به خطر افتادن امنیت روانی 

جامعه با مدیریت اخبار باشیم.
رئیس ســازمان پدافنــد غیرعامل کشــور با بیان اینکــه مهم ترین 
مسئولیت فرماندهان ارشد پدافند غیرعامل مناطق نفتی، فرماندهی 
مدیریت بحران حادثه اســت، ادامه داد: ایــن فرماندهان با توجه به 
اختیارتشــان باید بتواند با تهیه و ارائه طرح و برنامه مناســب پاسخ 
اضطــراری به حوادث حادثه و پیامدهــای آن را مدیریت کنند. این 
برنامه در واقع باید واکنش و پاسخ مناسب به سناریوی تهدیدات پایه 

را برای زیرساخت مربوطه ترسیم کند.
جالی افزود: مســئولیت بعدی فرماندهان ارشــد پدافند غیرعامل 
مناطق نفتی، جلوگیری از قطع خدمات رســانی ناشــی از حوادث و 
تهدیدات اســت. اگر حادثه ای اتفاق افتاد، کارکرد زیرســاخت نباید 

قطع شود تا شاهد تداوم کارکرد زیرساخت مورد نظر باشیم.
جالی گفت: برگشت پذیری زیرساخت باید مورد توجه این فرماندهان 
باشــد تا اگر حادثه به هر دلیلی اتفاق افتاد، به سرعت تعمیرات لازم 
صورت گیرد و زیرســاخت به کارکرد خود بازگردد. مدیریت پیامد، 
کاهش آسیب پذیری و مدیریت وابستگی ها نیز یکی از اقداماتی است 
که باید در دستور کار فرماندهان ارشد پدافند غیرعامل مناطق نفتی 

قرار گیرد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت:
مطلقاً فکر نکنید که جنگ دشمن با ما

 تمام شده است
 مهر- عباس علی آبادی، وزیر صنعــت، معدن و تجارت در همایش 
گرامی داشــت مقام استاد و نقش اساتید در گام دوم حرکت جهادی 
و علمی که در دانشــگاه جامع امام حسین )ع( برگزار شد اظهار کرد: 
حکماً و بزرگان، انسان را خاصه کائنات معرفی کرده اند و انسان الهی 

را خاصه همه آدمیان دانسته اند.
وی افزود: با چهار مورد انسان به کمال می رسد که شامل قول نیک، 

فعل نیک، اخاق نیک و معرفت است.
وزیــر صمت با بیان اینکه انســان آمده که به معرفت برســد گفت: 
از دیدگاه اســتاد مطهری، در انســان کامل، تمامی ویژگی ها به یک 
 اندازه رشــد کرده اســت. علی آبادی با بیان اینکه مقصد دانشــگاه 
امام حسین )ع( کمک به جمهوری اسامی است، افزود: مأموریت های 
اولیه و ثانویه دانشگاه امام حسین )ع( باید در یک راستا باشد؛ امروز 
ما پاســدار حریم ولایت هســتیم، لذا بایــد درد و مطالبات مردم را 
بشنویم. وزیر صمت گفت: جهش تولیدی در دو مرحله کمی و کیفی 
بوده که باید هر دو امر را در یک جهت پیش ببریم؛ شــعار امســال 
تنها برای سال ۱۴۰۳ نیست و باید به سمت حداکثرسازی مشارکت 
عامه مردم در بحث تولید برویم. علی آبادی اظهار کرد: باید به سمتی 
برویم که مردم را در بحث تولید به میدان بیاوریم تا در این امر مهم 
مشارکت حداکثری داشــته باشند. وزیر صمت گفت: دشمن با تمام 
قــوا به میدان آماده اســت و مطلقاً فکر نکنید که جنگ تمام شــده 
است؛ ما نزدیک قله ایم و باید تمام ظرفیت های خود را بسیج کنیم.
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ایســنا- حجت الاسام غامحســین محسنی 
اژه ای، رئیــس قــوه قضاییه طی ســخنانی در 
نشســت شــورای  عالی قوه قضاییه توصیه هایی 
تخصصی را خطاب به مســئولان قضایی سراسر 
کشور درخصوص لحاظ مواد ۳۵۰ تا ۳۵۳ آیین 
دادرســی کیفری مطرح کرد و در همین رابطه 
گفت: ماده ۳۵۳ قانون آیین دادرسی کیفری، از 
جهاتی دست ما را برای اطاع رسانی درخصوص 
پرونده های قضایی بازگذاشــته است و از جهاتی 
نیــز محدودیت هایی را برای امر اطاع رســانی 
قائل شــده اســت؛ در این ماده قانونی قید شده 
که انتشــار جریان رســیدگی و گزارش پرونده 
که متضمن بیان مشــخصات شــاکی و متهم و 
هویت فــردی یا موقعیت اداری و اجتماعی آنان 
نباشد، در رسانه ها مجاز است. از سویی دیگر در 
همیــن ماده قانونی تصریح شــده که بیان مفاد 
حکم قطعی و مشــخصات محکوم علیه فقط در 
موارد مقرر در قانون امکان پذیر اســت. از سویی 
دیگــر در تبصره همین ماده قانونی درج شــده 
که انتشــار جریان رســیدگی و گزارش پرونده 
در محاکمات علنی که متضمن بیان مشخصات 
شاکی و متهم اســت، در صورتی که به عللی از 
قبیل خدشه دارشــدن وجدان جمعی و یا حفظ 
نظم عمومی جامعه، ضرورت یابد، به درخواست 
دادستان کل کشور و موافقت رئیس قوه قضاییه 

امکان پذیر است.
محسنی اژه ای افزود: بعضاً موضوعات و مقولاتی 
در ســطح جامعه مطرح می شــوند کــه اذهان 
مردم را مشغول می ســازند؛ در اینجا مسئولان 
ذیربــط قضایی باید در چهارچوب تعیین شــده 
در قانون، بــرای مردم درخصوص آن موضوعات 
و مقولات روشــنگری کننــد؛ گاهی درخصوص 
همان موضوعی که ذهن مردم را مشــغول کرده 
است، هنوز پرونده ای تشکیل نشده و هنوز اساساً 
موضوع به دســتگاه قضایی ارجاع نشــده است؛ 
خُب، مســئول قضایی مربوطه، در همین حد به 

مردم اطاع رسانی کند.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: بعضاً فردی مطلبی 
را طرح می کند که روان مردم را آزرده می سازد؛ 
در اینجــا دســتگاه قضایی یا نظارتــی وقتی از 
آن فرد توضیح می خواهند و او مســتندی برای 

مطلب خــود ارائه نمی دهد و در مقام اصاح نیز 
برنمی آید، بــرای مردم همین مقولــه را تبیین 
کننــد و بگویند فان فرد که فان ادعا را مطرح 
کرده بود، هیچ مســتندی ارائه نکرد و در مقام 

اصاح نیز برنیامد.
  قانون این اجــازه را به ما داده که فرآیند 

رسیدگی را برای مردم تبیین کنیم
محســنی اژه ای تصریح کرد: گاهــی پرونده ای 
قضایــی درخصوص موضوعی کــه اذهان مردم 
را درگیر کرده اســت تشــکیل می شود؛ طبیعتاً 
وقتی این پرونــده در مرحله تحقیقات مقدماتی 
اســت به طور کلی تا قبل از صدور حکم قطعی، 
ما در مــورد اعام برخی جزییــات پرونده منع 
قانونی داریم؛ اما قانــون این اجازه را به ما داده 
که فرآیند رســیدگی را برای مردم تبیین کنیم؛ 
یعنی بدون ذکر مشخصات طرفین پرونده، برای 
مردم بگوییم که چنین پرونده ای تشکیل شده و 
از افــرادی در این رابطه بعنوان مطلع یا متهم یا 

شاکی توضیح خواسته شده است.
رئیس قوه قضاییه اظهار کرد: گاهی حتی وقتی 
پرونده در مرحله دادســرا اســت نیز این اجازه 
را داریم کــه در چهارچوب قانــون، برای مردم 
روشنگری کنیم؛ برای نمونه وقتی آن مبحث ۹۲ 
هزار میلیارد تومان مطرح شــد، در شرایطی که 
هنوز پرونده آن به قوه قضاییه ارجاع نشده بود، 
در اذهان ایــن چنین جا افتاده بود که ۹۲ هزار 

میلیارد تومان فســاد یا اختاس شده است؛ در 
اینجا وقتی پرونده ارجاع شد و تحقیقات ابتدایی 
صورت گرفت و یقین حاصل شــد که آن مبلغ و 
عدد مطروحه درســت نیســت، تا قبل از روشن 
شــدن همه ابعاد پرونــده، می توانیم بگوییم که 
فی الجمله چنین عدد و رقمی که در ذهن مردم 
جا افتاده، درســت نیســت. در چنین مواردی، 
چنانچه تا زمان صــدور حکم قطعی صبر کنیم 
و پس از آن بخواهیم به روشــنگری درخصوص 
پرونده بپردازیم، ممکن است زمان زیادی صرف 
شود و آن اعداد و ارقام غیرواقعی در اذهان مردم 
تثبیت شــود و خدای ناکرده زمینه بدبینی آنان 

فراهم گردد.
به مرحله و روشنگری    اطلاع رسانی مرحله 

برای مردم پیرامون پرونده های مهم
محســنی اژه ای بیان داشت: در اینجا باید تأکید 
کنم که عاوه بر اطاع رســانی مرحله به مرحله 
و روشنگری برای مردم پیرامون پرونده های مهم 
که اذهان آنان را درگیر کرده اســت، موضوع با 
اهمیت دیگر آن است که به این پرونده ها هرچه 
 سریع تر رسیدگی شــود؛ اغلب این پرونده ها در 
دادگستری تهران، رســیدگی می شوند؛ در این 
رابطه نیاز اســت که از جهات مختلف به قضات 
این قبیــل پرونده ها کمک و یاری شــود؛ برای 
نمونــه، پرونده فولاد مبارکه خیلــی زمان برده 
است؛ ممکن اســت آن چیزی که در ذهن مردم 

رســوب کرده با حکمی که بعدهــا در قبال این 
پرونده صادر می شــود، برطرف نشــود؛ بنابراین 
تســریع در رســیدگی های متقن به این قبیل 
پرونده ها که اذهــان مردم را درگیــر کرده اند، 

امری بسیار لازم و واجب است.
قبال پرونــده چای دبش    ســریع تر در 

روشنگری شود
رئیس قوه قضاییه در ادامه با ذکر نمونه دیگری 
از پرونده هــای مهم که اذهان مــردم را درگیر 
کرده انــد، به پرونــده چای دبش اشــاره کرد و 
گفــت: پرونده چای دبش، پرونده ای اســت که 
ذهن مردم را مشــغول کرده اســت؛ عدد و رقم 
مطرح در این پرونده، عدد و رقم بزرگی اســت 
و نکتــه مهم آنکه، در زمــان کوتاهی این قضیه 
رخ داده اســت؛ بدین معنا که از سال ۹۷ و ۹۸ 
شــروع شــده و یک عدد و رقم کم، مرتب زیاد 
شده اســت و در طول یکسال، عمده این قضیه 
رخ داده اســت. خُب باید ســریع تر در قبال این 
پرونده در این حد روشنگری شود که چه بخشی 
از آن جرم اســت چه بخشی از آن جرم نیست و 
چه بخشی از آن تخلف است؛ همچنین چنانچه 
افرادی در دوره ها و احیاناً وزارتخانه های مختلف 
در این قضیه دســت داشــتند، باید موضوع آن، 

روشن و تبیین شود. 
محســنی اژه ای افزود: پرونده هایی نظیر پرونده 
چای دبــش را نمی توانیم عــادی تلقی کنیم و 
فی المثل ۲ سال منتظر بمانیم که تعیین تکلیف 
نهایــی شــوند و پــس از آن به روشــنگری و 
اطاع رســانی بپردازیم؛ البته در خصوص پرونده 
مزبور، دادســتان و بازپرس مربوطه مستمراً در 
حال تاش هســتند و قرار نهایی این پرونده در 
دادسرا نیز اخیراً در مرحله صدور بود که موارد و 
اسناد جدیدی از جمله مُهرهای جعلی منتسب 
کشف شد که لازم بود در این خصوص از برخی 
از مقامات داخلی و خارجی و برخی وزارتخانه ها 
تحقیق شود؛ همچنین اسناد دیگری درخصوص 
این پرونده کشف شد که حاکی از پرداخت رشوه 
بود؛ در این خصوص نیز باید موضوع روشن شود 
که در قبال این پرداخت رشــوه ها چه اقداماتی 
صورت گرفته است؛ به هرترتیب همه این موارد 

زمان برَ هســتند؛ اما می توان یــک مقداری در 
بررســی ها تسریع کرد و بخش هایی از این قضایا 
را اطاع رســانی کرد؛ در غیراین صورت، چنانچه 
منتظر صدور حکم نهایی و تعیین تکلیف پرونده 
پــس از اعتراض و بررســی مرجــع تجدیدنظر 
بمانیم، ممکن اســت دو سال زمان ببرد و آنگاه 
اســت که به ســبب طولانی شــدن، ما متضرر 

می شویم و خدای ناکرده مردم بدبین می شوند. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه بیان داشــت: قضاتی 
که مســئول رســیدگی به پرونده هــای حجیم 
و مهم هســتند نیز باید عنایت داشــته باشــند 
کــه امور را اولویت بندی کننــد و در ابتدا به آن 
مواردی اولویت دهند که سبب روشن شدن ابعاد 
مهم پرونده و اتهامات انتســابی می شود؛ گاهی 
بازپرس و قاضی ما حجم وســیعی از تحقیقات 
و اســتعامات را انجام می دهد که ممکن است، 
این موارد لزوماً مدخلیتی در اصل موضوع پرونده 

نداشته باشد.
  تحقیقات و رسیدگی ها در سازمان بازرسی از 

اتقان و استحکام برخوردار باشد
محســنی اژه ای در بخشــی دیگر از اظهاراتش 
با اشــاره به گزارشــات ســازمان بازرسی گفت: 
گزارشات سازمان بازرسی باید متقن و مستحکم 
باشــد و در صورت اجازه قانونی، پیرامون آن ها 
اطاع رسانی صورت گیرد؛ اثرات گزارشات متقن 
و مستحکم سازمان بازرسی در مرحله رسیدگی ها 
در دادسرا و دادگاه مشــخص می شود؛ چنانچه 
یک گزارش سازمان بازرسی در مرحله دادسرا با 
منع تعقیب مواجه شــد و یا در مرحله دادگاه، با 
 رأی تبرئه مواجه شد، مسئولان سازمان بازرسی 
بررســی های لازم را به عمل آورنــد که آیا ایراد 
کار از تحقیقات و رســیدگی های آنان بوده است 
یا اشــکال از دادسرا و دادگاه بوده است؛ چنانچه 
هر بخشــی به اشکال و ایراد کار خود رسید فوراً 
در مقام اصاح برآید. علی ای حال، یکی از الزمات 
رســیدگی های ســریع به پرونده هــای مهم آن 
است که کار تحقیقات و رسیدگی ها در سازمان 
بازرسی و یا توسط ضابطین، از اتقان و استحکام 

برخوردار باشد. 

 ایرنا- هــادی طحان نظیف، ســخنگوی شــورای نگهبان در 
نشســت فراکســیون گام دوم مجلس شــورای اسامی در 
ســخنانی گفت: در حوزه حقــوق مجلس را بــه دو وظیفه 
قانون گذاری و نظارت می  شناســیم و برای قضاوت درست در 
مــورد عملکرد مجالس باید اقدامات مجالس در این دو حوزه 

بررسی شوند.
  تورم قوانین امر ممدوحی نیست

ســخنگوی شــورای نگهبان افزود: در حــوزه قانون گذاری 
انباشــت قانون گذاری زیاد اســت که وجه تمایــز و برتری 
محسوب نمی  شــود و تورم قوانین امر ممدوحی نیست. بلکه 
گاهی اوقات قانون گذاری بیشــتر سبب ابهام و تعارض بیشتر 
می  شــود و جامعه هدف به دلیل مواجه شدن با ابهام متوقف 
می  شوند. بر همین اساس ما حقوقی ها هیچگاه نمی  گوییم که 
مجلسی که قانون گذاری بیشتری انجام داده، مجلس موفقی 
بوده است . عضو حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان یادآور 
شد: برخی قوانین پیش از این تکرار شده و با تصویب دوباره 
و تأکیــد و تکرار آن قانون، به اجرا ختم نخواهد شــد و باید 
در این حوزه آسیب شناسی شود و بهتر است نمایندگان ابتدا 
قوانین قبل را مطالعه کنند یا اینکه آسیب شناســی شود که 

اجرا یا قانون مشکلی وجود داشته است.
طحان نظیــف ادامه داد: قانون گذاری خوب، از جایگاه نظارت 
خــوب صورت می  گیرد و این قانون مشــکل را حل می  کند. 
البته مخالف قانون گذاری نیستم ولی سال ها از این موضوع ها 
غفلت شده است. البته در ادوار قبل این چالش کمتر شده اما 

تا حد مطلوب فاصله داریم.
  گاهی بین مجلس و شورا تا آنجا رفت و آمد مصوبات وجود 

دارد که دیگر آن قانون برای کشور اثرگذار نیست
وی با تأکید بر دقت نماینده برای اینکه مصوبات خاف قانون 
اساسی و اسناد بالادستی نباشد، گفت: نمایندگان باید نسبت 
به موضوع طرح ها اشراف داشته باشند که سبب نزدیک شدن 
به هدف مورد نظر خواهید شــد؛ چرا که گاهی بین مجلس و 
شــورا تا آنجا رفت و آمد مصوبات وجــود دارد که دیگر آن 

قانون برای کشور اثرگذار نیست.
وی ادامــه داد: درهای مجلس باید بــر روی مراکز تخصصی 
و پژوهشــی باز باشــد تا با جامعیت تصمیم گذاری شــود و 
قانون گذاری خوب با اقدام و فعالیت های کارشناســی متعدد 
امکان پذیر است. البته برخی قوانین با گذر زمان مصرف آنها 
به پایان می  رسد؛ ولی برخی از قوانین دائمی   هستند که حتی 

به رغم رفتن نماینده آن قانون باقی می  ماند.

سخنگوی شورای نگهبان نیازســنجی تقنینی را بسیار مهم 
دانســت و گفت: برخــی از موضوعات مهم اســت که امروز 
قانون گــذاری برای آن انجام شــود یا یک ماه و یک ســال 
بعد نســبت به قانون گــذاری درباره آن اقدام شــود؛ چرا که 
گاهــی قانونی برای اثر بخشــی نیاز دارد امــروز و در مدت 
زمان کم نهایی شــود و تصویب آن ۲ ماه یا یک ســال بعد 
کارآمــدی لازم را نخواهد داشــت. همچنیــن گاهی برخی 
 موضوعات بــه خود مجلــس ارتباط دارد و ضروری اســت 
نماینده در حوزه سیاســت های کلی قانون گذاری توجه لازم 

را داشته باشد.
  حرکت به سمت قوانین جامع

سخنگوی شورای نگهبان حرکت به سمت قوانین جامع را از 
مهم مسائل دانست و یادآور شد: پراکندگی قوانین در کشور 
وجود دارد که برخی از آنها قابل احصا نیســتند. بلکه باید در 
چارچوب قانون اساســی از پراکندگی قوانین جلوگیری کرد 
و قانــون جامعی را مصوب کرد تا آن قانــون کارآمدی لازم 

را ایفا کند.
 نظارت و پیگیری بر اجرای قانون طرف مهم موضوع است

طحان نظیف ادامه داد: به آثار مصوبه و تأثیرات اجرای قانون 
باید دقت شــود؛ چرا که با تصویب قانــون، کار مجلس تمام 
نمی  شود بلکه کار تازه آغاز می  شود. به عبارتی نوشتن قانون 
یک طرف موضوع اســت و نظارت و پیگیری بر اجرای قانون 
طرف مهم موضوع اســت که باید نماینده پیگیری کند. البته 
در کشور قوانین خوبی وجود دارد ولی اگر اجرا نمی  شود، باید 

نمایندگان پیگیری کنند.
وی بابیان اینکه کار مجلس انجام کارهای زیر بنایی اســت، 
خاطرنشــان کرد: باید قدر ســال های اول مجلس را دانست 
و تجربه نشــان داده که تصویب قوانین به ســال های پایانی 

گذاشته شود شاید به سرانجام نرسد.

رئیس کل  احمدرضا دســتغیب،  مهر- ســید 
دیوان محاســبات کشــور در چهارمین همایش 
بین المللی صندوق توســعه ملی کــه با حضور 
مقامات، سفرا و برخی مسئولان با موضوع نقش 
آفرینی صندوق توســعه ملــی در اجرای برنامه 
هفتم توســعه در مرکز همایش های بین المللی 
صدا و ســیما برگزار شــد، اظهار داشت: راهکار 
و ظرفیت های زیادی در کشــور وجود دارد که 
می شــود از آن به بهترین شکل ممکن استفاده 
کرد، بنابراین بایــد در کنار نقدهایی که صورت 
می گیــرد، وضعیــت موجود را ترســیم و برای 
 رســیدن بــه وضعیــت مطلوب تــاش کنیم.
رئیس کل دیوان محاســبات کشــور در بخش 
دیگری از ســخنان خود با اشاره به جلسه ای که 
این نهاد نظارتی با مسئولان صندوق توسعه ملی 
داشــت، گفت: در این جلسه تخصصی، عملکرد 
صندوق مورد بررسی قرار گرفت که به زودی نیز 

گزارش این نهاد نظارتی در اختیار تصمیم گیران 
اقتصادی کشور قرار می گیرد.

دســتغیب با اشــاره به اینکه دیوان محاسبات 
عــاوه بر اینکــه یک دادگاه عالی مالی اســت، 
بخــش قابل توجهــی از کار را خود را از ســال 
گذشته به حوزه تنظیم گری اقتصادی اختصاص 
داده، افزود: برگزاری جلسات منظم و مستمر با 
هیئت عامل شــرکت ها، بانک ها و مؤسسات در 
دیوان محاسبات ادامه دارد و موضوعات مختلف 

از نگاه حکمرانی مورد بررسی قرار می گیرد.
  صندوق توســعه ملی مناسباتش را با بانک 

مرکزی اصلاح کند 

وی بــا تأکید بــر اینکه صندوق توســعه ملی 
اگــر می خواهــد به حرکــت خــود ادامه دهد 
بایــد مناســباتش را بــا بانک مرکــزی اصاح 
 کنــد، خاطرنشــان کــرد: بهترین وجــوه و در

دســترس ترین وجوهــی که حاصــل از منابع 
صــادرات نفتی اســت باید در اختیــار صندوق 
توسعه قرار گیرد و نباید به گونه ای باشد که این 

منابع خارج از دسترس صندوق باشد.
  مخالفت با بنگاه داری صندوق توسعه ملی

رئیس کل دیوان محاســبات کشــور با تأکید بر 
صیانــت از منابع صندوق توســعه ملی و تغییر 
روش هــا و برنامه ها بــرای پیشــبرد اهداف و 

برنامه های این صنــدوق گفت: این نهاد نظارتی 
با هرگونه بنگاه داری و شــرکت داری در صندوق 
توسعه ملی مخالف است و بر این باوریم صندوق 
توســعه ملی باید پشتوانه و تضمین کننده باشد 
تا بخش خصوصی در مســیر واقعــی خود قرار 

گیرد.
وی بــا تأکید بــر اینکه صندوق توســعه ملی 
نباید بنگاه جدید احــداث و یا عملیات اجرایی، 
بنــگاه داری و یا شــرکت داری داشــته باشــد، 
خاطرنشــان کرد: این صندوق باید پشــتوانه و 
حامی بخش خصوصی باشــد تا بخش خصوصی 
سرمایه گذاری کند و با هم افزایی منابع صندوق 

ســبب توســعه ملی شــود. رئیــس کل دیوان 
محاســبات کشــور افزود: همچنین نباید منابع 
صندوق توســعه ملی را به شــبه دولتی ها داد، 
چرا که آنها توانمند هستند و باید توجه و تمرکز 

خود را متوجه بخش خصوص نمایند.
  مردم بایــد در جریان فعالیت های صندوق 

توسعه ملی قرار بگیرند
دســتغیب با بیان اینکه در موضوع تســهیات 
صندوق توسعه ملی حدود یک سوم و از مجموع 
منابع صندوق، حدود شــش تــا هفت درصد به 
بخــش خصوصی واقعی داده شــده که این نیز 
مشــکل بزرگی اســت و باید اصاح رویه شود؛ 
بر شفاف سازی بیشــتر در صندوق توسعه ملی 
تأکید کرد و افزود: موضوع شــفافیت بسیار مهم 
است، بسیاری از گزارش هایی که منتشر می شود 
نیــاز به طبقه بندی ندارد و مردم باید در جریان 

فعالیت های این مجموعه قرار بگیرند.

 مهر- محسن رضایی، دبیر شورای  عالی هماهنگی اقتصادی 
ســران قوا در نخستین نشست فراکســیون گام دوم انقاب 
اســامی مجلس دوازدهم اظهار کرد: بیانیه گام دوم انقاب، 
بسیار مهم است که از جوانان انقابی مجلس بابت پیگیری و 

توجه به این بیانیه قدردانی می کنیم.
وی در این باره افزود: موضوع این بیانیه درباره آینده کشــور 
اســت و جوانان باید نســبت به این بیانیــه، بیش از دیگران 

احساس مسؤولیت داشته باشند.
رضایــی ادامه داد: بیانیه گام دوم انقاب اســامی انســجام 
زیادی دارد؛ در این بیانیه با شــجاعت آمده اســت که نظام 
جمهوری اسامی ایران خودش را برای اصاحات البته درون 
نظام و تقویت های روزافزون آماده کرده اســت. فصل به فصل 

این بیانیه از انسجام برخوردار است.
دبیر شــورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا تأکید کرد: 
ما نیازمند تحول جدی در حکمرانی اقتصادی کشور هستیم. 
چرا تصدی گری از ادارات گرفته نمی شــود؟ مجلس باید در 
زمینــه گرفتن تصدی گری ها از دولت و مشــارکت مردم در 

اقتصاد تاش و پیگیری کند.
رضایی گفت: بیانیه گام دوم انقاب، از اســناد مهم رهبری و 
نظام در تاریخ انقاب اســت. ما در زمان امام راحل نیز چنین 

بیانیه هایی داشتیم که نمونه آن منشور روحانیت بود.
وی ادامه داد: چند نکته مهم در بیانیه گام دوم انقاب وجود 
دارد که کلیدواژه مهم این بیانیه در آنجا اســت که رهبری از 
نظریــه نظام انقابی صحبت می کننــد؛ طبق این نظریه باید 
تحولات در درون نظام صورت بگیرد یعنی با تشکیل انقاب و 
تشکیل نهاد دولت باید نهاد دولت یعنی حکمرانی به خصوص 

در بعد اقتصادی درست شود.
رضایــی در ادامه تأکید کرد: جوانان انقابی مجلس بررســی 
کنند که چه خلأها و شکاف های قانونی برای مشارکت مردم 

در عرصه اقتصادی و کاهــش تصدی گری دولت وجود دارد. 
تمرکزگرایی به این معناســت که ســرپنجه های دولت مثل 
فرمانداری ها و استانداری ها اختیارات کافی ندارند و تمرکز در 
وزارتخانه ها شــده است و  بعضاً هم مجلسی ها این وضعیت را 
تشدید می کنند. دبیر شورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران 
قــوا اضافه کرد: ما در مجلس به روحیه انقابی نیاز داریم که 

از ذی نفع بودن خود بگذرد و اختیارات را به استان ها ببرند.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: ناهماهنگی های 
ساختاری در عرصه اقتصادی وجود دارد و شاهد تعدد شوراها 
هســتیم؛ در حالی که هیئت هایی در دولت و کمیسیون های 

مربوط به دولت داریم.
رضایــی ادامه داد: باید این ناهماهنگی ســاختاری در عرصه 
اقتصادی رفع شــود که انتظــار می رود مجلــس آینده این 
ســاختارها را اصاح کند تا کارآمدی کشــور و بهره وری بالا 
رود، در غیــر این صورت و اگــر تصدی گری و تمرکزگرایی و 
ناهماهنگی باشد، رشد اقتصادی و بهره وری پایین خواهد بود.
دبیر شــورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با اشاره به 
وظایف این شــورا، گفت: یکی از وظایف این شورا رسیدگی 
به مســایل اضطراری کشور است که فرصت قانون گذاری آنی 
برای آن نیســت؛ لذا زمان برای برخی تصمیم گیری های این 

شورا زیر یک سال است.
رضایــی تأکید کرد: شــورای  عالــی درباره مــوارد فوری و 
اضطراری تصمیم گیری می کند که اگر به موقع تصمیم گیری 

نشود، به کشور آسیب می زند.
وی اظهار کرد: باید ســاختار بودجه کشور اصاح شود؛ منتها 
به دلیل اینکه سه قوه ذی نفع این ساختار هستند، هیچ وقت 
حل وفصل نمی شــود؛ لذا در برنامه هفتم توســعه چند حکم 
برای اصاح ســاختار بودجه آمد و در شورای  عالی اقتصادی 

نهایی شده و مجلس هم تغییر کمی درباره آن اعمال کرد.
رضایی گفت: شورای  عالی اقتصادی برای سرعت بخشیدن به 
امور کشــور و بالابردن کارآمدی است و هدف دیگری ندارد و 

مجرای اصلی مصوبات مجلس شورای اسامی است.
عضو هیئت عالی نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام در 
ادامــه درباره تعامل این هیئت بــا مجلس، گفت: در مجلس 
یازدهم تعامل هیئت عالی نظارت با مجلس بهتر و تقویت شد.
وی ادامه داد: این تعامل بســتگی به حضــور نمایندگان در 
جلســات هیئت عالی نظــارت مجمع و کمیســیون های آن 
دارد؛ نمایندگان مجلس شــورای اسامی باید به طور جدی 
در کمیســیون های هیئت عالی شرکت کرده و با هیئت عالی 

نظارت ارتباط داشته باشند.

رئیس قوه قضاییه دستور داد:

 اطلاع رسانی درباره پرونده های فولاد مبارکه و چای دبش

معاون هماهنگ کننده ارتش:

 تغییر سبک زندگی 
از برنامه های دشمن 
در حوزه جنگ نرم 

است

سخنگوی شورای نگهبان: 

 انباشت قانون و قانون گذاری زیاد عامل برتری یک 
مجلس نیست

 دبیر شورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا:

 نیازمند تحول جدی در حکمرانی اقتصادی 
کشور هستیم

رئیس کل دیوان محاسبات کشور:

مخالف بنگاه داری صندوق توسعه ملی هستیم



فرمانده سپاه فجر فارس تأکید کرد:
ضرورت تکریم پیشکسوتان عرصه ورزش فارس

ســردار یدا... بوعلی، فرمانده ســپاه فجر فارس یکی از رسالت های مهم 
مدیران را دیدار مستمر و تکریم و تجلیل پیشکسوتان ورزش به منظور 

استفاده از تجربیات و دانش آنان عنوان کرد.
فرمانــده ســپاه فجــر فــارس بــه همــراه  کریمــی، رئیــس هیئت 
مدیــره و مفتاحــی، مدیرعامــل تیــم فوتبال فجر شــهید سپاســی 
 بــا   غلامحســین پیروانی، پیشکســوت عرصه فوتبال اســتان فارس 

دیدار کردند. 
فرمانده ســپاه فجر فــارس در این دیدار با تأکید بــر اهمیت تکریم و 
تجلیل از پیشکســوتان عرصه ورزش استان فارس، گفت: دیدار مستمر 
با پیشکســوتان عرصه ورزش و استفاده از تجربیات و دانش آنان رسالت 
مهم مدیران این عرصه بوده و بدون شــک در حل مســائل و موفقیت 

تیم های ورزشی فارس تاثیرگذار خواهد بود.
وی بــا بیان اینکه مزین شــدن عنوان تیم فوتبال فجر سپاســی به نام 
شــهید، یک افتخار اســت، گفت: امروز تیم فوتبال فجر شهید سپاسی 
در جایگاه مناســبی از جدول لیگ فوتبال آزادگان کشور قرار گرفته و 
موجب  نشاط و امیدآفرینی در دل هواداران جوان و پیشکسوتان عرصه 

فوتبال استان فارس شده است.
محمدحســین مفتاحــی، مدیرعامل باشــگاه فجر شــهید سپاســی 
نیــز در این دیدار بــا بیان اینکه ارتباط بســیار خــوب و صمیمانه  ای 
بیــن کادر مدیریتــی باشــگاه فجــر با پیشکســوتان فوتبــال فارس 
برقرار اســت، گفت: در زمینه تیم هــای پایه فجر نیز اقدامات بســیار 
خــوب و تأثیرگــذاری در اســتان فارس انجام شــده کــه نتیجه آن 
 بازیکن ســازی و انتقال بازیکنان بومی و با اســتعداد به تیم های اصلی و 

بزرگسالان است.

مدیرکل هواشناسی فارس:
 آخر هفته فارس بارانی می شود

مسعود حقیقت، مدیرکل هواشناسی فارس از ورود سامانه بارشی جدید 
و صدور هشدار زرد هواشناسی به این استان خبر داد.

حقیقت گفت: یک ســامانه بارشی از امروز سه شنبه، ۲۵ اردیبهشت ماه 
به ویژه اواخر وقت کل استان به ویژه مناطق شمال غرب و غرب استان 
نظیر شهرســتان های کازرون، نورآباد، ممســنی، ســپیدان، فراشبند و 

بخش هایی از اقلید را دربرمی گیرد.
وی با بیان اینکه این سامانه همراه با رگبار پراکنده، رعد و برق، احتمال 
تگرگ و وزش باد شــدید است، افزود: در روز چهارشنبه سامانه مذکور 
در کل اســتان به ویزه نیمه شمال و مناطق غربی و مرکزی استان فعال 
است که به خصوص در هنگام بعدازظهر به شکل کاملًا نقطه ای فعالیت 

خواهد کرد.
حقیقت ادامه داد: این سامانه همچنین روز پنج شنبه کل مناطق استان 
را در برمی گیــرد و بــه ویژه در مناطق مرکزی و غربی اســتان فعالیت 

خواهد داشت.
مدیرکل هواشناســی فــارس با بیان اینکــه آخر هفته هوای اســتان 
بارانی اســت، گفت: در بســیاری از مناطق اســتان بارش های به شکل 
رگبــار و پراکنده و کامــلًا نقطه ای خواهد بود، یعنی در یک قســمت 
 شــهر ممکن اســت شــاهد رگبار باشــیم، ولی در نقطــه دیگر هیچ 

خبری نباشد.
وی از مردم اســتان فارس خواســت تا در اواخر هفته و هنگام تفریح و 
گردش از تردد در حاشــیه رودخانه ها و مناطق پایین دست که احتمال 

سیلاب در آن ها زیاد است اجتناب کنند.
حقیقــت در خصــوص هــوای شــیراز هــم گفــت: در روزهــای 
چهارشــنبه و پنج شــنبه احتمــال بــارش رگبــار در شــیراز وجود 
 دارد کــه ایــن بــارش هم بــه صــورت رگبــاری و کامــلًا نقطه ای 

خواهد بود.

»شبانی« مدیر عامل جدید شرکت آبفا 
فارس شد

طی ابلاغی از ســوی  هاشــم امینی، 
رئیس مجمع عمومــی و مدیر عامل 
شــرکت مهندســی آبفا کشور، علی 
شــبانی به عنوان مدیر عامل جدید 
 شــرکت آب و فاضلاب استان فارس 

معرفی شد.
بنابــر ایــن گــزارش در بخشــی از 
ابلاغ مدیر عامل جدید این شــرکت 
آمده اســت: بــا عنایت بــه مراتب 

تعهــد و توانمنــدی جنابعالی و حســب اختیارات حاصــل از ابلاغیه 
وزیــر نیرو و برابر مفاد ماده ی ۱۵ اساســنامه شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان فــارس، به موجب این حکم به مدت ۲ ســال بــه عنوان عضو 
 اصلــی هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان فارس 

منصوب می شوید.

شهرداری  سخنگوی  جاویدی،  رضا 
شــیراز اظهار کرد: تور شــهروندی 
عمران و پیشــرفت توسط اداره کل 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
شــیراز و باهدف آگاهی شهروندان 
از نحوه اجــرای پروژه های عمرانی 

بزرگ  مقیاس برگزار می شود.
وی افزود: تورهای شهروندی عمران 
و پیشرفت در ســال جاری میزبان 
اقشار مختلف اســت که این هفته 

مورد توجه دانشجویان دانشگاه  های الزهرا، شهید باهنر و زند شیراز واقع شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز بیان کرد: پروژه های خط ۳ مترو و تقاطع 
 غیرهمسطح قائم-رحمت مقصد دانشجویان دانشگاه های شیراز در تورهای شهروندی این هفته بود.
جاویدی گفت: دانشــجویان در رشــته های مختلف در این بازدیدها بــا ترکیب دانش فنی و 
تخصصی در حوزه ساخت وســاز، نحــوه اجرای پروژه های عمرانی و موانــع پیش روی آن در 
ابعاد مختلف که به صورت شــبانه روزی در حال فعالیت هستند، آشنا می شوند. وی عنوان کرد: 
مدیریت شــهری بســترهای لازم را برای ارتباط با اقشار مختلف و تخصصی فراهم کرده است 

که این تورها نیز با بهره گیری از فرصت های مختلف به ویژه در عرصه عمرانی می تواند باشد.
سخنگوی شــهرداری شیراز اضافه کرد: تورهای شهروندی عمران و پیشرفت با محوریت اداره 
کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز و همکاری بخش های مختلف شهرداری این 

کلان شهر برگزار می شود.
جاویدی گفت: علاقه مندان جهت شــرکت در این بازدیدها می توانند روزانه در تماس با مرکز 

ارتباطات مردمی ۱۳۷ علاقه مندی خود را برای حضور اعلام و نام نویسی کنند.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

س : طاهره حیاتی
عک

 یکصد و پنجاه و ســومین جلسه علنی شورای 
شهر شــیراز که روز یک شنبه دستخوش مرگ 
نگهانی و قتل شــهردار منطقه پنج شیراز رضا 
مســعودی قــرار گرفت تا قبل از باخبر شــدن 
اعضای شورای اســلامی شهر شیراز از موضوع، 
چند دستور کار و نطق نظر اعضا پیرامون مسائل 

شهری را دربرداشت. 
در جلســه روز گذشــته مهدی طاهری، عضو 
شورای اسلامی شــهر شــیراز پیرامون انتشار 
مطالب مرتبط با خطرات ســد تنگ سرخ شیراز 
در یکــی از مطبوعــات نوپای اســتان گلایه و 
بیان کرد: وظیفه رســانه رسمی، ایجاد تشویش 
اذهان عمومی نیســت و نباید این گونه باشــد. 
اینکــه به نقل از یک فعال محیط زیســت یک 
روزنامه، تیتری بنویســد و یک مصاحبه با یک 
فــرد انجام بدهد و مصوبه ای از مصوبات شــورا 
و مصوبه اســتانداری و اجــازه رئیس کل اداره 
محیط زیســت وقــت، آقای دکتــر کلانتری و 
وزارت نیــرو و تأیید بدری، مدیرکل ســازمان 
آب و ســایرین را به ســخره بگیرنــد و اعلام 
 شــود سد تنگ ســرخ برای شــیراز خطر دارد، 

درست نیست. 
عضو شورای اسلامی شهر شیراز اضافه کرد: این 

موضوع جای ســؤال دارد و روی اتهام به کسی 
نمی زنم ولی سؤال اصلی این است که چرا یک 
روزنامه رسمی بخواهد چنین تیتری بزند و خود 
را مطرح کند؟ یا احیاناً تیراژ بالا داشــته باشد؟ 
چرا مســیر رسمی را دنبال نمی کند و از مراجع 
رســمی موضوع را دنبال نمی کنــد و در ذهن 

مردم این موضوع را ایجاد می کند؟
طاهری خاطر نشان کرد: شمال غرب شیراز چه 
گناهی کرده اســت که باید این همه اتهام فنی 
به آن زده شــود. تقاضا دارم هــر فردی که در 
ایــن حوزه مطلبــی دارد از طریق مجاری خود 

دنبال کند. وی ادامه داد: موضوع شــمال غرب 
از لحاظ طرح فنی با مصوبه ای که شــورا انجام 
داده در اختیار اداره کل راه و شهرسازی استان 
است و آنها هم به صورت رسمی مطالعاتی را با 
مرجع رســمی در وزارت راه و شهرسازی انجام 
دادند و متأســفانه باید تا سال گذشته تأییدات 
نهایی و نتیجه نهایی طرح مطالعات خود را ارائه 
می دادند، اما ارائه ندادند و در این زمینه کوتاهی 

شده است.
عضو شورای اسلامی شــهر شیراز تصریح کرد: 
اینکه ذهن مردم را مشــوش کنیم که مشــکل 

بزرگــی در حال به وجود آمدن اســت این راه 
درستی نیست.

طاهری افزود: پــروژه ای را که با ظرفیت ۱۲0 
میلیــون مترمکعب آب در حــال حاضر به یک 
حوض ۱۲ میلیون مترمکعبی رســانده اند، قرار 
اســت چه تغییرات آب و هوایی در شیراز ایجاد 
کنــد؟ لذا با مطالعات فنی که درباره این ســد 
شــده، یعنی تمام اقدامات مهندسین بی ارزش 
اســت؟ و اینکه تنها با یک مصاحبه درباره این 
موضــوع ذهن مردم را آلوده کنند کار صحیح و 

سنجیده ای نیست. 
رضا محمدیان، رئیس کمیسیون عمران و حمل 
و نقل ترافیک شــورای شهر شــیراز گفت: سد 
تنگ ســرخ باتغییر وضعیت از یک سد تنها یک 
حوضه آبگیر اســت و تنها 8 تــا 9 میلیون متر 
مکعب آب را ذخیره می کند این در حالی است 
حوضه آب ریز دریاچه نمک از چهار حوضه است 
و مســیر سد تنگ سرخ، فرعی یکی از این چهار 

حوضه است و حوزه اصلی نیست. 
عضو شــورای اسلامی شهر شــیراز اضافه کرد: 
حتی در اراضی که در تملک شــهرداری است، 
کاشــت درخت صورت گرفته است و به دنبال 
آن هستند تا این ســامان دهی و تعیین تکلیف 
منطقه صورت نگیرد و تا بتوانند در این منطقه 
ســوداگری زمین کنند. رئیس شورای اسلامی 

شهر شــیراز در این جلســه گفت: سند جامع 
ســومین حرم اهل بیت )ع( روز شــنبه بیست 
و دوم اردیبهشــت در جلســه مشترک شورای 
اداری و شــورای فرهنگ عمومی استان فارس 
بــه تصویب رســید و روز چهارشــبه همزمان 
با روز بزرگداشــت حضرت احمد بن موســی، 
شــاهچراغ )ع( با حضور مردم و مســئولان در 
حرم شــاهچراغ )ع( رونمایی خواهد شد. سید 
ابراهیم حســینی افزود: برای تدوین این سند، 
اعضای شــورای اسلامی و شــهرداری شیراز به 
ویژه شهردار و معاونین به ویژه معاون فرهنگی 
زحمات فراوانی کشــیدند کــه از همه عزیزان 
تشــکر و قدردانی می کنــم. در یکصد و پنجاه 
و سومین جلســه صحن علنی شورای اسلامی 
شهر شــیراز طرح آیین نامه فرآیند پنجره واحد 
ســرمایه گذاری تصویب شد. در ماده واحده این 
طرح آمده اســت؛ به منظور تســریع در صدور 
مجوز های مربوط به ســرمایه گذاری و افزایش 
انگیزه ســرمایه گذاران جهــت ورود به اجرای 
پروژه هــای مربوطه، شــهرداری می بایســت از 
اول خردادماه ۱40۳ نســبت بــه فراهم کردن 
ملزومات جهت برقــراری پنجره واحد در گروه 
C به صورت آزمایشــی به مدت دو ماه اقدام و 
 گزارش آن را به شــورای اســلامی شهر شیراز

ارائه کند.

یکــی از موضوعاتی که در 
همواره  شــمال غرب  محور 
آلودگــی  اســت،  مطــرح 
فعالیت معادن شــن و ماســه اســت. موضوعی که به عنوان 
یکی از دســتورکارهای این هفته کمیسیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شــهری شورای قرار گرفت. مسعود زارعی، 
رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای اسلامی شــهر شیراز در خصوص این موضوع و اینکه 
موضوع حفظ محیط زیســت در پایتخت محیط زیست آسیا 
از اهمیت ویژه  ای برخودار است؛ اظهار کرد: با توجه به اینکه 
۳8 معدن شــن و ماسه در غرب شــیراز وجود دارد و محیط 
زیست هم رسماً اعلام کرد که بخشی از این معادن آلایندگی 
جدی دارند و از طرف دیگر با توجه به اینکه کلان شهر شیراز 
امســال به عنوان پایتخت زیست محیطی آسیا شناخته شده 
اســت، وجود این آلاینده ها زیبنده شهر شیراز نیست. رئیس 
کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 

اسلامی شهر شیراز بیان کرد: در این جلسه کمیسیون جهت 
رفع ســریع تر این مشکل، تکالیفی برای دستگاه های مختلف 
از جمله محیط زیست، پلیس راهور، سازمان صنعت و معدن 
در نظر گرفته شد. وی ادامه داد: در این جلسه مقرر شد اداره 
محیط زیســت شهرستان شیراز گزارشــی مبسوط از تعداد، 
نحوه فعالیت و محل اســتقرار واحدهای شن و ماسه مستقر 
در غرب شــیراز تهیه و نتایج را حداکثر ظرف مدت دو هفته 

به صورت مکتوب به شورا ارسال کنند.
دســتور بعدی بررسی مجدد لایحه شهرداری شیراز با عنوان 
طراحی، احداث و بهسازی بوســتان پیشنهادی پارک شاهد 
)ایثار( واقع در ضلع شــمال غربی باغ جنت به مساحت ۶/۵ 
هکتار بود. وی افزود: با توجه به درخواســت بنیاد شــهید و 
امور ایثارگران اســتان فارس مبنی بر ایجاد بوستان تفریحی 
متناســب با شرایط والدین معزز شهدا و جانبازان و در جهت 
تکریم ایشــان پس از بررسی و کارشناسی انجام شده توسط 
شــهرداری منطقه 4 و در راســتای حفاظت هرچه بیشتر از 

باغ تاریخی جنت به عنوان یکی از ذخایر اکولوژیک شــهری 
و تأثیــر این اقدام در افزایش ســرانه عمومی فضای ســبز، 
شهرداری شیراز با در نظر گرفتن کلیه جوانب حقوقی و توجه 
به مالکیت بنیاد شــهید و امور ایثارگران در عرصه مزبور، به 
شهرداری شیراز اجازه داده شد نسبت به هزینه کرد به منظور 
عملیات عمرانی طراحی، احداث و بهســازی فضای ســبز در 
عرصه ای به مســاحت ۵ /۶ هکتار واقع در ضلع شــمال غربی 
باغ جنت تحت عنوان پارک شــاهد با تأکید بر مناسب سازی 
جهت اســتفاده خانواده های معزز شهدا و ایثارگران با امکان 

استفاده عموم اقدام کند.
زارعی از بررســی مجدد لایحه شــهرداری با عنوان تجهیز و 
راه اندازی اقامتگاه همراهان بیمار در ســطح شهر خبر داد و 
عنوان کرد: بــا توجه به نامه مدیر عامل مجمع خیرین تأمین 
ســلامت فارس مبنی بر تجهیز و راه اندازی اقامتگاه همراهان 
بیمــار با ظرفیت ۳00 نفر که نیاز همراهان بیمار در ســطح 
شــهر به ویژه بلوار زند را مرتفع می کند. این موضوع نیز در 

این جلســه کمیســیون به بحث و تبادل نظر گذاشــته شد. 
وی ادامه داد: به شــهرداری شــیراز اجازه داده شد نسبت به 
تجهیز و راه اندازی اقامتگاه همراهان بیمار در ســطح شــهر 
تا ســقف مبلغ مشــخصی از ردیف اعتبــاری بودجه اقدام 
کند. رئیس کمیســیون ســلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شورا در خصوص بررســی آخرین وضعیت آرامستان 
تاریخی دارالســلام نیز گفت: پیرو تصمیم قبلی کمیســیون 
مبنی بر حضور نماینده کمیســیون در جلسات اجرای طرح 
ســامان دهی آرامستان دارالســلام و تأکید مجدد کمیسیون 
بر حضور ایشــان در جلســات اجرای طرح یاد شــده، مقرر 
شــد سازمان مدیریت آرامســتان ها مجدداً طرح سامان دهی 
آرامستان دارالسلام را مورد بازبینی قرار داده و نتایج حاصله 
 را جهت ادامه طرح سامان دهی به صورت مکتوب و مستند به 

کمیسیون ارسال کنند.

گســتردگی و تنوع جغرافیایی، فرهنگی 
و اجتماعی مناطق اســتان فارس یکی از 
مهم ترین علل ایجاد معضل بازماندگی از 
تحصیل اســت، به نحوی که در مواردی تنگناها و مشکلات معیشتی و مالی 
برخــی از خانواده ها موجب ممانعت اولیا برای ادامه تحصیل فرزندشــان با 

هدف کمک به تأمین اقتصاد خانواده شده است. 
این صحبــت معاون آموزش متوســط آموزش و پرورش فارس اســت. در 
۱9شــهریور ماه سال گذشــته نیز اعلام شــد فارس ۵۱4 هزار دانش آموز 
مقطــع ابتدایی دارد که ســال گذشــته ۱۱ هــزار و ۲40 نفــر از آن ها به 
مدرســه وارد نشــده یا ترک تحصیل کرده بودنــد و در مجموع در فارس 
۳۵ هــزار دانش آموز بازمانده از تحصیل در ســه مقطع ابتدایی، متوســطه 
 اول و متوســطه دوم شناسایی شدند که از این شــمار ۱۱ هزار و ۲40 نفر 

دبستانی بودند.
معــاون آموزش ابتدایی آمــوزش و پرورش فارس بیان کــرد: با تلاش های 
راهبران آموزشــی ســه هزار و ۵00 نفر در نوبت نخست و هزار دبستانی در 

مرحله دوم به کلاس های درس بازگردانده شدند. 
روز گذشــته یعنی ۲4 اردیبهشت ماه ســال جاری معاون آموزش متوسطه 
آمــوزش و پرورش فارس گفت: در ســال تحصیلی جاری آموزش و پرورش 
استان با جذب بیش از ۱4 درصد بازماندگان از تحصیل دوره اول متوسطه، 

موفق به کسب رتبه دوم کشوری شد. 
علیرضــا شــجاعی پور گفــت: بــر اســاس ارزیابی هــای صــورت گرفته 
کارشناســان دفتــر آموزش دوره اول متوســطه وزارت آمــوزش و پرورش 

و اطلاعــات ثبت شــده در ســامانه شــهید محمودوند، اســتان فارس در 
زمینــه جذب دانش آمــوزان بازمانــده از تحصیل در دوره اول متوســطه، 
 با رشــد قابــل توجه در مقایســه با پارســال حائــز رتبه دوم در کشــور 

شده است
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش فارس افزود: از جمله شاخص هایی 
که توســط کارشناســان وزارتی مورد ارزیابی قرار گرفته است، می توان به 
برگزاری نشست های تخصصی، تحلیل شــاخص های نرخ پوشش تحصیلی 
واقعی و نرخ ترک تحصیل در جلســات قطبی، نظــارت و بازدید میدانی از 
مناطق لازم التوجه، پژوهش محور شــدن معضــل بازماندگی از تحصیل در 

مناطق استان اشاره کرد. 
وی اظهار کرد: معاون آموزش متوســطه آموزش و پرورش فارس ادامه داد: 
به روز نبودن آدرس برخی افراد، قابل شناســایی نبودن افرادی که از استان 
مهاجــرت کرده اند، عدم اجرای کامل قانون حمایــت از اطفال و نوجوانان، 
پهناور بودن اســتان و... مشکلاتی هستند که آموزش و پرورش استان برای 
شناسایی، جذب، آموزش و نگه داشت افراد لازم التعلیم سنین متعارف دوره 

متوسطه با آن ها مواجه است
شــجاعی پور با تأکیــد بر لزوم کاهش نــرخ بازمانــدگان از تحصیل گفت: 
ضروری است همه مسئولان و دســت اندرکاران آموزشی، تربیتی، فرهنگی 
و اجتماعی اســتان بــا ارائه راهکارهای مناســب و حمایت هــای مادی و 
معنوی خود زمینه توســعه همه جانبه اســتان خصوصــا در حوزه آموزش 
 و توسعه ســرمایه های انسانی در ســطح مناطق و شهرستان های استان را

 فراهم کنند.

پاســخگویی  و  مشــکلات  مســائل،  پیگیــری  میزخدمــت 
بــه ســؤالات خانواده هــای معظم شــهدا و ایثارگــران برای 
نخســتین بار با حضــور محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس 
 در ســالن نمازخانــه بنیادشــهید و امــور ایثارگران اســتان

برگزارشد.
اســتاندار فــارس در پایان این ملاقات چهــره به چهره ضمن 
تبریــک دهه کرامــت، در خصوص پیگیری مشــکلات مردم، 
اظهار داشــت: بنا شد هر هفته مدیران ارشد استان میزخدمت 
پاســخگویی بــه مراجعه کننــدگان برپا کننــد بنابراین دفتر 
ارتباط با مردم در ادارات اســتان باید مســتقر شده باشد تا به 
مطالبات و مشــکلات مردم رســیدگی کنند و اگر توانایی حل 
آن را ندارند به مدیرکل دســتگاه ارجاع دهند تا در میزخدمت 
هفتگی مورد بررســی قرار گیرد و پــس از آن در صورت عدم 
حل مشــکلاتی کــه دارای چند وجه هســتند، در میزخدمت 
 ماهیانــه با حضور دیگر مدیران ارشــد اســتانی مورد پیگیری

قرار گیرد. 
وی افــزود: شــهروندان اســتان فــارس ایــن توقــع را بحق 
داشــته باشــند که مشــکلات آن ها توســط دفاتــر ارتباط 
بــا مــردم مســتقر در ادارات و مدیــران کل برطرف شــود؛ 
همچنیــن جــدا از میزخدمت های ماهیانه بــا حضور مدیران 
 کل در مســجد وکیــل شــیراز، میزخدمــت هــر هفتــه در 
محل اســتانداری برگزار می شــود که این نشســت به احترام 

خانــواده شــهدا، ایثارگــران و جانبــازان اســتان در محــل 
اداره کل بنیــاد شــهید و امــور ایثارگــران فــارس برگــزار 
 شــد و افتخــار می کنیــم که خدمتی بــه جامعــه ایثارگری 

داشته باشیم. 
نماینــده عالــی دولــت در فــارس بــا اشــاره بــه نامه ها و 
درخواســت های مردمی در ســفر دوم رئیس جمهور و هیئت 
دولت به اســتان فارس در پاســخ به پرسشــی مبنی بر عدم 
اهتمام برخی از مدیران به دســتورات صادر شده، تأکید کرد: 
حوزه بازرســی و رســیدگی به شکایات در ســامد استانداری 
 فــارس مســئولیت پیگیری نامه هــای مردم در ســفر هیئت 
دولــت را دارد و اگــر احیانــاً از طریــق ســامانه ســامد در 
خواســت هایی بــه مدیــران ارجــاع شــود و در حــل آن 
 ســهل انگاری صورت گیرد، با مدیری که توانایی برطرف کردن
انــگاری  ســهل  امــا  داشــته،  را  مــردم  درخواســت های 
کرده اســت قطعــاً برخــورد خواهد شــد؛ اما اگــر مواردی 
 خــارج از تــوان مدیــران باشــد جمع بنــدی خواهد شــد 

که برطرف شود. 

اولین جلسه شورای حفاظت  از منابع آبی به ریاست استاندار 
فارس برگزار شد

استاندار فارس در اولین جلسه شورای حفاظت  از منابع آبی بر 
ضرورت اســتفاده منطقی از آب شرب تأکید کرد و در مباحث 
زیرســاخت های عمرانی-اقتصادی موضــوع آب را اصلی ترین 

مسئله استان دانست. 
ایمانیه همچنین در اولین جلســه شورای حفاظت از منابع آبی 
و سازگاری با کم آبی استان فارس در سال جاری ضمن تبریک 
ایام دهه کرامــت گفت: در مباحث زیرســاخت های عمرانی-
اقتصادی، آب، موضوع اول استان است و به قدری اهمیت دارد 

که اغلب روزها یک یا دو جلسه را به آن اختصاص می دهم.
استاندار فارس با اشاره به اینکه یکی از راه های حفظ منابع آبی، 
برداشت منطقی از ســفره های آب زیرزمینی است، بر ضرورت 
نصب کنتور هوشــمند بر روی چاه های موجود در سطح استان 
تأکیــد کرد و مدیرکل مدیریت بحران اســتان را مأموریت داد 
برای اتمام هرچه ســریع تر این طرح، هم در بخش خصوصی و 

هم در بخش دولتی نظارت مستمر داشته باشد.
تذکر کتبی به فرمانداران کم کار در زمینه مدیریت آب

وی فرمانداران را مسئول ارشد اجرای این طرح در شهرستان ها 
دانســت و گفت: تحقق این مهم در شهرســتان ها جزء تکالیف 
فرمانداران است؛ اگر با متخلفین به صورت قانونی برخورد نشود 
به عموم مردم ظلم شده است. ایمانیه تصریح کرد: فرماندارانی 
که میزان پلمب چاه هــای غیرمجاز و همچنین نصب کنتور بر 
روی چاه های آب در شهرستان شان کمتر از ۵0 درصد سهمیه 

باشد تذکر کتبی دریافت می کنند.
اجرای هر برش از طرح جامع آب بلافاصله پس از تدوین

نماینــده عالی دولت در فارس در ادامه طرح جامع آب را مورد 
توجه قرار داد و خواســتار اجرای هر برش این طرح، بلافاصله 

پس از تدوین شد.
وی به شهرداری شیراز و شهرداری شهر جدید صدرا هم هشدار 
داد که صرفاً تا پایان سال جاری اجازه آبیاری فضای سبز با آب 
شــرب یا آب چاه را دارند و از ابتدای سال ۱404 صرفاً باید از 

پساب تصفیه شده استفاده کنند.

استاندار فارس با بیان اینکه ما ملزم به اجرای قوانین و مقررات 
هســتیم، خاطرنشــان کرد: از ظرفیت های قانونی استان برای 
جلوگیری از کاهش منابع آب حداکثر استفاده را خواهیم کرد.
وی ادامه داد: تأمین آب شرب در اولویت اول مباحث مرتبط با 
آب قرار دارد؛ چه بســا شرایط به گونه ای رقم بخورد که کاشت 
برخــی محصولات مانند برنج و هندوانه با اســتفاده از آب چاه  
ممنوع شود. ایمانیه مسئولین دستگاه های مرتبط را نیز موظف 
کرد تا نسبت به ابطال پروانه هایی که از صدور مجوز و تخصیص 
آب آنها بیش از یک سال گذشته و تاکنون هیچ فعالیتی در آن 

زمینه انجام نپذیرفته است اقدام کنند.
در ابتدای این جلسه گزارشی از عملکرد اقدامات صورت گرفته 
در ســال گذشــته و همچنین وضعیت بارندگی و منابع آب در 

سال آبی جاری و پیش بینی هواشناسی ارائه شد.

آنچه در جلسه شورای اسلامی شهر شیراز رخ داد: 

تصویب آیین نامه فرآیند پنجره واحد سرمایه گذاری
 جنجال برای خطرناک بودن حوضچه آبگیر تنگ سرخ بدون پشتوانه فنی است

آلودگی فعالیت 38 معدن شن و ماسه در غرب شیراز 
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورا تصریح کرد: 

تصمیم گیری درباره فعالیت معادن بعد از گزارش محیط زیست 

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد: 

استقبال دانشجویان دانشگاه های شیراز از تور 
شهروندی عمران و پیشرفت شهرداری
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تشریح جزئیات بازماندگان از تحصیل در استان فارس؛

 35هزار بازمانده
 فارس با جذب 14 درصد از دانش آموزان بازمانده از تحصیل مقام دوم کشور را کسب کرد 

استاندار فارس تأکید کرد:

 آب اصلی ترین مسئله استان
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ایالات متحده

 استقبال الازهر از پیوستن مصر به شکایت از 
رژیم صهیونیستی

ایرنا-الازهر در بیانیــه ای از حمایت کامل خــود از اقدام دولت 
مصر در پیوســتن به شــکایت آفریقــای جنوبی خبــر داد و این 
 اقــدام را در چارچــوب دفاع از فلســطین، مقابله با اشــغالگران و 
حمایت هــای همیشــگی مصر از ســاکنان نــوار غزه دانســت. این نهــاد دینی، 
خواستار گســترش و افزایش فشــارهای سیاســی و مردمی بر رژیم صهیونیستی 
و محاصــره سیاســی و اقتصادی به منظور متوقف شــدن خونریزی هــا و مجازات 
 ســران آن شــد که در طول ۷۵ سال گذشــته، اقدام به قتل و جنایت در حق ملت 

فلسطین کرده اند.
الازهــر همچنین خواهــان اقداماتی برای پایــان دادن به جنایت هــای اخیر رژیم 

صهیونیستی شد که در ۲۲۰ روز گذشته بی وقفه ادامه یافته است.
در همین حال، جبهه مردمی برای آزادی فلســطین نیز در بیانه ای از مصر به خاطر 
پیوســتن به شــکایت آفریقای جنوبی از رژیم صهیونیستی قدردانی کرد و خواستار 
پیوستن همه کشورهای عربی به این شکایت شد.این گروه مقاومت از مصر خواست 
که به تلاش ها برای شکستن محاصره نوار غزه و بازگشایی گذرگاه رفح به عنوان یک 

گذرگاه فلسطینی- مصری ادامه دهد.
این بیانیه پس از آن صادر شــد که وزارت امور خارجه مصر روز یکشــنبه اعلام کرد 
که قاهره به طور رســمی به شکایت ارائه شــده از سوی آفریقای جنوبی علیه رژیم 
صهیونیستی در دیوان بین المللی دادگستری می پیوندد.براساس این بیانیه، با توجه 
به شدت یافتن جنایات رژیم صهیونیســتی علیه غیرنظامیان فلسطینی، اصرار این 
رژیم بر ارتکاب هدفمند و عمدی جنایات اعم از کشتار غیرنظامیان، وادار کردن آنها 
به ترک سرزمینشــان، تخریب تأسیسات زیربنایی نوار غزه که منجر به ایجاد بحران 
انسانی بی سابقه در این منطقه شده، مصر تصمیم به پیوستن به این شکایت گرفته 
است.وزارت امور خارجه مصر در بیانیه خود همچنین از رژیم صهیونیستی خواست 
به تعهداتش به عنوان نیروی اشــغالگر در نوار غزه پایبند باشــد و دستورات موقت 
صادره از ســوی دیوان دادگســتری بین المللی در لاهه را اجرا کند.پیشتر آفریقای 
جنوبی شکایتی علیه رژیم صهیونیستی به دلیل نقض کنوانسیون نسل کشی به دیوان 

بین المللی دادگستری ارائه کرده  بود.

آسیای غربی

آسیای غربی

برنیسندرز:
اسرائیل نباید حتی یک پنی دیگر از کمک های نظامی 

آمریکا دریافت کند
ایسنا- ســناتور برنی ســندرز با تأکید بر اینکه اسرائیل نباید » 
یک پنی دیگــر« از کمک های نظامی آمریــکا دریافت کند،گفت: 
آمریکایی ها نمی خواهند در قحطی و گرسنگی کودکان غزه دست 
داشته باشند. سناتور برنی سندرز در مصاحبه ای با شبکه خبری ان.بی.سی گفت: هر 
ناظر عینی می داند که اسرائیل قوانین بین المللی را زیر پا گذاشته است، قوانین آمریکا 
را زیر پا گذاشته است و به نظر من، اسرائیل نباید از کمک های نظامی، دیگر حتی یک 
پنی دریافت کند. حقایق کاملًا روشن است آنچه اسرائیل در هفت ماه گذشته انجام 
داده است، نه تنها به جنگ با حماس، بلکه به جنگ با کل مردم فلسطین رفته است و 
نتایج کاملًا فاجعه بار بوده است. اظهارات او در واکنش به گزارش وزارت امور خارجه 
آمریکا در روز جمعه درباره استفاده اسرائیل از تسلیحات ارائه شده توسط آمریکا به  
در جنگ غزه ایراد شــد. سندرز با استناد به آمار دولت فلسطین گفت که حدود 6۵ 
هزار فلسطینی کشته و ۷۷ هزار نفر دیگر زخمی شده اند که دو سوم آنها زن و کودک 
هستند. این روشی نیست که شما در یک جامعه متمدن جنگ را در حد تمدنی بودن 
جنگ انجام دهید. ما در مورد 6۰ درصد از خانه های غزه صحبت می کنیم که ویران 
 شده است. زیرساخت های غیرنظامی یعنی آب، فاضلاب در حال حاضر به خیابان ها 
می ریزد. برق نیســت. شما در مورد تخریب سیستماتیک سیستم بهداشت و درمان 
در آنجا صحبت می کنید. همه دانشــگاه ها در غزه بمباران شده اند، و در حال حاضر، 
ترسناک ترین مساله، به گفته سازمان های بشردوستانه، این است ما به احتمال زیاد 

صدها هزار کودک داریم که با گرسنگی مواجه هستند.
سندرز گفت: هر کشوری که کمک های بشردوستانه آمریکا را مسدود کند، قانون را 

نقض می کند و نباید به دریافت کمک های نظامی از آمریکا ادامه دهد. 
سندرز در پاسخ به این سخنان کریستن ولکر، مجری برنامه ان بی سی نیوز که گفت 
۲6 دموکرات مجلس نمایندگان آمریکا اخیراً نامه ای را به جیک ســالیوان، مشــاور 
امنیت ملی کاخ سفید ارسال کردند و در آن ابراز داشتند که »به شدت نگران پیامی 
هســتند که دولت با جلوگیری از ارسال سلاح به اسرائیل، در یک لحظه حساس از 
مذاکرات به حماس و ســایرین ارسال می کند،  گفت: هر جمهوری خواه، آن طور که 
من می دانم، می خواهد مبالغ هنگفتی به اســرائیل بدهد. حدس من این اســت که 
بسیاری از جمهوری خواهان از اسرائیل می خواهند که علیرغم ویرانی های باورنکردنی 
به رفح حمله کند و دموکرات هایی نیز هســتند که چنین احساســی دارند. اما این 

چیزی نیست که مردم آمریکا بخواهند.

 لاوروف؛ روسیه آماده جنگ با غرب در 
میدان نبرد است

تســنیم- ســرگئی لاوروف که بار دیگر از ســوی ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روســیه نامزد انتصاب پست وزیر امور خارجه روسیه شده، 
روز گذشــته در جریان رایزنــی در کمیته امور بین الملل در شــورای 
فدراسیون )ســنای( این کشور به منظور بررســی انتصاب مجدد خود، 
یادآور شــد که غرب خواهان راه حلی برای مناقشــه اوکراین در میدان 
جنگ اســت و اگر  آنها می خواهند بحــران در میدان نبرد حل و فصل 

شود، مسکو برای این کار آماده است.
او گفت: این حق آنهاســت، اگر کشورهای غربی بخواهند در میدان نبرد 

حضور داشته باشند، میدان نبرد مهیا خواهد بود. 
لاوروف در مورد کنفرانس اوکراین در ســوئیس که قرار اســت در ژوئن 
برگزار شــود و روسیه به آن دعوت نشــده، این وضعیت را توبیخ برای 
یک دانش آموز ارزیابی کرده و توضیح داد: کنفرانس ســوئیس به منزله 
تکرار اولتیماتوم برای روسیه است. می دانید، مانند یک دانش آموز بد که 
شــورای معلمان او را انتخاب کرده، همه چیز را بین خودشــان تصمیم 
گرفتند و سپس او را فراخوانده و حکمش را اعلام کردند. با این برخورد 

با هیچکس نباید صحبت کرد، به خصوص با روسیه. 
لاوروفروز گذشته وارد صحن شورای فدراسیون شد، جایی که رایزنی ها 
در مورد نامزدهای پســت های وزارتی در »بلــوک قدرت« دولت آینده 
روســیه در حال انجام اســت. نامزدها باید به ســئوالات ســناتورها در 
حوزه فعالیت خود پاســخ دهند. نتایــج رایزنی ها به صورت علنی اعلام 
نخواهد شد و کل مطالب در یک نامه اطلاعاتی به همراه مصوبه شورای 

فدراسیون برای رئیس جمهور روسیه ارسال می شود.

نیویورک تایمز؛ سنوار به احتمال زیاد در تونل های 
زیرزمینی خان یونس است

باشگاهخبرنگاران-نیویورک تایمز گزارش داد؛ حیی السنوار، رئیس 
حماس در غــزه به احتمال زیــاد در تونل هــای زیرزمینی خان یونس 
حضــور دارد. مقام های آمریکایی می گویند که ســنوار به احتمال زیاد 
در تونل هــای زیرزمینی خان یونس در شــمال نوار غــزه حضور دارد؛ 
مســئله ای که می تواند توجیه اســرائیل برای عملیات نظامی در رفح را 
تضعیف کند.همچنین »تایمز اســرائیل« جمعه نوشت: دو مقام آگاه در 
گفت وگــو با این روزنامه اعلام کردند که بــا قطعیت نمی توانند بگویند 
 که ســنوار در حال حاضر کجاست، اما آنها گفتند ارزیابی های اطلاعاتی 
اخیر نشــان می دهد که رهبر حماس در غــزه، در تونل های زیرزمینی 

منطقه خان یونس حضور دارد. 
به نوشــته نیویورک تایمز، اسرائیل ترور سنوار را جزو اهداف اصلی خود 
قرار داده است، اما هفت ماه پس از جنگ غزه، زنده ماندن سنوار بیانگر 
شکست های اسرائیل در جنگ اســت.در حالی که مقام های اسرائیل به 
دنبال ترور ســنوار هستند، مجبور شــده اند که برای آزادی اسرا بطور 

غیرمستقیم با وی مذاکره کنند.
به گفته مقام های حماس، آمریکا و اسرائیل، سنوار نه تنها فرمانده ای با 
اراده قوی بلکه یک مذاکره کننده باهوش اســت که از پیروزی اسرائیل 
در جنگ جلوگیری کرده اســت. صلاح الدین العواوده از اعضای حماس 
و تحلیلگر سیاســی که در دهه های ۱۹۹۰ و ۲۰۰۰ به همراه سنوار در 
زندان های اســرائیل بود، می گوید: تصمیمی نیســت که بدون مشورت 
با ســنوار اتخاذ شود. ســنوار یک رهبر عادی نیست. او فردی قدرتمند 

و معمار تحولات اخیر است. او یک مدیر نیست بلکه یک رهبر است.
آژانس های اطلاعاتی آمریکا و اسرائیل ماه زمان صرف ارزیابی انگیزه های 
سنوار کرده اند. تحلیلگران آمریکا و اســرائیل معتقدند که انگیزه اصلی 

سنوار، انتقام گیری از اسرائیل و تضعیف آن است.

شروط تکراری نتانیاهو برای پایان جنگ غزه
ایســنا- بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی موضع خود را درباره شــروط پایان 
جنــگ غزه تکــرار و بــار دیگر رویــای »نابودی 

حماس« را مطرح کرد.
نخســت وزیر رژیــم صهیونیســتی در شــرط و 
شــروطش برای محور مقاومت گفت: اگر حماس 
تســلیم شود و ســلاح خود را تحویل دهد و اسرا 
را آزاد کند ممکن اســت جنــگ همین فردا تمام 
شــود. ما مصمم بــه پیروزی کامل هســتیم و با 
تمــام قدرتمان حمله می کنیم و از هیچ تلاشــی 
برای آزادی اســرایمان دریغ نمی کنیم. اظهارات 
نتانیاهو در حالی ایراد می شــود کــه ارتش رژیم 

صهیونیستی وارد گذرگاه رفح شده و درگیری هایی در 
اطراف و بیرون این شــهر آغاز شــده است. از صبح روز 
شــنبه ارتش رژیم صهیونیستی عملیات تخلیه ساکنان 
غزه از رفح را توســعه داده و آویخای ادرعی، سخنگوی 

این ارتش در همین راســتا بیانیه ای منتشــر کرده و از 
ســاکنان چندین منطقه خواست، فرایند تخلیه را آغاز 

کرده و به پناهگاه های واقع در غرب شهر غزه بروند.
بــه نقل از ســما، نتانیاهو درباره درخواســت کمک از 
سربازان آمریکایی گفت: ما با چالش هایی مواجهیم که 

هیچ ارتش مدرنی با آن مواجه نشــده است و باید 
از خودمان دفــاع کنیم و این را نه از آمریکایی ها و 
نــه از هیچ طرف دیگری نخواهیــم. نتانیاهو گفت: 
نمی توانیم به ساکنان محلی غزه اجازه اداره نوار غزه 
را بدهیم درحالــی حماس همچنان در آنجا حضور 
دارد. طرح تبعید رهبران حماس از غزه در مذاکرات 

مطرح است.
 وی افــزود: باید قبل از صحبــت درباره روز بعد از 
جنــگ اول به موضــوع نابودی حمــاس بپردازیم. 
روز یکشــنبه رادیو رژیم صهیونیستی گزارش داد 
یورام حامو، مســئول سیاست امنیتی و برنامه ریزی 
امور راهبردی در شــورای امنیت داخلی اســتعفا 
کرد. این رســانه تأکید کرد: دلیل استعفای وی به این 
 خاطر اســت که بنیامیــن نتانیاهــو تصمیماتی درباره 
روز بعــد از جنگ نگرفته و عملیات در شــمال غزه را 

ازسرگرفته است.

ایسنا- زاهــر جبارین، از رهبران جنبش حماس درباره 
موافقت این جنبش با پیشــنهاد میانجی های مصری و 
قطــری در خصوص آتش بس غزه گفت: این پاســخ با 
تمایل جنبش حماس برای موفقیت مذاکرات همسو بود. 
جنبش حماس به تلاش های میانجی ها پاسخ داد و فضای 
کلی در منطقه و جهان برای پایان جنگ غزه وجود دارد. 
از همین جا روند مذاکرات آغاز شد اما دشمن اسرائیلی 
خیلی زود قصد و نیت خود را آشکار کرد و نشان داد که 
خواهان توقف جنگ نیست و جهان را به چالش می کشد. 
وی در مصاحبــه با العربی الجدید گفت: دولت آمریکا بر 
اســاس منافع خود در منطقه عمــل می کند و به دنبال 
ایجاد یک روند سیاســی برای ابقای کنترل خود بر نزاع 
و ممانعت از پیشــرفت آن به ابعاد منطقه ای است. این 
دیدگاه آمریکا با تمایل بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
اسرائیل برای ماندن در قدرت همسو نیست برای همین 
نتانیاهو تلاش می کند تا این روند آمریکا را ناکام بگذارد 
چرا که در خدمت منافعش نیست و از همین جا تناقض 

در مواضع دو طرف دیده می شود.
جبارین گفت: مقاومت قادر به اداره یک جنگ فرسایشی 
اســت. ما به هر بهایی از غزه دفاع می کنیم. پافشاری بر 
حقوق ملت ما و آزادی سرزمینشان مهم ترین ابزار فشار 
اســت. تمام جهان امروز درباره حقوق ملت فلسطین و 
حمایــت از آن صحبــت می کنند. نژادپرســتی جامعه 
اســرائیل و انتقام جویی آن که در حــال حاضر نتانیاهو 
 بــرای توجیــه جنایت هایــش از آن اســتفاده می کند 
بعداً هرگز از آن محافظــت نخواهد کرد چرا که حقایق 

درباره کشته شدن اسرایی که نتانیاهو می توانست آنها را 
نجات بدهد فاش خواهد شد اما وی تصمیم گرفت برای 
ماندن در قدرت آنها را بکشد و در آن وقت مفاهیم رژیم 

وی مثل دومینو سقوط خواهد کرد.
وی درباره عملیات حزب ا... لبنان گفت: حزب ا...بزرگترین 
تلاش را در تاریخ این حزب و در یک دوره زمانی طولانی 
مدت برای چند ماه از جنگ ژوئیه ۲۰۰6 داشــته است. 
اقدامات حزب ا... با هماهنگی فرماندهی مقاومت در غزه 
انجام می شود. دشمن در مقابل مقاومت در جبهه شمالی 
عاجز است. برای همین رســانه های عبری عمداً درباره 
آن صحبت نمی کنند. برادران ما در حزب ا... همچنان بر 
موضع خود پافشاری می کنند مبنی بر اینکه عملیات در 
جبهه شــمالی قبل از توقف جنگ غزه به پایان نخواهد 

رسید و این یک ارتباط سرنوشت ساز است.
جباریــن دربــاره هماهنگی میــان تل آویــو و قاهره 
درخصوص ورود رژیم صهیونیستی به گذرگاه رفح گفت: 
دشــمن عمداً می خواهد این فریــب را بدهد که به هر 
توافقی پایبند است. قبلًا اعلام کرده بود که عملیات رفع 
محدود خواهد بود اما کابینه جنگ گسترش عملیات را 
 اعلام کرد. بــرادران مصری امکان ندارد که هماهنگی با 

اشغالگران را بپذیرند. 
به ویژه اینکــه این عملیات پیامدهایی علیه امنیت ملی 
مصر و روابط مصر با نــوار غزه دارد. زاهر جبارین درباره 
امکان پذیرفتن ورود تشــکیلات خودگردان فلسطین به 
غزه گفت: ساختارهای سیاســی وجود دارد که می توان 
بر اســاس آن فعالیت سیاســی فلســطین را به دور از 
سهمیه بندی متحد کرد. توافق درباره پرونده های سیاسی 
مهم مثل تشــکیل کشور، آزادی ســرزمین ما و اخراج 
اشغالگران و بازســازی غزه و ساختاری برای اداره کرانه 
باختــری و غزه، باید واقعیت فعالیت دولتی در غزه را در 

نظــر بگیرد و عنوانی که از طریق آن فعالیت را شــروع 
می کند بازسازی و رفع مشکلات مردم ما باشد.

وی درباره شروط مقاومت برای قبول مشارکت تشکیلات 
خودگردان فلســطین در اداره نــوار غزه گفت: یک اداره 
سیاســی فلســطینی یا باید از طریق انتخاب از فرزندان 
ملت ما یــا از طریق توافق سیاســی باشــد. ما به یک 
توافق سیاســی برای تحقق اهداف ملی نیاز داریم. باید 
ایده ســهمیه بندی سیاســی کنار گذاشته شــود. ما در 
شرایطی هستیم که اجازه صحبت درباره حیات سیاسی 
طبیعی را نمی دهد. همچنین باید اولویت های نظام های 
سیاسی فلسطینی سازماندهی شود تا اخراج اشغالگران و 
تشکیل کشور فلسطین اولویت اصلی در فعالیت سیاسی 

فلسطینی باشد.
زاهر جبارین درباره ادعای رژیم صهیونیستی در خصوص 
قاچاق ســلاح توســط جنبش حماس از طریق منطقه 
مرزی بین مصر و غزه گفت: دشــمن تاکنون نتوانســته 
هیچگونه ســلاح منحصر به فردی را نشــان بدهد که از 
خارج فلســطین آمده باشد. بیشتر سلاحی که در جنگ 
استفاده می کنیم ساخت داخل است. برای همین کنترل 
بر محور فیلادلفیا بین مصر و غزه در درجه اول با هدف 

سیاسی است.
زاهر جباریــن درباره تصمیم قطر بــرای پایان دادن به 
میانجی گــری در مذاکــرات صلح غزه گفــت: ما میزان 
حمله ای را که دولت نتانیاهو با هدف صادر کردن بحران 
خود به خارج علیه نقش قطر داشــته، دیدیم. هر بار که 
صحبت دربــاره مذاکرات جدی یا برگــزاری دیدارهای 
دولتی برای بررســی ایــن معامله اســت جریان دینی 
صهیونیستی تهدید به سرنگونی دولت می کند و نتانیاهو 
شروع به یافتن راه هایی برای صادر کردن بحران خود به 

خارج می کند. 

اخبار کوتاه جهان

یکیازرهبرانجنبشحماستأکیدکرد:

 مقاومت قادر به اداره جنگ فرسایشی در غزه است

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

تاریخ1402/12/21هیات برابررأیشــماره140260311010004421
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیشهرستاندارابتصرفات
مالکانــهوبلامعــارضمتقاضیآقایمصطفیمرتضویبشــماره
شناسنامه3193بهشمارهملی2490561197صادرهازدارابفرزند
عیسیدرششدانگیکقطعهزمینمزروعیبمساحت39273متر
مربعپلاک61فرعیاز3702اصلیمفروزومجزاشــدهقسمتیاز
پلاک3702اصلیواقعدرقطعه3بخش12فارسدارابخریداری
شدهبلاواسطهازآقایعباسعباسیوسهاممشاعیخودمتقاضی
مالــکاولیهمحرزگردید.حقوقارتفاقی:ندارد.لذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتی
کهاشــخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشته
باشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراض
خودرابهادارهثبتدارابتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدم

وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/10
تاریخانتشارنوبتدوم1403/02/25

۳2/م الف
عبدالمهدی باغبان 

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140260311198001987-1402/12/08هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
آزادفرزند مالکانهبلامعــارضمتقاضیخانمغــزال تصرفات
عطاالهبشــمارهشناســنامه10131صادرهازشیرازدریکباب
خانهبهمســاحت187/22مترمربعپلاکفرعی2323ازاصلی
2397واقعدربخشسهزرقانشهریارکهبهموجبسنداجاره
178707-1402/05/01دفتر73شیرازاعیانیموردثبتفوقبه
خانمغزالآزادانتقالیافتهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیک
ماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدم

وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/02/10

تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/25
۱266/م الف

حشمت مردانه 
رئیس ثبت اسناد واملاک زرقان

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز
حسبدرخواستآقایداودخورشــیدیبوگربهوکالتازآقایادوارد
وارتومیانفرزندیپرم،بهموجبوکالتنامهتفویضیازآقایسیدمجید
زارعبهشــماره39145مورخ1403/2/17دفترخانهاسنادرسمی424
شیرازکهباتسلیمدوبرگاستشــهادیهکهدردفترخانهاسنادرسمی
416شیرازتنظیمشدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلدسندمالکیت
سهدانگمشاعازششــدانگپلاکثبتی550/137واقعدربخشسه
شــیرازکهذیلشــماره18904صفحه527دفتر200املاکبخشسه
شیرازبهنامسیدمصطفیاثنیعشــریفرزندسیدخلیلثبتوسند
مالکیتبهشــمارهچاپی820956صادروبهموجبسند169794مورخ
1376/5/9دفترخانهاسنادرسمی39شیرازبهانضمامسهدانگدیگربه
آقایادواردوارتومیانمنتقلوبهدلیلسهلانگاریدرنگهداریمفقود
گردیدهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنیسندمالکیتنمودهمراتب
طبقاصلاحیهتبصرهیکماده120قانونثبتآگهیمیشودکههرکس
نسبتبهتملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیت
نزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشــارآگهیبهثبتمحلمراجعهو
اعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتباخلاصهمعاملهتسلیم
نمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصل
سندارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبه

متقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/02/25

774/م الف
شاپور زارع شیبانی 
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مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت خدماتی 
ناحیه صنعتی نیرایی لامرد

بدینوســیلهازکلیهاعضاوسهامدارانشرکتخدماتی
ناحیهصنعتینیراییلامردباشــمارهثبت1096وشناسه
ملی14004146613دعوتبهعمــلمیآیدکهدرمجمع
عمومیعادیبهطورفــوقالعادهکهدرتاریخ1403/3/2
ســاعت11صبحدرمحلشــهرکصنعتینیراییلامرد
تشکیلمیگرددبادســتورکارزیرحضوربههمرسانند.

-ارائهگزارشعملکردهیئتمدیره
-بررسیوتصویببودجهپیشنهادیوتعیینمیزانشارژ

وآببها
-انتخاببازرس

-انتخابروزنامهکثیرالانتشار

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز
حسبدرخواستآقایداودخورشــیدیبوگربهوکالتازآقایادوارد
وارتومیانفرزندیپرم،بهموجبوکالتنامهتفویضیازآقایسیدمجید
زارعبهشــماره39145مورخ1403/2/17دفترخانهاسنادرسمی424
شیرازکهباتسلیمدوبرگاستشهادیهکهدردفترخانهاسنادرسمی416
شیرازتنظیمشدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلدسندمالکیتسه
دانگمشاعازششدانگپلاکثبتی550/137واقعدربخشسهشیراز
کهذیلشــماره18904صفحه527دفتر200املاکبخشسهشیرازبه
نــامفهیمهصادقیفســائیفرزندعبدالکریمثبتوســندمالکیتبه
شمارهچاپی820957صادروبهموجبسند169794مورخ1376/5/9
دفترخانهاسنادرسمی39شیرازبهانضمامسهدانگدیگربهآقایادوارد
وارتومیانمنتقلوبهدلیلسهلانگاریدرنگهداریمفقودگردیدهاست
ونامبردهتقاضایصدورالمثنیسندمالکیتنمودهمراتبطبقاصلاحیه
تبصرهیکماده120قانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهتملک
موردآگهیمعاملــهایکردهویامدعیوجودســندمالکیتنزدخود
میباشدتادهروزپسازانتشــارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراض
خودراضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگر
ظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصلسندارائه
نشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضی

تسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/02/25

77۳/م الف
شاپور زارع شیبانی 
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فراخوان ارزیابي کیفي مناقصه گران به 
شماره 200۳005669000005

اینشرکتدرنظرداردبارعایتبندجماده12قانون
برگزاريمناقصاتوآییننامهاجرایيآننســبتبه

ارزیابيکیفيمناقصهگرانواجدشرایطبامشخصاتزیراقدامنماید:
1-موضوعمناقصه:خریدلولهجــدارچاهجهتاجرایپروژههایحفرچاه
درسطحاستانبهمدت6ماهوبابرآورداولیهحدود438000میلیونریال.
2-کلیــهتولیدکنندگانوتأمینکننــدگاندارایگواهیصلاحیتمعتبر
ميتوانندازتاریخ1403/02/23لغایت1403/02/29جهتدریافتاسناداز

طریقسامانهستادبهآدرسwww.setadiran.irاقدامفرمایند.
3-قیمتاسناد2000000)ریال(بهحساب0111930032008بانکصادراتبه
شناسهپرداخت13132990014005بنامشرکتآبوفاضلاباستانفارس

کهحتماازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتانجامپذیرد.
4-تاریختحویلاســنادپسازتکمیلتوسطمناقصهگرانتاساعت14/30

مورخ1403/03/13ميباشد.
5-هزینهدرجدویاســهنوبتآگهيدرروزنامهبــهعهدهبرندهمناقصه

ميباشد.
آدرس:شــیراز–میدانمطهری–بلوارشهیدقدوسیغربی-شرکتآبو

فاضلاباستانفارس
تلفن:5-38435152نمابر:38435166

وبسایتجهتبازبینيآگهيمناقصهwww.abfa-fars.irميباشد.
تاریخآگهينوبتاول:1403/02/23

تاریخآگهینوبتدوم:1403/02/25
شناسهآگهی:1715062
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قرارداد ۱۰ساله سرمایه گذاری هندی ها در بندر چابهار 
امضا شد

تســنیم- طی مراســمی با حضور مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی و وزیر 
بنادر،کشــتیرانی و آبراهه های کشور هندوســتان قرارداد تجهیز و بهره برداری از 
پایانه های کانتینری و کالای عمومی بندر شهید بهشتی چابهار امضا شد. مبلغ این 
قرارداد با افزایش 35 میلیون دلاری به 120 میلیون دلار رســیده است. مدت این 
قرارداد 10 ساله است. طبق گفته مسئولان سازمان بنادر و دریانوردی، سه دستگاه 

مکنده غلات با ظرفیت 600 تن در ساعت به قرارداد قبلی اضافه شده است.

سهم ناچیز شرکت های دولتی از اقتصاد بدون نفت 
در سال ۱۴۰۱

تســنیم- به تازگی گزارش نتایج سنجش بهره وری شرکت های دولتی در سال 
مالی 1401 مبتنی بر شــاخص های کارایی و اثربخشــی مرتبط تهیه شده است. 
از این رهگذر تصویری مناسب از وضعیت بهره وری شرکت های دولتی در اختیار 

سیاستگذار قرار خواهد گرفت.
این گزارش مشــتمل بر 6 بخش شامل نقش و اهمیت شرکت های دولتی، فرایند 
اجرایی ارزیابی بهره وری شــرکت های دولتی، نتایج ارزیابی بهره وری، نسبت های 
مالــی در شــرکت های دولتی، امتیاز و ســطح بهره وری شــرکت های دولتی و 

جمع بندی و پیشنهادات است.
محاســبات سازمان ملی بهره وری ایران نشان دهنده ســهم مستقیم حدوداً 5/7 
درصدی شــرکت  های دولتی از کل اقتصاد بدون نفت در ســال 1401 اســت. 
هم چنین، ســهم تمام شرکت  های دولتی از اقتصاد کشــور یا همان سهم آن ها 
از تولید ناخالص داخلی در همان ســال، 5/14 درصد و ســهم آن ها از اشــتغال 
کشــور یک درصد برآورد می شــود. به طور کلی شاخص کارایی کل عوامل تولید 
شرکت های دولتی در سال های 1400 و 1401 به طور متوسط 4/11 درصد رشد 

داشته است که نشان از بهبود وضعیت بهره وری این شرکت ها است.

واردات روغن خوراکی مشروط شد

فــارس- »محصولم در انبارها مانده و بازار پر از محصول وارداتی اســت« اینها 
جملات پرتکراری اســت که بارها از کشاورزان شــنیده ایم. سالانه 400 هزار تن 
تولید داخلی به مشــکل خرید کارخانه های روغــن برخورد می کند. حال وزارت 
جهــاد کشــاورزی اعلام کرده اســت واردکننــدگان روغن باید ابتــدا محصول 
تولیدکنندگان داخلی را خریداری کنند و به نســبتی که به گمرکات ابلاغ شده 

می توانند روغن وارد کنند.
ســال گذشته یک میلیون و 602 هزار تن روغن خام، 2 میلیون و 796 هزار تن 
انواع دانه روغنی و یک میلیون و 750 هزار تن کنجاله از کشــورهای دیگر وارد 
شد. هر تولیدکننده به ازای خرید یک کیلوگرم دانه روغنی از داخل می تواند 48 
کیلوگرم دانه روغنی ســویا یا کلزا، 12 کیلوگرم روغن خام از مبادی کشورهای 
عضو اوراســیا، 8 کیلوگرم روغن خام از مبادی غیر کشــورهای عضو اوراسیا، 20 

کیلوگرم کنجاله و 7 کیلوگرم روغن پالم وارد کنند.
امیر محمودی، کارشــناس اقتصادی می گوید: پیش از ایــن واردکنندگان با ارز 
دولتی هر میزان که می خواستند وارد می کردند و توجهی به تولید داخل نمی شد 
اما اکنون وضعیت فرق کرده است. نیاز کشور سالانه 1/5 میلیون تن روغن است، 
طی40 سال اخیر وابســتگی90درصدی به روغن کم نشده است. سال ها واردات 

روغن با ارز ارزان4200 تومان انجام می شد.

۱۰ درصد جوجه ریزی های اردیبهشت ماه وارداتی است

باشــگاه خبرنگاران- محمدرضا صدیق پور، دبیرانجمن تولیدکنندگان جوجه 
یکروزه گفت: قیمت کنونی هرقطعه جوجه یکروزه 11 تا 27 هزارتومان است.

بــه گفته او، بنابر آمار در فروردین 135 میلیون قطعه جوجه ریزی صورت گرفت 
و برآوردها حاکی از آن اســت که جوجه ریزی اردیبهشت به 140 میلیون قطعه 
برسد. صدیق پور ادامه داد: از مجموع جوجه ریزی های فروردین 5 درصد وارداتی 
بود، اما در اردیبهشت بدلیل فشــار افزایش جوجه ریزی ها میزان واردات به 7 تا 

10 درصد می رسد.
دبیرانجمــن تولیدکنندگان جوجــه یکروزه افزود: با توجه بــه جوجه ریزی های 
صورت گرفته حداقل280 هزارتن تولید مرغ خواهیم داشــت که این میزان مازاد 
بر نیاز کشــور است. او گفت: براســاس برنامه ریزی صورت گرفته در 6 ماهه دوم 

سال نه تنها نیازی به واردات نداریم، بلکه احتمال صادرات وجود دارد.

در جریان معاملات روز گذشته ثبت شد؛
تداوم خروج نقدینگی حقیقی ها همزمان با قرمزپوشی

۸۸ درصدی نماد های بازار سرمایه

باشگاه خبرنگاران- کوروش آسایش، کارشناس بازار سرمایه گفت: شاخص کل 
بورس روزگذشته 32 هزار و 390 واحد ریزش را ثبت کرد و در ارتفاع 2 میلیون 
و 160 هزار واحدی ایســتاد شاخص کل هم وزن نیز با کاهش بیش از 12 هزار 
واحدی در ســطح 716 هزار و 63 واحد رســید تا شاهد روز منفی دیگری برای 
بازار ســرمایه باشــیم. او در ادامه اظهار کرد: حجم معاملات روزگذشته سهام و 
حق تقدم 8 میلیارد و 100 میلیون برگه سهم به ارزش معاملاتی 3 هزار و 224 
میلیون ثبت شــد هم چنین سرانه خرید حقیقی ها روزگذشته 18 میلیون و 600 
هزار تومان و ســرانه فروش حقیقی ها 26 میلیون و 600 هزار تومان بود و 499 

میلیارد تومان نقدینگی حقیقی ها از بازار سهام خارج شد.
این کارشناس بازار ســرمایه در ادامه می گوید: روزگذشته 88 درصد بازار یعنی 
حــدود 679 نماد در محــدوه منفی و 12 درصد بازار بــه عبارتی 95 نماد تنها 
در وضعیــت منفی به کار خود پایان دادند روزگذشــته صنعت لیزینگ شــاهد 
بیشــترین میزان ورود نقدینگی حقیقی ها و بیشــترین ورود و بیشترین میزان 

خروج نقدینگی هم به صنعت خودرو و ساخت قطعات اختصاص یافت.

عرضه کنندگان پوشاک قاچاق در فضای مجازی  
نقره داغ می شوند

فارس- بر اســاس اخبار منتشــر شــده در فضای مجازی، روز گذشــته یکی از 
بزرگ ترین فروشگاه  های مجازی عرضه کننده پوشاک قاچاق توسط بازرسان ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز و همکاری فراجا شناسایی و بسته شد.پیش  از این بسیاری 
از تولیدکنندگان پوشاک ضمن اشاره به عرضه عیان کالای قاچاق در فضای مجازی 
خواستار تشــدید برخورد با مختلفان این حوزه بودند. در همین راستا، حمیدرضا 
دهقانی نیا، سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: برخورد با کالای قاچاق 
به ویژه در ســطح عرضه به عنوان گلــوگاه  مؤثر در فروش ایــن کالاها، در اولویت 
دستگاه های متولی برخورد با قاچاق است.وی افزود: در برخورد روز گذشته با برخی 
متخلفان عرضه کننده کالای قاچاق، فروشنده ای با بیش از 700 هزار دنبال کننده 
در فضای مجازی مورد بازرســی و برخورد قرار گرفت و بیش از 10 میلیارد تومان 
از اجناس قاچاق موجود در واحد تجاری وی ضبط شــده و در اختیار مقام قضائی 
قرار خواهد گرفت. به گفته دهقانی نیا متاسفانه این واحد متخلف علاوه بر اجناس 
قاچاق، کالاهای دســت دوم و اســتوک را نیز به فروش رسانده و که این موضوع از 
منظر قانونی تبعات دیگری دارد.این مقام مســئول در ستاد مبارزه با قاچاق کالا با 
اشاره به فرایند برخورد با عرضه کنندگان کالای قاچاق گفت: ابتدا شناسایی کالای 
قاچاق در فضای مجازی صورت می گیرد و سپس به صورت هم زمان، سطح عرضه و 
انبار این واحد های متخلف مورد هجمه و ضربه قرار خواهد گرفت؛ امیدواریم که این 

اقدامات همواره مؤثر واقع شود و شاهد تغییر رفتار متخلفان باشیم.

5 سال سی ام  شماره 6279 اقتصادسه شنبه 1403/02/25        
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ایســنا- محمدرضا فرزین، رئیس  کل بانک 
مرکزی در نشســت هم  اندیشی که با اعضای 
اتاق بازرگانی، معاونان بانک مرکزی، معاونان 
وزرای جهاد کشــاورزی و صمت برگزار شد، 
بــه توفیــق بانــک مرکــزی در بازگرداندن 
شــاخص های نقدینگی، تــورم و پایه پولی به 
روند بلندمدت و پیش بینی پذیر شدن اشاره و 
اظهار کرد: برنامه بانک مرکزی در سال جاری 
در قالب سیاســت تثبیت، تعمیق و ثبات بازار 
ارز از طریــق مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 
اســت. رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: 
امســال با برنامه و سیاست اعتباری مشخص 
و هدف گذاری شده و با روش های تأمین مالی 
تعهدی و اســتفاده از اقــلام زیرخط ترازنامه 
بانک هــا ماننــد اوراق گام، فکتورینگ، اعتبار 
اســنادی داخلی و برات الکترونیک به دنبال 
تأمین مالی غیر تورمی در بخش های تولیدی 

هستیم.
فرزین با تأکید بر اینکه سیاســت ارزی بانک 
مرکــزی بر محور تأمین مالــی ارزی در کنار 
تنظیم بازار با اســتفاده از ایجاد ساختارهای 
مناســب مانند مرکز مبادله ارز و طلا تدوین 
شده است، گفت: در حوزه سیاست گذاری نرخ 
ارز نیز بانک مرکزی به سه تعادل، توجه ویژه 
دارد و اینکــه، نرخ ارز بایــد به گونه ای تنظیم 
شود که تعادل بودجه ای دولت، تولیدکننده و 
مصرف کننده برقرار شود. در غیر این صورت با 
توجه به اثرگذاری نرخ ارز شاهد بروز ناترازی 
در بازارهــا و هم چنیــن تأثیرگــذاری آن در 
شاخص های اقتصادی مانند نقدینگی، تورم و 

پایه پولی خواهیم بود.
  تســلط بانک مرکزی در بازار ارز بیشتر 

می شود  
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه با اشــاره به 
اینکه سال گذشــته به رغم مشکلات متعدد و 
تحریم ها بیــش از 69 میلیارد دلار تأمین ارز 
انجام شــد، تصریح کرد: به منظور تنظیم گری 
در بازار ارز و اصلاح ســاختارها و زیربنای این 

بازار، مرکز مبادله ارز و طلای ایران راه اندازی 
شــد که ضمن بررسی کاســتی ها و مشکلات 
در ســال جاری، با عمق بخشیدن به این بازار 
از طریق تنظیم گری و ایجاد زیرســاخت های 
جدید در قالب سامانه ها، شاهد افزایش تسلط 

بانک مرکزی در بازار ارز خواهیم بود. 
فرزین با اشاره به نتایج استفاده از دیپلماسی 
اقتصادی و گســترش روابط بانکی و تجاری با 
کشــورهای هم پیمان و همسایه تصریح کرد: 
با گشایش های به وجود آمده، دسترسی کشور 
به منابع ارزی در ســال جاری افزایش یافته و 
قدرت مدیریت بیشــتری نیز بــر منابع ارزی 
زیــادی که در خارج از کشــور وجــود دارد، 
خواهیم داشــت. این موضوع البته بر افزایش 
تســلط بانک مرکــزی بر بــازار ارز، اثربخش 

خواهد بود. 
رئیــس کل بانک مرکزی هم چنین از معاونان 
ارزی و امور بین الملل خواســت با قید فوریت 
اســتفاده از ارز اشــخاص و گواهــی امتیــاز 
صادراتــی در مرکز مبادله ارز و طلای ایران و 
هم چنیــن بکارگیری از ابزار ریال برون مرزی 
)آفشــور( با روسیه را که اقدامات عملیاتی آن 
انجام شده است، در راســتای حمایت عملی 
از صادرکننــدگان و فعــالان اقتصادی بخش 

خصوصی عملیاتی کنند.
وی بــا تأکید بر تقلای دشــمنان بــر ایجاد 
تلاطم و نوسان در بازار ارز و افزایش انتظارات 
تورمی و قیمت سازی های کاذب در بخش های 
اقتصادی از طریق ابزارهای مختلف، از اعضای 
اتاق بازرگانی و فعالان اقتصادی خواســت با 
همراهی همیشگی خود، بانک مرکزی و دولت 
را در اجرای سیاست های ارزی و اقتصادی در 
راستای مهار تورم و رشــد تولید با مشارکت 

مردم کمک کنند.
  بازار ارز و نــرخ ارز باید تابع قواعد و 

مقررات خاص خود باشد
فرزین با اشــاره بــه اهمیــت تنظیم گری و 
مقررات گــذاری در بازار ارز گفت: هیچ بازاری 

در دنیــا بدون مقررات و دســتورالعمل وجود 
نــدارد و ما نیز معتقدیم بازار ارز و نرخ ارز نیز 

باید تابع قواعد و مقررات خاص خود باشد. 
وی در ادامــه افزود: ما در بانــک مرکزی بر 
مسئله مدیریت انتظارات تورمی تأکید زیادی 
داریم و در این زمینه تقاضای کمک از تمامی 
بخش های دولتی، بخــش خصوصی و فعالان 
اقتصادی در زمینه کاهــش انتظارات تورمی 
اثربخشی برنامه های  تا بتوانیم شــاهد  داریم 

کنترل تورم باشیم.
فرزین هم چنین با اشــاره به حجم صادرات و 
واردت کشور تأکید کرد: طی 50 سال گذشته 
تراز تجاری کشور هیچ گاه منفی نبوده و آنچه 
با عنوان تراز منفی عنوان می شــود مربوط به 
تراز گمرکی است. البته اعتقاد داریم با تشویق 
صادرات غیرنفتی و پتانسیل های عظیمی که 
در کشور وجود دارد دستیابی به تراز گمرکی 

مثبت نیز دور از دسترس نیست. 
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به برنامه این 
بانک برای کنترل تورم گفت: طی ســال های 
نقدینگی،  انحراف شاخص های  شاهد  گذشته 
پایه پولــی، تورم، حجــم پــول و ... از روند 
بلندمدت بودیم و ادامه این روند می توانســت 
کشور را به ســمت تورم و نقدینگی بالا سوق 

دهد. با سیاست های پولی مناسب و برنامه های 
هدف گذاری شده دقیق در بانک مرکزی، هم 
اکنون شــاهد بازگشت این شاخص ها به روند 
به  پیش بینی پذیری  بازگشــت  و  بلندمــدت 

اقتصاد برای فعالان اقتصادی هستیم.
  کاهش نرخ رشد پایه پولی به ۲۸ درصد

فرزین درخصوص روند شاخص های پولی نیز 
گفــت: با اجرا و پیگیری دقیق سیاســت های 
پولی در بانک مرکزی، نرخ رشد پایه پولی در 
سال 1402 روند نزولی قابل توجهی را تجربه 
کرد؛ بطوریکه نرخ این شــاخص مهم پولی و 
تأثیرگذار در تورم نسبت به رقم فروردین سال 
1402 که 45 درصد بود با 9/16 واحد درصد 
کاهش، در پایان اســفندماه 1402 به 1/28 

درصد رسید.
  انتظار کاهش نرخ تورم در ماه های آتی 

رئیــس کل بانک مرکــزی هم چنین تصریح 
کرد: رشد پول )بخش سیال نقدینگی( نیز از 
2/65 درصد در پایان ســال 1401 به 5/17 
درصد در پایان اسفندماه سال گذشته رسید. 
این شــاخص مهم البته در پایــان فروردین 
ماه 1403 نیز بــه 7/15 درصد کاهش یافت. 
بنابراین با کنترل شــاخص های پولی اثرگذار 

بر تورم، انتظار می رود شــاخص نرخ تورم نیز 
در ماه های آتی ارقام پایین تری را ثبت کند. 

فرزین افــزود: تورم 12 ماهه شــاخص بهای 
تولیدکننده که اســفند 1400 در رقم 60/9 
درصد بود در اســفند 1401 به 36/9 درصد 
و در اســفند 1402 نیز بــه رقم 32/6 درصد 
کاهش یافت. تورم نقطه به نقطه شاخص بهای 
تولیدکننــده نیز در ســال 1402 روند نزولی 
 به خــود گرفت به طوریکه بــا کاهش 17/9 
واحد درصدی، از 42/4 درصد در اســفندماه 
اســفندماه  در  درصــد   24/5 بــه   1401 

سال 1402 رسید.
وی با شــاره به نام گذاری سال جاری با عنوان 
جهش تولید، سیاست اعتباری بانک مرکزی را 
نیز تأمین مالی غیرتورمی بنگاه های اقتصادی 
برشــمرد و گفت: بــا اســتفاده از روش های 
تعهدی و اقلام زیر خط ترازنامه بانک ها مانند 
اوراق گام، فکتورینگ، برات الکترونیک، اعتبار 
اســنادی داخلی و .. تــلاش می کنیم فرآیند 
تأمین مالی بخش تولید بدون لطمه به برنامه 

کنترل نقدینگی و تورم، اجرایی شود.
  اجرای قانون جدید بانک مرکزی از خرداد 

امسال
فرزین با اشــاره به اجرایی شدن قانون جدید 
بانک مرکزی از خردادماه امسال تأکید کرد: با 
اجرایی شدن قانون جدید اختیار بانک مرکزی 
برای نظــارت و کنترل نقدینگــی و اعتباری 
بیشــتر و دســتیابی به اهداف تعیین شده در 
حوزه شاخص های اقتصادی میسر خواهد شد. 
رئیس کل بانک مرکزی هم چنین ضمن تشکر 
از حمایت های مختلف فعالان بخش خصوصی 
در همراهی با بانک مرکــزی تأکید کرد: این 
بانک همواره از پیشــنهادهای مختلف اعضای 
اتاق بازرگانی کشــور اســتفاده کرده است و 
در این جلســه نیز تقاضا داریــم اعضای اتاق 
بازرگانــی و فعــالان بخش خصوصــی، بانک 
مرکزی را در مدیریت انتظارات در حوزه ارز و 

تورم کمک کنند. 

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد:

 اجرای ریال برون مرزی با روسیه؛ به زودی
تسلطبانکمرکزیدربازارارزبیشترمیشود

توصیه به کشاورزان؛

طی۱۰روزآیندهنسبتبهسمپاشیاقدامکنند

مهر- ســعید معیــن، مدیر مبــارزه با آفات 
عمومی ســازمان حفظ نباتات از افزایش 350 
هزار هکتاری ســطح مبارزه با آفت سن غلات 
نسبت به ســال گذشته خبر داد و گفت: بنا بر 
آمار از ابتدای ســال تا کنون در سطحی معادل 
یک میلیون و 700 هزار هکتار مبارزه علیه سن 
غلات صورت گرفت که یک میلیون و 600 هزار 
هکتار آن مربوط به سن مادر و 100 هزار هکتار 
مربوط به پوره است. وی با بیان اینکه مبارزه با 
آفت سن غلات 350 هزار هکتار نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشد داشته است، خاطرنشان 
کرد: در مناطق گرمســیر جنوب مبارزه با پوره 
آغاز شده است و به دلیل شرایط مساعد بارندگی 
و تراکم هــا احتمــال می رود که مبــارزه به 3 

میلیون هکتار برسد. معین، هدف اصلی مبارزه 
با ســن غلات را جلوگیری از خسارت به تولید 
گندم اعلام کرد و گفت: ســال گذشته میزان 
ســن زدگی 8 دهم درصد بود، اما برای امسال 
نمی توان از هم اکنون پیش بینی دقیقی داشت.

مدیر مبــارزه با آفات عمومی ســازمان حفظ 
نباتات کشــور، با توجه به گرمای هوا طی 10 
روز آینــده، به کشــاورزان توصیــه کرد که به 
محض اعلام کارشــناس مرکز خدمات، نسبت 
به سمپاشــی و مبارزه اقدام کنند، در غیر این 

صورت دچار سن زدگی می شوند.
به گفته وی، با توجه به اتمام برداشــت گندم 
در اســتان های هرمزگان، بخش هایی از جنوب 
سیســتان و بلوچستان و خوزستان مشکلی در 
ارتباط با ســن زدگی گندم نداشتیم. معین، از 
افزایش 3 برابری مبارزه با زنگ زرد گندم نسبت 
به سال گذشته خبر داد و تصریح کرد: هم اکنون 
مبارزه در مناطق سردســیر و کوهستانی ادامه 
دارد و همواره پیش بینی می شود که ظرف یک 
هفته تــا 10 روز آینده، دما به بالای 22 تا 23 
 درجه برسد که براین اساس زنگ زرد مشکلی

ایجاد نمی کند.

  سطح مبارزه با ملخ های بومی به بالای ۴۷ 
هزار هکتار رسید

مدیر مبــارزه با آفات عمومی ســازمان حفظ 
نباتات هم چنین با بیان اینکه مبارزه با ملخ های 
بومی در سطح بیش از 47 هزار هکتار از اراضی 
18 استان کشــور انجام شده است، گفت: 70 
درصــد مبارزه ملخ های بومــی، علیه ملخ های 

مراکشی و مابقی ملخ های شاخک بلند است.
به گفته وی، مبارزه بــا ملخ های بومی تا اوایل 
شهریور ادامه دارد و برآوردها حاکی از آن است 
که ســطح مبارزه به 160 تــا 200 هزار هکتار 
برســد. معین، نســبت به حمله ملخ صحرایی 
در نیمه دوم ســال هشــدار داد و خاطرنشان 
کــرد: طی یــک ماهــه اخیــر بارندگی ها در 
شــبه جزیره عربســتان و جنوب ایران مناسب 
بود که با اســتمرار ایــن رونــد در نیمه دوم 
 ســال احتمال حملــه ملخ صحرایــی افزایش 

می یاید. 
به گفته وی، بنابر اعلام ســازمان هواشناســی 
جهانی 3 تا 4 سیکلون متوسط و قوی در فصل 
تابســتان و پاییز داریم که در صورت تحقق به 

انتقال جمعیت ملخ کمک می کند.

مالیاتدریافتیخانههایخالیبهحدود۴میلیاردتومانرسید
باشــگاه خبرنگاران- طبق آمارها بازار مسکن همزمان 
بــا افزایش نوســانات اقتصــادی درگیر تغییــر قیمت ها 
شــده اســت به طوری کــه طبــق جدیدتریــن آمارهای 
بانــک مرکــزی از تحولات معاملات بازار مســکن شــهر 
تهران در فروردین ماه ســال 1403، تعــداد آپارتمان های 
مسکونی معامله شــده در شــهر تهران به 1/5هزار واحد 
مســکونی رســیده که نســبت به ماه قبل و ماه مشــابه 
 ســال قبــل بــه ترتیــب 75/6 و 14/2 درصــد کاهش 

داشته است.
 طبق این آمار متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع 
زیربنای واحد مســکونی معامله شــده از طریق بنگاه های 
معاملات ملکی شــهر تهــران 816.3 میلیون ریال بود که 

حاکی از افزایش 0.2درصدی نسبت به ماه قبل است.
افزایش 22.9 درصد قیمت مسکن 

در فروردین ماه ســال 1403، متوسط قیمت یک متر مربع 
زیربنای واحد مســکونی معامله شــده از طریق بنگاه های 
معاملات ملکی شــهر تهران 816.3میلیــون ریال بود که 
نســبت به ماه قبل و ماه مشــابه سال قبل به ترتیب 0.2و 
22.9 درصد افزایش نشــان می دهد که این به معنای آن 
اســت که مهم ترین کالای رفاهی در سبد هزینه خانوارها 
از تورم بالایی در شــهر تهران برخوردار است. تداوم رشد 
اجاره بها در سال گذشته حکایت از آن دارد اگرچه اقدامات 
دولــت در مدیریت بــازار اجاره بها لازم بــوده اما کافی و 

بازدارنده نیست.
 ســال گذشــته دولت با دو اقدام، تعیین ســقف افزایش 
25 درصــدی اجاره بها در تهران و 20درصدی در ســایر 
شهرها و همچنین طرح مالیات برخانه های خالی به دنبال 

سروسامان دادن به بازار اجاره بها بود.
کارشناســان حوزه مســکن معتقدند، بــرای کنترل بازار 
اجاره بهــا دو اقدام اساســی نیاز اســت به طــوری که در 
ابتدا مســئولان با بالابردن عرضه مســکن به بازار، ضمن 
برگردانــدن تعادل به بازار آن را رقابتی کرده و قیمت ها را 
کنترل می کنند  و در ادامه با استفاده از ابزارهای نظارتی 

مانند مالیات اجازه فعالیت های سوداگرانه در این بازار داده 
نشود.

طبق آمار رســمی کشــور، میانگین تورم اجاره کشور در 
ابتدای دهه 90و قبل از ســال 97، به 13 درصد رســید. 
اما در 6ســال گذشته، تورم سالانه اجاره بها در کشور به 3 
برابر نیمه اول دهه قبل و 4 برابر در تهران رســیده است.  
این برابری باعث می شــود تقاضای سرمایه ای و به تبع آن 
سوداگری در بازار مسکن افزایش یابد که نتیجه ای جز  بالا 

رفتن قیمت در این بازار ندارد.
   جمعیت اجاره نشین کشور به ۲۰ میلیون نفر رسید

در ادامه هادی عباســی، معاون وزیر راه و شهرسازی پیش 
از این اعلام کرده بود که جمعیت اجاره نشین ایران به 20 
میلیون نفر رســیده و این به معنای آن اســت که برابری 
تورم عمومی با تورم مســکن می تواند یک تهدید معیشتی 
جدی برای20 میلیون ایرانی به حســاب آید. مســتأجران 
باید فشــار بیشتری در حوزه تأمین هزینه مسکن متحمل 
شوند. در نتیجه کنترل قیمت در بازار اجاره بها یک الزام و 

ضرورت ملی است.
هم چنین فرشید ایلاتی، کارشــناس حوزه اقتصاد مسکن  
گفت: بهترین راه حل در شــرایط کنونی را افزایش عرضه 

مسکن و بالا رفتن درصد مالکیت می دانم.
 ایلاتی بــا بیان اینکه مهم ترین نکتــه در رابطه با کنترل 
افزایش قیمت  مســکن در بازار اجاره بها، اهمیت طرح های 
دولتــی و افزایش مالکیت اســت گفت: به طور اساســی و 
با توجه به شــرایط تورمی کشــور سیاســت دولت بر این 
اســت که از تعداد خانواده های مســتأجر کــم و بر تعداد 
خانواده های مسکن ملکی اضافه شود به اصطلاح در کشور 
مالک جدید اضافه شــود. سیاست کنترل بازار اجاره بها دو 
بعد دارد یکی از بعدهای مربوط به آن اســت که خانواده ها 
از طریق طرح های ملی مســکن صاحب مســکن می شوند 
پس از بازار اجاره خارج شده و هزینه پرداختی آن ها، تنها 

هزینه اقساط مسکن است.
وی بیان کرد: به عنوان مثال، اقســاط مســکن مهر که 10 

سال پیش تحویل داده شده، امروز 250 هزار تومان است. 
این مبلغ امروز بســیار ناچیز بوده و شاید درآمد یک نصف 
روز کارگری شــود. این امر باعث شده تا خانواده هایی که 
از این طریق صاحب مســکن شده اند، دیگر نگران افزایش 
اجاره بهای ســالیانه که50 درصد درآمــد خانوارها را نیز 
به خود اختصاص می دهد نباشــند و تنها اقســاط خانه را 

پرداخت کند.
ایلاتــی با بیان اینکه زمانی که یــک واحد خانوار از اجاره 
خارج می شــود، به معنای آن اســت که یک واحد مسکن 
استیجاری تولید شــده است که به این طرح سیاست لانه 
کبوتری می گویند گفت: با توجه به شــرایط تورمی کشور، 
اولویــت بر تأمین مســکن خانوارها اســت و باید اصرار بر 
مسکن ملکی شود. این سیاست باعث می شود تا همزمان و 
توامان افزایش عرضه در بازار اجاره به صورت غیر مستقیم 

عملیاتی شود.
او اظهــار کــرد: در صورتی که کشــور به شــرایط ثبات 
تورمی برســد و تورم  هر ســالیانه 40تــا 50درصدی در 
کشــور وجود نداشــته باشــد، با برنامه ریزی می توان یک 
بخش مسکن اســتیجاری و اجتماعی توسط شهرداری ها 
و نهادهای حوزه مســکن ساخته شــود. این مسکن ها نیز 
 بــا اجاره های کمتر از بازار در اختیــار زوج های جوان قرار 

خواهند گرفت.
   ضعف قانون چراغ سبزی برای افزایش اجاره بها

از نظــر کارشناســان، دولــت در کنار عرضه مســکن و 
افزایــش مالکیت به عنوان یــک راه اصولــی در مدیریت 
 بــازار اجاره بها بایــد از ابزارهــای تنظیمــی دیگری نیز 

استفاده کند.
یکــی از مهم تریــن ابــزار دولــت بــرای مدیریــت بازار 
مســکن اخذ مالیات بر خانه های خالی اســت. اساســاً در 
سراســر جهان سیاســت گذاران از مالیات به عنــوان ابزار 
 تنظیــم بازارهــای مالــی و اقتصادی اســتفاده می کنند. 
در ایــران امــا به دلیل ضعف قوانین موجــود، حتی بعد از 
تصویب قانون مالیــات بر خانه های خالی نیز، موفقیتی در 

این زمینه کسب نشده است. 
طبق آمارهای ســازمان امور مالیاتی، در یازده  ماهه ســال 
گذشته، کل رقم دریافتی تحت عنوان مالیات بر واحدهای 
مسکونی خالی از ســکنه حدود 4 میلیارد تومان بوده که 
کمترین میــزان درآمد مالیاتی دولــت در پایه های فرعی 
اســت. از طرفی مالیــات نقل و انتقال امــلاک 6 همت و 
مالیات واحدهای مســکونی گران قیمت 43 میلیارد تومان 

بوده است.
برای تصــور ناچیز بودن ایــن مقدار کافی اســت بدانیم 
درآمد مالیاتی 4 میلیــارد تومانی دولت از خانه های خالی 
درحالی اســت که طــی این مدت دولــت از محل فروش 
و تولیــد ســیگار درمجمــوع 8/4 همت درآمــد مالیاتی 
داشــته اســت. به عبارتی درآمد مالیاتی دولت از تولید و 
فروش ســیگار 2/5 همت بیشــتر از درآمد دولت از محل 
 مالیــات بر خانه های خالی و ســوداگران زمین و مســکن 

بوده است.
اهمیــت اخذ مالیات برخانه های خالی در آنجاســت که با 
اجرایی شــدن آن، خانه هایی کــه به دلیل احتکار خارج از 
چرخه توزیع و مصرف مســکن در بازار هستند مجبور به 
عرضه خواهند شــد، در نتیجه تا حدی تعادل بین عرضه و 
تقاضا به بازار مســکن بر خواهد گشت و به تبع آن قیمت 

مسکن کنترل می شود.
بنابرایــن وضع مالیــات بر خانه های خالــی باعث گردش 
پول در اقتصاد کشــور و تحرک بازار مســکن خواهد شد 
و اساساً بازگشــت این تعداد خانه خالی به چرخه مصرف 
در شــرایطی کــه خانوار زیادی در کشــور اجاره نشــین 
 هســتند در کاهش اجاره بهای واحدهای مســکونی بسیار 

مؤثر است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد:

توقفوارداتگندمدرسالجاری
ایرنا- علیرضا مهاجر، معــاون امور زراعت 
وزارت جهاد کشــاورزی در خصوص توقف 
واردات گنــدم در ســال جاری بیــان کرد: 
واردات زمانی رخ می دهد که احتمال تولید 
در داخل کشور به اندازه کافی نیست و ناچار 
شــویم که گندم مورد نیاز کشور را از محل 
واردات تأمین کنیم، اما امســال با توجه به 
میزان بــرآورد تولید و خریــد داخلی دیگر 

کشور نیازی به واردات ندارد.
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی با 
تأکید بر اینکه نیاز داخلی تأمین است، اظهار 
داشت: امسال مسیر خودکفایی گندم را طی 
می کنیم؛ بنابراین برآوردها نشان می دهد که 
میزان تولید به گونه ای باشــد که حدود 11 
میلیون تــن گندم از کشــاورزان خریداری 
شود؛ بنابراین دیگر نیازی به واردات نیست.

وی یــادآور شــد: طبــق آمارهــا، میــزان 
1400 ســال  در  کشــور  گنــدم   خریــد 

)سال پایانی دولت قبل( حدود 4/5 میلیون 
تن بود که کشــور در آن زمــان 7 میلیون 
واردات گنــدم انجام داد که ارز قابل توجهی 

از کشور خارج شد.

بــه گفتــه وی، بــا اقدامــات وزارت جهاد 
کشــاورزی دولت ســیزدهم در سال 1401 
میــزان خرید گنــدم بــه 7/5 میلیون تن 
 رســید و حدود 4 میلیون تن واردات گندم

انجام شد.
مهاجر گفت: در ســال 1402 بــا توجه به 
افزایش میزان تولیــد، خرید گندم به 10/5 
میلیون تن رســید که میزان واردات در این 

بخش به یک میلیون تن رسید.
اســتان های جنوبی    خسارت سیل در 

نگران کننده نیست
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی 
افــزود: از ابتــدای فصل برداشــت تاکنون 
از  گنــدم  تــن  میلیــون   1/5 از  بیــش 
کشاورزان خریداری شــده که رقم مناسبی 
 اســت و به تازگــی پرداختی به کشــاورزان 

شروع می شود.
مهاجر درباره سیلاب های اخیر در استان های 
جنوبــی کشــور از جمله خوزســتان افزود: 
بارندگی های اخیر در خوزســتان خسارت زا 
بوده؛ اما مشکلی در تأمین نیاز داخلی ایجاد 
نکرده است و نگرانی در این خصوص نداریم.

 کشاورزی
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خاطرات تفصیلی »الیور استون« در نمایشگاه کتاب
الیور اســتون، کارگردان، تهیه کننده و فیلم نامه نویــس آمریکایی که به عنوان 
کارگردانی جنجالی اما تحسین شــده شناخته می شود. استون جوایز متعددی از 
جمله چهار جایزه اســکار، یک جایزه فیلم بفتا، یک جایزه امی ساعات پربیننده 

و پنج جایزه گلدن گلوب دریافت کرده است.
خاطرات تفصیلی الیور استون، توسط کوروش جاهد ترجمه و در نمایشگاه کتاب 
عرضه شده است. از این نویســنده، مترجم و منتقد سینما کتاب های »سینمای 
زنانه«، »لذت تماشــای فیلم«، »نشــانه و ذهن در سینمای امروز«، »سینما در 

دوران جدید« و »تحلیل و درک فیلم« به چاپ رسیده است.
جاهــد در طول مدت فعالیت اش نقدهای خود را در قالب کتاب عرضه می کند و 
این آثار طی ســال های اخیر در میان علاقه مندان سینما مورد توجه قرار گرفته 

است.

ابتکار آکادمی برای جشن ۱۰۰ سالگی اسکار
و  علــوم  آکادمــی 
تصاویــر  هنرهــای 
متحــرک روز جمعه 
یک کمپین جهانی به 
نــام »آکادمی ۱۰۰« 
راه انــدازی کــرد که 
گســترش  آن  هدف 
دامنــه و ارتباط خود 
با سراسر جهان است.

جانــت یانگ، رئیس آکادمی و بیل کرامر، مدیرعامــل آکادمی این ابتکار را که 
با جذب ســرمایه ۵۰۰ میلیون دلاری ممکن می شــود، در رم و در برنامه ای که 

توسط استودیوی مشهور چینه چیتا برگزار شد، اعلام کردند.
در گام نخســت کمپانی رولکس ۱۰۰ میلیون دلار برای این برنامه کمک مالی 

کرده است. این کمپانی مدت هاست از حامیان آکادمی اسکار است.
بیــل کرامر از آکادمی ۱۰۰ به عنوان برنامــه ای یاد کرد که نفوذ و تأثیر جهانی 
ایــن نهاد را عمیق تر خواهد کرد و افــزود: آکادمی به زودی وارد قرن دوم خود 
می شود و ما می خواهیم اطمینان حاصل کنیم که همچنان رهبر برجسته جامعه 
بین المللی سینما خواهیم بود. یانگ هم از تنوع و بین المللی شدن آکادمی بیش 
از هر زمان دیگری یاد کرد و گفت در میان حدود ۱۱ هزار عضو فعلی آکادمی، 

۳۰ درصد خارج از آمریکا ساکن هستند
. وی تأکید کرد: وقتی ما چهره های بین المللی را وارد میدان می کنیم، مخاطبان 
جدیدتری از سرتاسر جهان کسب می کنیم. کمپین آکادمی ۱۰۰ شامل میزبانی 
کنفرانس ها، گردهمایی های اجتماعی، رویدادهای ویژه و برنامه های آموزشــی 
بــا اعضای آکادمی و انجمن های فیلم و هنر در سراســر جهان اســت. جزئیات 
این رویدادها هنوز مخفی نگه داشــته شــده اســت. در بیانیه اسکار گفته شده 
مکان هــای برگزاری ایــن برنامه ها بوینوس آیرس، کن، ژوهانســبورگ، کیوتو، 
لاگوس، لندن، لس آنجلس، مراکش، ملبورن، مکزیکوســیتی، بمبئی، نیویورک، 
رم، سانفرانسیسکو، سئول، تورنتو، تورون، ونیز و... است. از سال ۲۰۲۷ به افتخار 
صدمین سالگرد اسکار که سال ۲۰۲۸ برگزار می شود، موزه آکادمی مجموعه ای 
از نمایشگاه های ویژه، برنامه های فیلم و نشریات مرتبط با تاریخ آکادمی و جوایز 

اسکار را ارائه خواهد کرد.

جشــنواره فیلم فجر در چهار دهه 
گذشــته یا دبیرانــی از معاونت و 
سازمان سینمایی داشته یا فارابی. 
در این بین کســانی هم بودند که 
تهیه کنندگی  یــا  مدیریت  تجربه 
داشته اند. محمد خزاعی با یک تجربه 
در دوره ســی ام، درحالی دبیر جشنواره می شود که پس 
از ۲۴ ســال، گزاره تصاحب ســکان مدیریــت بزرگ ترین 
رویداد ســینمایی کشور به دســت مدیر وقت سازمان 
ســینمایی را زنده می کند. محمد خزاعی 
در حالی روز یک شــنبه به عنوان دبیر 
فیلم  جشــنواره  دوره  چهل وســومین 
فجر منصوب شــد که ۲۴ سال از زمانی 
که این ســمت همزمان به مدیر رده اول 
ســینمایی کشــور تعلق گرفت، می گذرد. 
آخرین بار ســال ۷۹ بود که مرحوم سیف ا... 
داد همزمان با ریاســت معاونت ســینمایی، 
دبیری جشنواره فجر را برعهده داشت. البته 
که در آن ســال ها هنوز سازمان سینمایی به این 
نام تأســیس نشــده بود و معاونت سینمایی نام 
داشــت اما به هر روی، بالاتریــن مقام مدیریتی 
سینما پس از وزیر ارشــاد در آن سال ها، رئیس 
 معاونت سینمایی یا همان سازمان سینمایی فعلی بود.

از عسگرپور تا شاه حسینی؛ داستان دبیرانی از فارابی در فجر
تا نیمه دهه ۸۰، جشنواره فجر در فاصله ۵ سال، دو دبیر به خود دید. با 
این تفاوت که همزمان با آغاز دهه هشــتاد، دبیران فجر، دیگر نه رؤسای 
سازمان سینمایی بلکه مدیران بنیاد سینمایی فارابی بودند. محمدمهدی 
عســگرپور در ادوار بیستم و بیســت و یکم و رضاداد در ادوار بیست ودو 
تا بیست وپنجم. عســگرپور تا پیش از دبیری جشــنواره فجر تنها فیلم 
»پرواز در بی نهایت« را ساخته بود و بیشتر مدیر اجرایی بود تا یک فعال 
ســینمایی. رضاداد هم که حالا پس از بهشــتی رکوردار ۶ دوره دبیری 
پیاپی فجر بود، پیش از دبیری، بیشتر در تلویزیون فعالیت کرده بود و در 

شبکه یک سیما مدیر طرح و برنامه و مدیرکل تولید بود.
در این شش دوره که روسای بنیاد فارابی، فجر را دبیری کردند، فیلم های 
مهمی چون مهمان مامان و بوتیک از ســینمای اجتماعی و روز سوم از 

سینمای دفاع مقدس در جشنواره فیلم فجر اکران شدند.
در ادامه دبیر شــدن مدیران فارابی، مجید شاه حســینی که از سال ۸۶ 
تا ۸۸ در فارابی مســئولیت داشت، دبیری بیســت و ششمین و بیست 
و هفتمین دوره جشــنواره فجر را برعهده گرفت. شــاه حسینی بیش از 
آن که در سینما فعال باشد، در حوزه نشر فعال بوده و پژوهشگر و مدرس 
سینماســت. در دوران دبیری او فیلم پرحاشــیه و مهم» درباره الی« در 
جشــنواره فجر اکران شد. پس از شاه حســینی جریان رؤسای فارابی و 
سازمان سینمایی از دبیری جشنواره فجر کنار رفت تا دوره چهل و سوم 

که قرار است خزاعی بر مسند دبیری جشنواره فجر تکیه زند.
دبیران رنگارنگ فجر در دهه ۹۰؛ مأموریت هایی نهایتاً سه ساله

پس از پایان نزدیک به ســه دهه دبیری که در دســتان مدیران سازمان 
ســینمایی و بنیاد فارابی بود موج دیگری از دبیران، این مسئولیت را به 
عهده گرفتند که ســوابق اجرایی و غیراجرایی متفاوتی داشتند. مسعود 
شــاهی دوره های ۲۸ و ۲۹ را دبیری کرد. او در بحبوحه جریانات ســال 
۸۸ دبیر جشنواره بود و اکران به رنگ ارغوان از مهم ترین اتفاقات دوران 
دبیری اوســت. محمد خزاعی نیــز در دوره ۳۰، اولیــن دبیری بود که 
ســابقه مدیریتی نداشت و تنها جشــنواره مقاومت را دبیری کرده بود. 
محمدرضا عباسیان دبیر دوره سی ویکم بود که بیشتر مستند ساخته بود. 
رضاداد که البته دیگر بر مســند ریاست فارابی نبود، دوره های سی ودوم 
و سی وســوم را دبیر بود. محمد حیدری در حالی دوره های سی وچهارم 
و ســی وپنجم را دبیر بود که بیشــتر فعالیت تئاتری داشت و چند سال 
ریاست مجموعه تئاتر شــهر را برعهده داشــت. ابراهیم داروغه زاده نیز 
 تحصیلات پزشــکی داشــت و مدتی هم در تلویزیون مدیــر بود. او در 
دوره های سی وششم تا سی وهشتم دبیر بود. محمدمهدی طباطبایی نژاد 
دوره ســی و نهم و مســعود نقاش زاده نیز دوره چهلم جشنواره فجر را 

دبیری کردند.
مجتبی امینی که دو دوره گذشته جشنواره فجر را برعهده داشته و دبیر 
بــوده و در میان باقی دبیران بیش از همه پیشــه تهیه کنندگی دارد. او 
پیش از آنکه دبیر جشنواره فیلم فجر شود، تهیه کننده ۴ فیلم سینمایی 
را برعهده داشــته اســت. بیشترین حواشــی که پس از دبیری او ایجاد 
شــد، تهیه کنندگی مجموعه »گاندو« بود با این اوصاف از جشنواره سی 
 ام تا امروز هیچ مدیری از ســازمان ســینمایی و فارابی دبیر جشــنواره 

نبوده است. 

                                                      نگاهی به دبیران جشنواره فیلم فجر؛

 ۱۵ مـدیر سیمـرغ
کتاب

سینما

ورزش

به گزارش تسنیم، سید محمد ناظم الشریعه 
دربــاره جــام ملت های فوتســال آســیا 
۲۰۲۴ اظهار داشــت: کشــورهای آسیایی 
با هزینه هایی که برای بهبود فوتســال خود 
کرده اند، باعث پیشرفت فوتسال آسیا شده اند. 
کشورها برای قهرمانی در جام ملت های فوتبال 
آســیا باید خیلی هزینه کنند، اما 
هزینه کردن در فوتســال برای 
رسیدن به این جایگاه خیلی 
به صرفه تر است. البته ایران 
همیشــه به خاطــر نیرو و 
دارد،  کــه  اســتعدادی 
را  هزینــه  کمتریــن 

می کند.
تیــم  کار  ارزش 
پایین  را  ایران  ملی 
جام  اما  نمی آورم، 
بالایی  سطح  ملت ها 

نداشت
وی در مــورد ســطح 
جام  دوره  هفدهمیــن 
ملت های آسیا بیان کرد: 
ارزش کار تیم ملی ایران 

را پایین نمی آورم، اما ســطح جام ملت ها خیلی بالا نبوده است. مجید 
مرتضایی کار بزرگی با افغانســتان کرد و قبل از بازی ها گفته بودم که 
این تیم شگفتی ساز خواهد شد. تایلندی ها چهار پاس به هم می دادند 
و در پــاس پنجم می ماندنــد! ژاپن بازیکن برزیلی خــود را به همراه 
نداشت، اما از همان ابتدا متزلزل بود و در همان دور گروهی حذف شد.

جام جهانی سطح جام ملت های آسیا را تعیین می کند
ســرمربی پیشین تیم ملی فوتســال ایران درباره شرایط این تیم در 
جام جهانی ۲۰۲۴ ازبکســتان عنوان کرد: فوتســال در چند ســال 
گذشــته برای کشــورمان آبروداری کرده و این دوره از جام جهانی 
فرصت خوبی اســت که ایران خودش را نشان بدهد. سطح این دوره 
جام ملت های آســیا با نتایج تیم های آسیایی در جام جهانی ۲۰۲۴ 
مشــخص می شود. هر پنج نماینده آســیا در دوره قبلی جام جهانی 
به مرحله حذفی صعود کردند و از اینجا می توان متوجه شــد سطح 

رقابت ها بالا بوده است.
وقتی پیروز می شــدیم، می گفتیم تیم ملی پیر است یا خوب بازی 

نمی کند
ناظم الشریعه در مورد انتقاداتی که کارشناسان نسبت به بازی های تیم 
ملی ایران در جام ملت ها وارد کردند، به تســنیم گفت: این موضوع به 
مربی بســتگی دارد. مربی دوســت دارد تیمش با این شرایط قهرمان 
شود و باید به تفکرات او احترام بگذاریم. در زمان ما هرکسی هرچیزی 
می گفت؛ وقتی پیروز می شدیم، می گفتند تیم ملی پیر است یا خوب 
بــازی نمی کند! من تلاش کردم در ســال های اخیر از تیم ملی انتقاد 

نکنم. باید به مربی تیم ملی کمک کنیم و پشت او بایستیم.

کویت مرا کنار نگذاشت که از حذف این تیم ناراحت باشم
وی که تا قبل از جام ملت های آســیا هدایــت تیم ملی کویت را بر 
عهده داشت و در آستانه این رقابت ها از جمع کویتی ها جدا شد، در 
پاسخ به این پرسش که آیا از حذف زودهنگام کویت از جام ملت های 
آســیا خوشحال است یا خیر، خاطرنشان کرد: دوستان من در کویت 
بودند و از حذف زودهنگام این تیم خوشــحال نشــدم. آنها مرا کنار 
نگذاشــتند که ناراحت باشم. سال خوبی در کویت داشتیم و فرصت 

بسیار خوبی برای صعود کویت به جام جهانی مهیا شده بود.
شاید شانس صعود کویت به جام جهانی به این راحتی فراهم نشود

ســرمربی پیشین تیم ملی فوتسال کویت درباره فرصتی که این تیم 
برای راه یابی به جام جهانی پیش رو داشــت، تصریح کرد: یک سال 
در کویــت زحمت کشــیدیم و قرارمان این بود کــه به جام جهانی 
۲۰۲۸ صعــود کنیم. این تیم با نتیجه ۳ بر یک از افغانســتان پیش 
افتاده بود که با پیروزی در این مســابقه صعود می کرد، اما این دیدار 
۳-۳ مساوی شد. شــاید فرصت صعود به جام جهانی به این راحتی 

پیش نیاید.
جام ملت ها 4 سال یک بار شود، فوتسال آسیا تعطیل می شود

وی در مورد زمزمه های برگزاری مســابقات جام ملت های آســیا با 
فاصله چهارســاله به جای دو ســال تصریح کرد: خــدا نکند که این 
اتفــاق بیفتد. اگر جام ملت ها هر چهار ســال یک بار برگزار شــود، 
فوتســال آسیا تعطیل می شــود و ایران بیشتر از همه کشورها ضربه 
 می خورد. الان جام باشــگاه های آسیا هم برگزار نمی شود و باشگاه ها 

بی انگیزه شده اند. 

به گــزارش ایرنا، برای شــرکت در هفته پنجم کورس 
بهاره گنبدکاووس مالکان ۱۷۹ ســر اســب از سه نژاد 
»ترکمــن، دوخــون و تروبــرد« نام نویســی کردند تا 
 بخشــی از جایــزه ۲۳ میلیــارد و ۲۲۳ میلیون ریالی 
پیش بینــی شــده برای اســب های برتر ایــن هفته از 

مسابقات را از آن خود کنند.
ذکریا فرامرزی، رئیس هیئت ســوارکاری گنبدکاووس 
اظهار کرد: روز نخست هفته پنجم مسابقات اسب دوانی 
گنبدکاووس، پنج شــنبه ۲۷ اردیبهشــت با رقابت ۸۸ 
اســب نام نویسی شــده توســط مالکان آنها در هشت 
کورس شــامل چهار دور هزار متــری و چهار دور هزار 

و ۲۰۰ متری برگزار می شود.
فرامرزی افــزود: کمیته برگزاری این مســابقات برای 

مالکان، مربیان و چابکسواران اسب های برتر روز نخست 
۱۲ میلیــارد و ۶۴ میلیون ریال جایزه نقدی پیش بینی 

کرده است.
رئیس هیئت ســوارکاری گنبدکاووس اضافه کرد: روز 
دوم مســابقات هفته پنجم کورس بهاره این شهرستان 
هم جمعه ۲۸ اردیبهشت با رقابت ۹۱ اسب نام نویسی 
 شــده توســط مالکان آنها، در هشــت کورس شامل 
هفت دور هزار متری و یک دور هزار و ۶۰۰ متری برگزار 
خواهد شد. فرامرزی ادامه داد: کمیته برگزاری مسابقات 
 برای مالکان، مربیان و چابک ســواران اســب های برتر 
روز دوم هفتــه پنجــم ایــن رخداد ورزشــی نیز ۱۱ 
 میلیــارد و ۱۵۹ میلیون ریال جایــزه نقدی پیش بینی 

کرده است.
مسابقات اســب دوانی در شهرســتان ۴۰۰ هزار نفری 
گنبدکاووس کــه از آن به عنوان پایتخت ســوارکاری 
کشور یاد می شود، سال هاست که در قالب کورس بهاره 
و پاییــزه باحضور جمع زیــادی از علاقه مندان به این 

رشته ورزشی برگزار می شود.
مســابقات ســوارکاری در بین مردم گلســتان به ویژه 
ترکمن هــا علاقه منــدان زیــادی دارد و ایــن رخداد 
ورزشی بیش از یک دهه اســت علاوه بر گنبدکاووس 
 در ۲ شهرســتان آق قلا و بندرترکمن این اســتان نیز 

برگزار می شود.

به گزارش تســنیم؛ مریم آزمون، سرمربی تیم ملی فوتبال 
بانوان کشــورمان گفت: بلاروس هشــتم خردادماه به ایران 
می آید و در روزهای دهم و سیزدهم خردادماه هم با تیم ما 

بازی دوستانه انجام خواهد داد.
وی با اشــاره به اینکه مســابقات مقدماتــی جام ملت های 
آســیا سال آینده برگزار خواهد شد، افزود: طبق برنامه باید 
مقدماتی جام ملت ها داشته باشیم اما هنوز اعلام نکرده اند.

آزمــون با بیان این مطلب که ۲۵ نفــر در اردوی تیم ملی 
هســتند، خاطرنشــان کرد: ما تعدادی از بدنه اصلی تیم را 
کنار گذاشــتیم و برخی بازیکنان جوانان و بازیکنانی را که 

در لیگ عملکرد خوبی داشته اند، به اردو دعوت کردیم.
ســرمربی تیم ملــی فوتبال بــه برنامــه جوان گرایی تیم 
اشــاره و تصریح کــرد: ما بازیکنان جــوان را به تیم دعوت 
کردیــم تا بتوانیــم برنامه های جوان گرایــی را اجرا کنیم؛ 
 چون جوان گرایی براســاس اصول و کارشناســی شده باید
 انجام شــود. وی ادامه داد: ما بازی دوســتانه با بلاروس را 
فرصت خوبی دیدیم؛ چون ما باید بازی کنیم تا بتوانیم تیم 
را ارزیابی کنیم و در بازی دوستانه نباید خیلی نگران نتیجه 

باشیم البته که باید نیم نگاهی به نتیجه داشته باشیم.
آزمون همچنین به لزوم بازی های دوستانه در کنار اردوهای 
آمادگی تأکیــد و اظهار کرد: ما همین کــه در دو بازی از 
فیفادی ها شرکت نکردیم در رنکینگ جهانی دو پله سقوط 
کردیم، درحالیکه زحمت کشیدیم که بتوانیم جایگاه مان را 

ارتقا دهیم.

وی یادآور شد: بازی دوســتانه روی شناخت ما از عملکرد 
و تیم مــان تأثیــر می گــذارد ما هــر چقدر اردو داشــته 
 باشــیم اما مســابقه ندهیم نمی توانیم برآیند و بازخوردی 

داشته باشیم.
ســرمربی تیم ملی فوتبال بانوان کشورمان درخصوص تیم 
بلاروس گفت: خدا را شکر می توانیم بازی خوب دوستانه ای 
داشته باشیم. بلاروس قوی است. سبک اروپایی دارد و آماده 

است.
وی درباره تیم ملی کشــورمان اظهار کرد: تیم را به سمت 
جوان گرایی می بریم و باید با ســاختار تیمی و برنامه های ما 
آشــنا شــوند و به هماهنگی تیمی هم برسند. ضمن اینکه 
اگــر برای فیفادی های بعد هــم برنامه ریزی کنیم خیلی به 

ما کمک می کند.

ناظمالشریعه:

جام ملت ها 4 ساله شود، فوتسال آسیا تعطیل می شود
صعود تیم شهرراز شیراز به لیگ برتر امید های کشور

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، در هفته پنجم و 
پایانــی از دور دوم و نهایی لیگ یک امید های کشــور که با حضور ۶ تیم برتر دور 
گروهی برگزار شــده بود، تیم امیدهای شــهرراز در یک مسابقه حساس موفق شد 
میزبان خود مس شهر بابک را با یک گل شکست دهد و با ۱۰ امتیاز و صدرنشینی 

در گروه به عنوان اولین تیم راهی لیگ برتر شود.
تیم دوم  صعودکننده نود ارومیه بود که علی رغم شکست سنگین چهار بر یک مقابل 
دیگر نماینده شایســته شیرازی یعنی فجر سپاســی، به لطف توقف تیم نیکاپارس 

چالوس مقابل استقلال خوزستان با ۹ امتیاز توانست راهی لیگ برتر شود.
تیم نود ارومیه مقابل هر دو تیم شیرازی شهرراز و فجر سپاسی در این دور مغلوب 
شــده بود.تیم امید فجر شهید سپاســی هم در دور نهایی با کسب دو پیروزی، دو 
تساوی و یک شکست نتوانست جواز حضور در لیگ برتر را کسب کند و با ۸ امتیاز 

در رده چهارم جدول رده بندی قرار گرفت.
تیــم امیدهای شــهرراز در اولین ســال حضور خود در فوتبال کشــور توانســت 
با تدارک مناســب و اصولی و بــا کادر فنی جوان و بومی بــه این موفقیت بزرگ 
 برای فوتبال شــیراز و باشــگاه شــهرراز دســت پیدا کند. حســن زندی سرمربی 
جوان و با ســابقه در رده های پایه کشــوری به همراه آقایان رضا یوســفی، اشکان 
نامداری، علیرضا ســلطانی و بهلــول کاظمی کار هدایت امیدهــای نارنجی پوش 

شیرازی را به عهده داشتند.

بانوان ووشوکار شیراز بر سکوی نخست مسابقات انتخابی 
استان فارس

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان استان فارس، سید یاسر موسوی، 
رئیس هیئت ووشو فارس گفت : مســابقات انتخابی تیم بانوان استان در رده سنی 
جوانان با شرکت ۱۵۰ ووشوکار برگزار و در بخش ساندا تیم کوار مقام نخست دست 

یافت و در مجموع دو بخش ساندا و تالو تیم شیراز الف به مقام قهرمانی رسید.
موســوی گفت: این رقابت ها با شرکت ۱۵۰ وشــووکار در خانه ووشو استان برگزار 

و شرکت کنندگان از سراسر استان در دو بخش ساندا وتالو به رقابت پرداختند.
وی افزود: در بخش ســاندا یم کوار به مقام قهرمانی دســت یافت و تیم های شیراز 

الف و شیراز ب دوم و سوم شدند.
رئیس هیئت ووشــو فارس اظهار داشــت: اما در مجموع دو ساندا و تالو تیم شیراز 
الف حائز رتبه نخســت شــد و تیم های شیراز ب و فســا بر سکوی دوم و سوم این 

مسابقات ایستادند.
موسوی بیان کرد: در پایان مسابقات از حکیمه پرویزی، مینا بهمنی و مژده کاظمی 
ســه داور نمونه استان و پروانه میرزاخانی، شهره فریدونی و سمیه بنایی سه مربی 

برتر استان با اهدای تندیس و لوح سپاس تقدیر شد.

دعوت 2 ورزشکار فارس
 به اردوی تیم ملی  هاکی چمنی امید

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، تیم ملی  هاکی 
چمنی امید ایران با هدف آماده سازی برای مسابقات قهرمانی هاکی چمنی امیدهای 
آســیا که در سنگاپور برگزار خواهد شــد، عازم عمان شد و بنیامین نیرومند تبار و 

ابوالفضل قربانی از استان فارس در این اردو حضور دارند.
 این تیم در ســفری ۱۰ روزه، ضمن برگزاری اردوی مشترک با تیم ملی عمان، به 

انجام تمرینات فشرده و پرفشار خواهد پرداخت.
مســعود بهلولی، سرمربی تیم ملی  هاکی چمنی امید در این خصوص اظهار داشت: 
برگزاری این اردوی مشترک فرصت بسیار ارزشمندی برای ملی پوشان جوان ایران 
است تا ضمن آشنایی با سبک بازی تیم عمان، نقاط قوت و ضعف خود را شناسایی 

کرده و برای حضور قدرتمند در مسابقات قهرمانی آسیا آماده شوند.
وی افــزود: ما در این اردو ۲۴ بازیکن را به همراه کادر فنی به عمان اعزام کرده ایم 
و امیدواریم با تلاش و پشتکار ملی پوشان، شاهد کسب نتایج درخشان در مسابقات 

قهرمانی آسیا باشیم.
رئیــس هیئت  هاکــی فارس نیــز در این خصوص گفــت: بنیامیــن نیرومندتبار 
 و ابوالفضــل قربانی هاکــی بازان اهل اســتان فارس به همراه ســعید مهاجری به 
عنوان داور و محمد رضا شهســواری و رضا فاخر به عنوان سرپرســت در این اردو 

حضور دارند.

هفته پنجم کورس گنبدکاووس با تاخت ۱۷۹ اسب

»پادشاهی سیاره میمون ها« محصول کمپانی دیزنی و قرن بیستم در اولین 
آخر هفته اکران خود به ۷۲/۵ میلیون دلار در گیشه بین المللی دست یافت.

بــا  »میمون هــا«  فیلم هــای  ســری  از  قســمت   جدیدتریــن 
 فروش ۵۶/۵ میلیون دلار در آمریکای شمالی رتبه اول را به خود اختصاص

 داد و مجموع فروش جهانی خود در هفته نخست اکران را به ۱۲۹ میلیون 
دلار رســاند. پیش بینی می شــود که »پادشاهی ســیاره میمون ها« که با 

 بودجه ۱۶۰ میلیون دلاری ســاخته شــده، همانند قسمت ها قبلی
  بخــش عمــده ای از درآمــد خــود را در گیشــه بین المللــی به

دست آورد.
این فیلم بهترین عملکرد در بازار خارجی را با ۱۱/۴ میلیون دلار در 

چین رقم زد و پس از آن فرانسه با ۷/۱ میلیون دلار، مکزیک با ۶/۴ میلیون 
دلار و بریتانیا با ۴/۸ میلیون دلار قرار دارند.

دیگر بازارهای برتر این فیلم کره جنوبی )۳/۲ میلیون دلار(، اســترالیا )۲/۷ 
میلیون دلار(، برزیل )۲/۶ میلیون دلار(، آلمان )۲/۲ میلیون دلار( و اسپانیا 
)۲/۲ میلیون دلار( بودند. قسمت های پیشین شامل »طلوع سیاره میمون ها« 
و »جنگ برای سیاره میمون ها« به ترتیب ۴۸۱ و ۴۹۰ میلیون دلار فروش 

داشــتند، در حالی که »ظهور سیاره میمون ها« با ۷۱۰ میلیون دلار 

در سطح جهانی به عنوان 
قســمت  پردرآمدترین 
ایــن ســری فیلم  از 

شناخته می شود.

تیم فوتبال بانوان بلاروس خردادماه به ایران می آید

»سیاره میمون ها« در صدر فروش جهانی غافلگیریدراهدایجوایز؛

سریال »تاج« 
بفتای تلویزیونی را 

با دست خالی ترک کرد
مراســم اهدای جوایز تلویزیونی بفتا به شــبی غافلگیرکننده بدل شــد؛ زیرا »تاج« و 
»آینه ســیاه« با دست خالی مراسم را ترک کردند و سریال »جانشینی« هم فقط یک 
جایــزه در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل مرد دریافت کرد. در بخش بین المللی نیز 
مدعیان اصلی یعنی »جانشــینی«، »بیف« و »خرس« دســت خالی ماندند و به جای 
آنها ســریال فرانسوی کمتر شناخته شده »کلس اکت« جایزه برد. جاسمین جابسون 
جایزه بفتا را برای بازیگر نقش مکمل زن برای فیلم »پسر برتر« دریافت کرد و الیزابت 
دبیکی از سریال »تاج« را پشت سر گذاشــت. تیموتی اسپال برای »ششمین فرمان« 
جایزه بهترین بازیگر مرد نقش اصلی را برد و سارا لنکشایر برای بازی در »هپی ولی« 
برنده جایزه بازیگر زن نقش اصلی شد. جایزه بهترین بازیگر مرد نقش کمدی به میوان 
ریزوان برای »جوســی« و بهترین بازیگر زن نقش کمدی به گبمیســولا ایکوملو برای 

»بلک آپس« رسید. »پسر برتر« جایزه سریال درام را از آن خود کرد.



»سید ابراهیم حسینی« رئیس اجرایی سند راهبردی 
شیراز؛ سومین حرم اهل بیت)ع( شد

به گزارش سبحان، سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز 
طی حکمی  از جانــب آیت ا... لطف ا... دژکام، نماینــده ولی فقیه در فارس 
و امام جمعه شــیراز، محمدهادی ایمانیه اســتاندار فارس و حجت الاسلام 
ابراهیم کلانتری تولیت آســتان مقدس احمد بن موســی- شاهچراغ)ع( 
به عنوان »رئیس اجرایی ســند راهبردی شیراز؛ سومین حرم اهل بیت)ع(« 

منصوب شد.
متن این حکم بدین شــرح اســت: به منظور نیل بــه رهنمودهای حضرت 
آیت ا... العظمــی  امــام خامنــه ای )حفظــه ا...( در اعلام شــیراز به عنوان 
ســومین حرم اهل بیت عصمت و طهارت در ایران اســلامی  و در راستای 
اجرای ســند راهبردی »شــیراز ســومین حرم اهل بیت علیهم الســلام« 
به موجــب این حکــم جنابعالی را کــه بحمدا... به زیــور تعهد و تخصص 
آراســته و از ابتــدای پژوهــش و تدویــن ســند مذکور آشــنایی جامع 
و کامــل با خاســتگاه ایــن امر عالــی داشــته اید را به عنــوان: »رئیس 
 اجرایی ســند راهبردی شــیراز ســومین حرم اهل بیت علیهم الســلام«

منصوب می کنیم. 
رجــاء واثق داریم تمام مســئولین دســتگاه های اجرایی اســتان در تمام 
ســطوح ضمن پشــتیبانی همه جانبه و هماهنگ با جنابعالی در راســتای 
نیل به شــیراز در تراز ســومین حــرم اهل بیت علیهم الســلام در ایران و 
تحقــق تمدن نوین اســلامی  از طریق ارتباط و تعامــل هم افزای: »مردم 
ولایت مدار شــیراز« »حرم مطهــر« »نظام مقدس جمهوری اســلامی« 
 بــر مبنای منویــات و تدابیــر امامین انقلاب اســلامی  مشــارکت فعال 

خواهند داشت.

مسئول بسیج دانشجویی فارس خبر داد:
برگزاری رویداد »مدار ۵۷« در فارس

به گزارش سبحان، ســعید یوسفی، مسئول ناحیه بسیج دانشجویی فارس 
در حاشیه اعزام کارکنان ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس به دوره عهد 
اظهار داشت: با مطالعه فعالیت های دانشجویی و جنبش ها می توان دریافت 
که تا چه حد دانشــجویان جریان ســاز و تأثیرگذار بوده اند و امروز نیز این 

نقش کمرنگ نشده است.
وی با بیان اینکه مدیریت رشــد و کادرســازی ناحیه بســیج دانشجویی 
اســتان فارس اقدام بــه برگزاری دوره میقات دانشــجویان انقلابی روح ا... 
بــا عنوان »مدار 57« خواهــد کرد، افزود: این دوره قصــد دارد با تدوین 
مســیری در ابعاد معرفتــی، بصیرتــی و مهارتی-تشــکیلاتی، نیرو ها را 
 رشــد داده و در مســیر مســئولیت های جدیــد خــود آمــاده فعالیت و 

کنشگری کند. 
مســئول ناحیه بســیج دانشــجویی فارس با بیان اینکه دوره مدار 57 با 
حضــور ۳۰۰ نفر از دانشــجویان دانشــگاه های هدف این اســتان برگزار 
می شــود ادامه داد: در مســیر آموزشــی این برنامه از اســاتید برجسته 
کشــوری و استانی استفاده می شــود و شــرایط عملی با رویکرد مهارتی 
نیز در شــهر مقــدس قم برای دانشــجویان ایجاد خواهد شــد تا بتوانند 
 هرچــه بهتر به مرحله مدیر تراز و بســیجی طراز مدنظــر رهبری و امام 

راحل برسند. 
یوسفی با بیان اینکه دانشجویان سکاندار جریان سازی و کنشگری در کشور 
و حتی در ســطح بین الملل هستند، اضافه کرد: باید به لزوم تربیت نیروی 
انقلابی توانمند، متعهد و متخصص به ویژه ابعاد معرفتی و بصیرتی توجهی 
دو چنــدان کرد و با تربیــت نیروهای مومن و انقلابــی خلاء های موجود 
در این اجتماع تأثیرگذار و اساســی دانشــجویی از بین برد و دانشــجو را 
 نســبت به اتفاقات و حوادث پیرامون خود حســاس و او را برای اثرگذاری 

تربیت کرد.
در ادامه این اعزام، علیرضا غریبی، مدیر رشــد و کادرســازی ناحیه بسیج 
دانشجویی فارس گفت: امروز جامعه نیازمند مؤذنی در تراز سلمان، ابوذر و 
عمار است که بصیرت را به صورت عینی و عملی در وجود خود داشته باشد 

و همچون شمعِ روشنی، امت را از به امید و نشاط نوید دهد.
وی بــا بیان اینکه کمبــود مدیر توانمند و متعهد به نظام ســبب توقف و 
یا کندشدن ســرعت جریان های دانشــجویی و کم رنگ شدن نقش آن ها 
می شــود، تصریح کرد: انتظار می رود کــه در تربیت نیروی مدیر، اقدامات 
 عمیق، درســت و اصولی مبتنــی بر آرمان ها و رهیافت هــای امام جامعه 

صورت گیرد.
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به گزارش ســبحان، حمیدرضا قانعی، مدیر کل 
فرهنگ و ارشاد اســلامی  استان فارس در آیین 
اختتامیه سومین جشــنواره موسیقی گروه های 
کر ایران که با تکریم 2۰۰ هنرمند برگزار شد، از 
حضور و اجرای ارکســتر سمفونیک تاجیکستان 

در شیراز خبر داد.
مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد اســلامی  فارس 
در ایــن آیین گفــت: هنرمنــدان از جای جای 
کشــور ایران به بهانه ســومین دوره جشــنواره 
گروه های )کرال( کر ایران در شــهر اردیبهشتی 
 شــیراز گرد هم جمع شــدند و بــه هنرنمایی 

پرداختند.
موســیقی کرال )گروه کر( به ساخته هایی گفته 
می شود که توسط آهنگ سازان ایرانی برای آواز 

گروهی )کر( نوشته شده است.
وی ادامه داد: این رشــد و بلوغ و سرزندگی که 
در آواز و موســیقی کرال دیده می شــود تجربه 

کم نظیری بود که در این جشنواره رقم خورد.

وی با بیان اینکه مقدمات برگزاری این جشنواره 
یــک یا دو ماه طول کشــید اضافه کرد: شــهر 
شــیراز ظرفیت های بالایی در عرصه  موســیقی 
و هنرهــای مختلــف دارد و تمــام تلاش خود 

را بــرای حمایــت از افراد فعــال در این عرصه 
 بــه کار گرفتیم تا به برنامــه آنها قدرت و قوت 

بیشتری ببخشیم.
مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد اســلامی  فارس 

اظهــار کــرد: رویدادهای مختلف موســیقیایی 
در شــهر شــیراز در حــال انجــام اســت و به 
همــت همه هنرمنــدان کارها بــه خوبی پیش 
مــی رود، طی روزهــای آینده میزبان ارکســتر 
ســمفونیک تاجیکستان در شــیراز هستیم که 
اجرای مشترک با ارکســتر سمفونیک در جوار 
 آرامگاه ســعدی و تــالار بزرگ حافــظ به اجرا 

می پردازند.
حســام هوشــیار، مدیر اجرایی این جشــنواره 
نیز گفــت: گروه های کر شــرکت کننده در این 
جشــنواره ارزش و غنــای موســیقی شــهر و 
کشور هســتند، دو اتفاق بســیار خوب در این 
دوره از جشــنواره  برگزاری نشســت های علمی 
 و پژوهشــی بــود و امیدواریم بتوانیــم ابعاد و 
 بنیــه علمــی  جشــنواره را در ســال های آتی 

توسعه دهیم.
هوشیار با بیان اینکه شیراز پایتخت هنر و فرهنگ 
ایران است، ادامه داد: موسیقی ارزشی ما دارد به 

ســمتی می رود که باید به دادش رســید، شهر 
شــیراز ظرفیت بالایی در عرصه موسیقی کرال 
 دارد و افراد فعال در این زمینه انگیزه زیادی برای

 فعالیت دارند.
وی افزود: در تلاش هستیم دوره بعد جشنواره با 

حضور بیش از 2۰ گروه برگزار شود.
طیب فقیه، دبیر هنری این جشنواره هم گفت: 
کیفیت فنی جشــنواره قابل مقایسه با سال های 
قبل نبود و در این دوره گروه ها پیشــرفت قابل 

توجهی داشتند.
در ایــن مراســم با لــوح تقدیــر و تندیس از 

شرکت کنندگان در این جشنواره تقدیر شد.
تالار حافظ اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
 اســتان فارس در روزهای شــنبه و یک شــنبه 
22 و 2۳ اردیبهشــت ماه میزبــان گروه هــای 
کرال )آوازی( از اقصی نقاط ایران با مشــارکت 
عرصــه  هنرمنــدان  از  نفــر   2۰۰ از   بیــش 

موسیقی بود.

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس خبر داد:

حضور و اجرای ارکستر سمفونیک تاجیکستان در شیراز
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به گزارش ســبحان، طهمورث یوسفی، مدیرکل زمین شناسی و 
اکتشــافات معدنی منطقه جنوب کشور )شیراز( درباره ورود آب 
دریاچه مهارلو به داخل فروچاله ای در شرق دریاچه اظهار کرد: 
با توجه به این مهم که سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور، بررسی و پایش مخاطرات زمین شناختی و پدیده شناسی 
این مخاطرات را در دســتور کار دارد و طی ۱5 سال اخیر مرکز 
شــیراز، مطالعات و پایش فرونشســت زمین در استان فارس را 

انجام داده است.
وی خاطرنشــان کرد: در این راســتا، در مخاطــره ایجاد درز و 
شــکاف در برخی مناطق و دشت های استان فارس مانند شکاف 
در روستای کوه سفید داراب، شــکاف در نزدیکی میراث جهانی 
تخت جمشــید و نقش رستم، شکاف در شمال دشت مرودشت و 
روستای شول، شــکاف در روستای دیندارلوی فسا، فروچاله در 
ســورمق و فروچاله دشت ارژن، ایچ و مهارلو، به تفکیک بررسی 
کارشناسی، توسط مرکز زمین شناسی و اکتشافات معدنی شیراز 
انجام و گزارشات مکتوب بررسی علل رخداد و راهکارهای مقابله 

و کاهش خطر ارائه شده است.
یوســفی به بیان ســابقه فروچاله های به وجود آمده در استان 
فــارس پرداخــت و تأکیــد کرد: حــدود ۱۰ ســال پیش در 
آبــان ۱۳۹۳ در ۳۰ کیلومتری شــرق–جنوب شــرق شــیراز 
در 5/5 کیلومتــری جنــوب روســتای بهاران )گشــنه گان( و 
5/2 کیلومتــری غــرب روســتای قندیلک مجموعــه ای از ریز 
فروچاله هایــی با اعماق کم که بیشــترین عمــق، حدود 2 متر 
بوده، شــکل گرفته بود که در این راستا گزارش »بررسی ایجاد 
گســیختگی و فروچاله های متعدد در شــرق مهارلو« توســط 
 کارشناسان مرکز زمین شناسی و اکتشافات معدنی شیراز تهیه و 

منتشر شد.
مدیرکل زمین شناســی و اکتشافات معدنی منطقه جنوب کشور 
)شــیراز( علت اصلی درز و شکاف های یاد شــده را افت سطح 
آب زیرزمینــی در اثر برداشــت بی رویه آب هــای زیرزمینی و 
خشکســالی های طولانی مدت و افت سطح ایستابی آب عنوان 
کرد و گفت: همچنین عوامل مؤثر زمین شناسی همچون وجود 
گســل بنیادی بیدزرد و گســله های فرعی ناشــی از آن سبب 
تشــدید و گسترش غارهای زیر ســطحی )کارست( در رسوبات 
نمکی دریاچه و کربناتی در سازندهای زمین شناسی آسماری - 

جهرم در این منطقه شده است.
وی تصریح کرد: اکنون پس از ۱۰ ســال با توجه به گســترش 

دهانــه فروچالــه و آشــکار شــدن بخش های پنهــان قبلی و 
هجــوم آب دریاچــه و آب دزدی توســط ایــن فروچاله هــا و 
مشــاهده چنین مخاطراتی توســط اهالی و مــردم و پر بازدید 
شــدن کلیپ مربوطــه در فضای مجازی، مرکز زمین شناســی 
و اکتشــافات معدنی منطقه جنوب کشــور )شــیراز( مجدداً به 
 بررســی این پدیــده مخاطراتی پرداخته و گــزارش مربوطه را 

به روزرسانی کرد.
یوســفی با بیان این که فروچاله های مهارلــو در ۳۰ کیلومتری 
شرق-جنوب شــرق شــیراز و 5/5 کیلومتری جنوب روستای 
گشــنه گان رخ داده، یــادآور شــد: محل فرونشســت بر روی 
رســوبات آبرفتی دریاچه ای و در نزدیکی رخنمون های ســنگی 
کوه احمدی قــرار دارد و رخنمون ســنگی نزدیک فروچاله ها، 
واحــد کربناتــی آســماری-جهرم اســت و منشــأ رســوبات 
 آبرفتــی منطقــه از رخنمون های پیرامون دشــت و رســوبات 

دریاچه ای است.
بــه گفته وی، بخش عمده این رســوبات، رســوبات ریزدانه در 
حد رس، ســیلت و ماســه های نمکی با ضخامت زیاد است و به 
ســمت غرب ضخامت رسوب بیشتر شــده و به سمت شرق به 

رخنمون های سنگی متصل شده است.
مدیــرکل زمین شناســی و اکتشــافات معدنی منطقــه جنوب 
کشــور )شــیراز( با تأکید بر این که محدوده فروچاله در نقشه 
زمین شناسی در شرق دریاچه مهارلو و نزدیک به رخنمون های 
سازند آسماری - جهرم است، تصریح کرد: با توجه به ناهمواری 
ملایــم و پســتی و بلندی های ناهمگون بســتر دریاچه مهارلو، 
این دریاچه به شــکل حوضچه های بــزرگ و کوچک و متعدد 
تشــکیل شــده و زمان های پر بارش با بالا رفتن سطح آب، این 
حوضچه های پســت همدیگر را تغذیه و ســبب یکپارچگی آب 

دریاچه می شود.
وی ادامــه داد: محدوده مورد بررســی یکــی از این حوضچه ها 
است که در محدوده غرب روستای قندیلک قرار دارد که توسط 
ارتفاعات شرقی و شمال شرق و همچنین سریز آب های دریاچه 

در مواقع پر آبی دریاچه شکل می گیرد و در چنین شرایطی آب 
ذخیره شده تا تهی شدن آب آن در این قسمت، توسط ترک ها و 
مجموعه فروچاله های موجود زهکش و آب دزدی انجام می شود.

یوســفی با بیــان این که پدیده فرونشســت بــه کندی صورت 
می گیــرد، تصریح کرد: در مورد فروچاله هــا با توجه به تجارب 
به دســت آمده از رخ دادهای قبلی چنین به نظر می رســد که 
در ابتدای تشــکیل حفره بــا توجه به اینکــه در زمان طولانی 
ریزش های زیرســطحی ســقف غارها و گالری هــای زیرزمینی 
انجام شده، حفره اولیه در زمان بسیار کوتاه تری شکل می گیرد 
بــه همین دلیــل رخداد فروچالــه از دیگر پدیده ها و اشــکال 

فرونشستی مخاطره آمیزتر است.
مدیرکل زمین شناســی و اکتشافات معدنی منطقه جنوب کشور 
)شیراز( افزود: حال پس از گذر زمان ۱۰ ساله طبیعتاً گسترش 
فروچاله بویژه در بخش دهانه ای آن بیشــتر شــده و در مواقعی 
که آب دریاچه به آن ســرازیر می شود، وسعت بیشتری را نشان 
می دهد و در فصل های خشــک ســال، دهانه این فروچاله ها به 
دلیل تبلور بلورهای نمکی دهانه آنها کمتر می شود که بر همین 
اساس بایستی از ورود آب به ویژه با حجم زیاد در این فروچاله ها 

جلوگیری شود.
وی ادامه داد: با توجه به بررســی های میدانــی وجود غارهای 
ناشــی از انحلال نمک ســبب ایجــاد این فروچاله ها شــده و 
همچنین ایجاد شکســت های زیرزمینی در رسوبات درشت دانه 
در زیر رســوبات دریاچه ای )در مرز تبدیل رســوبات دریاچه ای 
به رسوبات آبرفتی مخروط افکنه ای( و وجود کانال ها و غارهای 
زیرزمینی در رسوبات سخت مخروط افکنه ای و سنگ آهک های 
 ســازند کربناتی آســماری - جهــرم از دیگر دلایــل بروز این 

پدیده است.
یوسفی با بیان این که وجود کانال های زیرسطحی در این منطقه 
و همچنین نزدیکی به رخنمون های سنگ آهک سازند کربناتی 
آســماری- جهرم و وجود خطوط ضعف گســلی سبب تشدید 
و گســترش کانال های زیر زمینی در این منطقه شــده، تصریح 

کرد: فروچاله ای که از لحاظ مکانیســم تشکیل تشابه زیادی با 
فروچاله مذکور دارد، فروچاله دریاچه ارژن است که این فروچاله 
از مجموعه ای از فروچاله های متعدد بزرگ و کوچک در حاشیه 
جنوب شــرقی دریاچه ارژن تشکیل شده که سبب آب دزدی و 

تخلیه آب دریاچه ارژن می شود.
وی ادامــه داد: دلایــل ایجــاد فروچاله هــای ارژن عــلاوه بر 
خشکســالی ها و برداشت بی رویه آب، وجود پدیده های کارستی 
)انحلال آهک( و ریزش ســقف و بدنه غارهای آهکی در مســیر 
گســل فعال و ثقلی دیواره شــرقی دریاچه ارژن اســت، با این 
تفاوت که گســتره زیادی از دشــت ارژن شــیب توپوگرافی به 
ســمت فروچاله های ارژن دارد و ســبب خروج حجم زیادی از 
آب دریاچه و خشــک شــدن دریاچه می شــود و این در حالی 
است که در حاشیه شــرقی دریاچه مهارلو با توجه به گسترش 
کم، حوزه آبریز در محل فروچاله اســت و زهکشــی و ورود آب 
به فروچاله هــا در زمان بالا رفتن حجم آبگیــری دریاچه، تنها 
 سبب خشک شدن بخش کم وســعتی از دریاچه مهارلو در این

نقطه شده است.
مدیرکل زمین شناســی و اکتشافات معدنی منطقه جنوب کشور 
)شــیراز( با تأکید بــر این که غارها و کانال هــای زیرزمینی در 
دریاچه مهارلو از سطح به عمق با انحلال رسوبات نمکی دریاچه 
شــروع شــده، تصریح کرد: در زیر آن شــکاف ها و گالری های 
موجود در آبرفت رســوبات مخروط افکنه ای و در نهایت غارهای 

ناشی از انحلال سنگ های کربناتی است.
وی با اشــاره به این که شکل گیری شکاف ها و ترک های ناشی از 
فرونشست در بخش های مختلف در سطح زمین ایجاد می شود، 
گفت: به طور غالب، در حاشیه نواحی در حال فرونشست حوضه 
آبرفتی، در نزدیکی رخنمون ســنگ بستر در دشت، نواحی که 
ســنگ بستر توســط ضخامت کمی  از آبرفت پوشیده شده، آن 
تغییر رخساره در رســوبات آبرفتی است که کلیه موارد مذکور 
در ارتباط با پدیده شــکاف ها و فروچاله های دریاچه مهارلو و در 
ســایر نقاط استان فارس مانند فروچاله ارژن، فروچاله سورمق و 

فروچاله ایج صادق است.
مدیرکل زمین شناســی و اکتشافات معدنی منطقه جنوب کشور 
)شــیراز( تأکید کرد: در بین عوامل مؤثر در ایجاد فرونشست در 
بررســی اولیه، به نظر می رسد که برداشت بی رویه و بیش از حد 
مجاز از منابع آب زیرزمینی و ویژگی های مهندســی رســوبات، 
انحلال و عوامل زمین شناســی، عوامل اصلی ایجاد فرونشست و 

فروچاله ها این منطقه هستند.
وی با تأکید بر این که با توجه به وقوع فرونشســت در دشت های 
مختلف استان فارس و گزارشات متعدد دریافتی توسط سازمان 
زمین شناســی مرکز شــیراز این پدیده باید به عنــوان یکی از 
مخاطرات مهم و با اولویت بالا در اســتان تلقی شــود، تصریح 
کــرد: در صورت ایجاد هرگونه زیرســاختی بایســتی مطالعات 
فرونشســت در محــدوده در اولویت باشــد و همچنین با توجه 
به مطالعات انجام شــده و تعیین پهنه های فرونشســتی توسط 
سازمان زمین شناسی شــیراز، می بایست زیرساخت های موجود 
در پهنه های فرونشســتی به صورت دوره ای پایش، بهینه سازی 

و مقاوم سازی انجام شود.
وی همچنین به ارائه راهکارهایــی در ارتباط با فروچاله مهارلو 
پرداخت و گفت: جهت جلوگیری از آلودگی آبخوان ها، سســت 
شــدن رســوبات و عدم گســترش دهانه فروچاله بایســتی از 
نفــوذ آب دریاچه بــه این حفره ها جلوگیری کــرد و همچنین 
اجــرای طرح هــای آبخیــزداری در بخش شــرقی و شــمال 
شــرقی این منطقــه، نصب علائــم خطر در پیرامــون منطقه 
و ایمنی ســازی، فرهنگ ســازی و اطلاع رســانی جهت کاهش 
مصــرف به ویژه در برداشــت آب هــای زیرزمینــی و مصارف 
 کشــاورزی و مدیریت یکپارچه منابع آب توســط دستگاه های

مرتبط ضروری است.

به گــزارش ســبحان، در آســتانه هفتــه روابــط عمومی، 
نشســت مشترک شــورای اطلاع رســانی اســتان با مدیران 
 شــورای هماهنگی روابــط عمومی  دســتگاه های اجرایی و 

مدیران روزنامه ها، پایگاه های خبری و خبرگزاری های استان 
برگزار شد. 

در این نشســت که به ابتــکار اداره کل روابط عمومی  و امور 
بین الملــل اســتانداری فارس و بــرای اولین بــار به منظور 
هم افزایــی ارکان اطلاع رســانی اســتان و ایجاد بســترهای 
همکاری گســترده تر تشکیل شــد؛ عباس فرج زاده مدیرکل 
روابط عمومی  و امور بین الملل استانداری فارس گفت: شورای 
 اطلاع رسانی به عنوان سیاســت گذار رسانه ای و اطلاع رسانی 
عمومــی  و تخصصــی و شــورای هماهنگی روابــط عمومی 
 دستگاه های اجرایی به عنوان خط مقدم و مسیر دفاع، تبیین 
و امید آفرینی دولت و نظام و همچنین مدیران رسانه به عنوان 
مطالبه گر و بسترســاز انتشار و سکوی آگاهی بخشی و ارتباط 
دو ســویه دولت و مردم امروز در کنــار هم، بر امیدآفرینی و 

تلاش برای پیشــرفت پایدار استان هم نظرند و عزمشان برای 
 کمــک و هم افزایی در کنار تمام تفــاوت دیدگاه ها و نظرات 

جزم است.
وی افزود: کســب رتبه اول در شــاخص کلان اطلاع رسانی 
و تبییــن هنرمندانــه دســتاوردهای دولــت و اقنــاع افکار 
عمومی  توســط اســتان فارس در ســطح کشــور، نشان از 
تلاش مؤثر و اثرگذاری همه ارکان اطلاع رســانی در اســتان 
دارد، امــا اگر به ظرفیت های موجود در اســتان توجه کنیم، 
 ضــرورت تلاش و برنامه ریزی مضاعف را احســاس می کنیم. 
جدیــد  فصلــی  کشــور،  در  اســتان  فعلــی  جایــگاه 
اثرگــذاری بیشــتر در  بــرای حرکتــی پرقــدرت بــرای 
بــا  مختلــف  اقشــار  بیــن  در  امیدآفرینــی  و   جامعــه 

زبان رساست.

تحقــق  در  اســتان  رســانه ای  ارکان  هماهنگــی  وی 
را  پیشــرفت  روایــت  بیــان  همچنیــن  و  ســال  شــعار 
 ضــرورت و مهمتریــن مأموریت ســال پیش رو دانســته و 
بیان داشــت: از ابتــدای ســال، توجه به آمــوزش مدیران 
و کارکنــان روابــط عمومی  در کنــار هم افزایــی با اصحاب 
رســانه، نویــد بخــش تبییــن مؤثــر دســتاوردهای نظام 
اســت که با شــبکه ســازی و ارتباط فراگیر بــا مخاطبین 
 و توجــه بــه نیــاز و درخواســت و ذائقــه مــردم محقــق 

خواهد شد.
وی انســجام رسانه ای و تولیدات در قالب های متعدد و متنوع 
را از شــاخصه های ارزیابی روابط عمومی  دســتگاه ها در سال 
۱۴۰۳ دانست و از ارزیابی دو مرحله ای در بازه های شش ماهه 

در سال جاری خبر داد.

 مدیرکل روابط عمومی  و امور بین الملل استانداری فارس تأکید کرد:

عزم شبکه اطلاع رسانی استان بر مطالبه گری توأم با امیدآفرینی

چرا شیراز با خطر فرونشست مواجه است؟
 شکاف در نزدیکی تخت جمشید

در دیدار مدیرعامل شرکت پتروشیمی  شیراز با امام جمعه شیراز و نماینده ولی فقیه در استان فارس رقم خورد: 

نوید توسعه، کارآفرینی و تعهد اجتماعی 
به گــزارش ســبحان، در دیــداری صمیمــی، احمدرضــا حیدرنیــا، مدیرعامل 
شــرکت پتروشــیمی  شــیراز، بــا حضــرت آیــت ا... دژکام، امام جمعه شــیراز و 
نماینــده ولی فقیه در اســتان فــارس دیدار و گفت وگــو کرد. در ایــن دیدار که 
فضایی گرم و صمیمی  داشــت، مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی  شــیراز به ارائه 
 گزارشــی از عملکرد شــرکت در ســال گذشــته و برنامه های پیش رو در ســال 

جدید پرداخت.
حیدرنیا در این دیدار ضمن تشــریح دســتاوردهای پتروشــیمی  شــیراز در سال 
گذشــته، به برنامه های توســعه ای این شــرکت در سال جدید اشــاره کرد. وی از 
جمله این برنامه ها به احداث واحد کریســتال ملامین، پروژه کیسه زنی، راه اندازی 
سنگ شــکن و همچنین پروژه های داخلــی مجتمع که در حــال انجام مطالعات 
هستند، اشــاره کرد. مدیرعامل پتروشــیمی  شــیراز با بیان اینکه این پروژه ها به 
توســعه و کارآفرینی و ایجاد اشــتغال زایی در اســتان فارس کمــک خواهد کرد، 
اظهار داشــت: مســئولیت های اجتماعی همواره مورد توجه مجموعه پتروشــیمی 
  شــیراز بوده و این شرکت در راســتای فقر زدایی و کمک به اقشار محروم جامعه 

تلاش خواهد کرد.
  تقدیر امام جمعه شیراز از خدمات حیدرنیا

در ادامــه این دیــدار، حضرت آیت ا... دژکام ضمن تشــکر از عملکــرد و زحماتی 
کــه در پتروشــیمی  شــیراز با مدیریــت حیدرنیا صــورت گرفته، لــوح تقدیری 
به ایشــان اهدا کرد. امام جمعه شــیراز با اشــاره به جایگاه پتروشــیمی  شــیراز 
بــه عنوان یکــی از مهم تریــن صنایع اســتان فــارس، گفت: مدیریــت جهادی 
 و تلاش هــای شــبانه روزی حیدرنیــا و همکارانشــان در ایــن شــرکت قابــل 

تقدیر است.
وی در ادامــه عنوان کرد: پتروشــیمی  شــیراز همواره توانســته در کنار توســعه 
اقتصادی، به حفظ محیط زیســت و ارتقای ســطح زندگی مردم منطقه نیز توجه 

کند. امیدوارم پتروشــیمی  شیراز در ســال های آینده نیز به روند رو به رشد خود 
 ادامه دهد و به یکی از بزرگ ترین و موفق ترین شــرکت های پتروشــیمی  کشــور 

تبدیل شود.
   تبدیل وضعیت ۷۵0 نفــر و برنامه ریزی برای تبدیل وضعیت مابقی کارکنان 

قراردادی
یکــی از مهم تریــن موضوعــات مطــرح شــده در این دیــدار، تبدیــل وضعیت 
75۰ نفــر از کارکنــان پتروشــیمی  شــیراز بــه صورت قــرارداد مســتقیم بود. 
حیدرنیــا در این خصــوص اعلام کــرد: با پیگیری هــای انجام شــده، 75۰ نفر 
از کارکنــان این شــرکت به صــورت قرارداد مســتقیم درآمده انــد و برنامه ریزی 
 شــده اســت که مابقــی کارکنــان قــراردادی نیــز در آینــده نزدیــک تبدیل 

وضعیت شوند. 
  صادرات در سایه تحریم ها

 در بخــش دیگــری از ایــن دیــدار، به موضــوع توســعه صادرات پتروشــیمی 
 شــیراز در شرایط تحریم اشــاره شــد. حیدرنیا با بیان اینکه این شرکت توانسته 
اســت در شــرایط تحریم، روند صادراتی خود را به طور موفــق انجام دهد، گفت: 
پتروشــیمی  شــیراز در حال حاضر در رده های بالای پتروشــیمی های کشــور از 
 نظر تولید قرار دارد و این امر نشــان دهنده تلاش و همــت مجموعه کارکنان این 

شرکت است.
  پتروشیمی  شیراز، جزء خوش حساب ترین شرکت های پتروشیمی  کشور

همچنین در دیداری که بین احمدرضا حیدرنیا، مدیرعامل پتروشــیمی  شــیراز و 
وحید بهفر، مدیرعامل شرکت ملی گاز فارس برگزار شد، طرفین در خصوص تقویت 
همکاری های دو مجموعه و نقش آفرینی مؤثر در مسیر توسعه صنعتی استان فارس 

بحث و تبادل نظر نمودند.

ایــن دیــدار کــه در فضایی صمیمــی  برگزار شــد، با ارائه گزارشــی از ســوی 
حیدرنیــا در خصوص عملکرد شــرکت پتروشــیمی  شــیراز آغاز گردید. ایشــان 
ضمــن تشــریح دســتاوردها و برنامه هــای آتــی ایــن مجموعه، بــر تعهد خود 
 بــه ایفای نقــش مؤثــر در ارتقــای جایــگاه صنعت پتروشــیمی  در اســتان و 

کشور تأکید نمودند.
در ادامــه، بهفر با ابراز خرســندی از عملکرد مطلوب پتروشــیمی  شــیراز تحت 
مدیریــت حیدرنیا، این شــرکت را به عنــوان قطب بزرگ صنعتی اســتان فارس 
دانســته و از تعهد این شــرکت به پرداخت به موقع تعهدات خــود به عنوان یکی 
 از خوش حســاب ترین شــرکت های کشــور در زمــان مدیریت حیدرنیــا تقدیر و

تشکر نمود.
بهفر در ادامه این دیدار با اشــاره به اهمیت هم افزایی و همکاری بین شــرکت های 
مختلف در مســیر توســعه پایدار، آمادگی شــرکت ملی گاز فــارس را برای ارائه 
حمایت های لازم از پتروشــیمی  شــیراز در راســتای اجرای طرح های توسعه ای و 

افزایش تولید این مجموعه اعلام کرد.
در پایان این دیــدار، طرفین بر ضرورت ادامه همکاری های دو مجموعه و برگزاری 
جلسات مشترک در ســطوح مختلف به منظور بررســی راهکارهای ارتقای سطح 

تعاملات و هم افزایی تأکید نمودند.



 

 

دانستنی

چاقی از عوارض و بیماری هایی اســت کــه به دلیل کم 
تحرکی و پیروی از رژیم غذایی ناسالم و پرچرب بسیاری را 
در جوامع مدرن امروزی گرفتار خود کرده است. اما پادزهر 
اصلــی این بیماری علاوه بر ورزش، پیــروی از یک رژیم 

غذایی سالم است.
زمانی که صحبت از کاهش وزن می شود، انتخاب وعده های 
غذایی مناسب از اهمیت بالایی برخوردار است. گنجاندن 
گزینه های غنی از مواد مغــذی و رضایت بخش در رژیم 
غذایی روزانه می تواند از اهداف کاهش چربی حمایت کند 
و در عین حال غذای خوشــمزه و دلپذیری به شــما ارائه 

دهد.
در این مطلب به ۴ مورد از بهترین وعده های غذایی برای 
کاهش چربی اشــاره شــده که هم طعم لذیذ و هم فواید 

تغذیه ای ارائه می دهند.
  سالادها

ســالادها به دلیل کالری کم، محتوای فیبر بالا و فراوانی 
مواد مغذی، انتخابی عالی برای کاهش چربی هستند. آن ها 
ســیری را بدون کالری اضافــی ایجاد می کنند و به مهار 
گرســنگی و کاهش کالری دریافتی کلی کمک می کنند. 
برای تهیه ســالاد، سبزی های برگ دار را مبنا قرار دهید و 
انواع سبزیجات رنگارنگ، پروتئین های بدون چربی مانند 
مرغ کبابی یا توفو، چربی های سالم مانند آووکادو یا آجیل 
و یک سس ســبک مرکب از روغن زیتون و سرکه به آن 
اضافــه کنید. از مواد پر کالری مانند ســس های خامه ای 
خودداری کنید و به جای آن از گیاهان و ادویه های خوش 

طعم استفاده کنید.

  تخم مرغ هم زده
تخم مرغ های همزده یک انتخاب عالی برای کاهش چربی 
هستند، زیرا سرشار از پروتئین هستند و به افزایش سیری 
و کاهــش هوس خوردن در طول روز کمک می کنند. این 
غذا را همچنین می توان به راحتی می توان با مواد مغذی 
مانند سبزیجات و پروتئین های بدون چربی ترکیب کرد و 
آن را به صورت یک غذای سفارشی درآورد تا ارزش غذایی 
آن افزایش یابد. برای تقویت ارزش غذایی، سبزیجات خرد 
شده مانند اسفناج، فلفل دلمه ای و گوجه فرنگی را به تخم 
مرغ همــزده اضافه کنید تا فیبر و ویتامین های مورد نیاز 
بدن نیز تأمین شــود. همچنین می توانید از پروتئین های 
بدون چربی مانند بیکن بوقلمون یا ماهی آزاد دودی برای 
طعم بهتر استفاده کنید. انتخاب نان تست غلات کامل یا 
تکه های آووکادو در کنار آن می تواند مشخصات غذایی این 

وعده غذایی رضایت بخش را بیشتر کند.
  غذای سرخ شده کم کالری

غذاهای سرخ شده به دلیل تطبیق پذیری و توانایی آن ها 

در ترکیب پروتئین های بدون چربی و ســبزیجات غنی از 
مواد مغذی می توانند مکمل مفیــدی برای رژیم کاهش 
چربی باشند. با اســتفاده از حداقل روغن و پخت و پز در 
حرارت بالا، ســرخ کردن به حفظ یکپارچگی مواد غذایی 
کمک می کنــد و در عین حال محتوای کالری را کم نگه 
می دارد. برای افزایش ارزش غذایی غذاهای ســرخ شده، 
منابع پروتئین بدون چربی مانند سینه مرغ، توفو یا میگو 
را انتخاب کنید و سبزیجات رنگارنگ مانند بروکلی، فلفل 
دلمه ای و نخود فرنگی را به آن اضافه کنید. ترکیب غلات 
کامل مانند برنج قهوه ای یا کینوا می تواند محتوای فیبر این 
غذاهای ســرخ شده را بیشتر کند و سیری را تقویت کند 
و این نــوع غذا را به گزینه ای رضایت بخش و مغذی برای 

مدیریت وزن تبدیل کند.
  خورش ها و خوراک ها

خورش ها و خوراک ها می توانند مکمل مفیدی برای رژیم 
کاهش چربی باشند، زیرا اغلب سرشــار از مواد مغذی و 
سیرکننده هســتند و در عین حال که کالری دریافتی را 
کنترل می کنند، حس سیری نیز ایجاد می کنند. خورش ها 
و خوراک ها از اصلی ترین غذاهای ســنتی ما ایرانی ها نیز 
هســتند که می توان آن ها را در زمره گزینه های مناسب 
غذایــی برای کاهــش وزن قرار داد. برای لــذت بردن از 
چنین غذاهایی آب گوشت خانگی تهیه شده از استخوان 
یا ســبزیجات را انتخاب کنید تا بتوانید به آن عمق طعم 
و مواد مغذی ضروری را اضافه کنید. ترکیب غلات کامل 
مانند جو یا کینوا می تواند محتوای فیبر را افزایش دهد و 

احساس سیری را تقویت کند.

 با چهار غذای برتر لاغر شوید
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ادبیات

تقریظ رهبر معظم انقلاب بر کتاب 
»دختر قالی باف« رونمایی شد

مراســم رونمایی از هشت اثر نشر شاهد شامل کتاب »ام یک بابا« اثر مصطفی 
احمدی، »رؤیای یک روز پاییزی« اثر بابک روزبه، »فرشته ای بال های صورتی« 
اثر اکرم مطلبی، »نجیب« اثر مصطفی تمنایی، »پسر سرهنگ« اثر فریبا انیسی، 
»تپه رهایی« و »مشتاق« آثار علی آقا غفار، »قالی کرمانی ها« اثر ناصر پروانی و 

»دلاور بی ترمز« اثر رحیمه جمال برگزار شد.
حجت الاســلام سید رمضان موسوی مقدم، نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و 
امور ایثارگران در این نشســت اظهار کرد: فرهنگ ایثار جهاد، آزادی و آزادگی 
به مثابه شمش های طلا در بانک مرکزی نگهداری می شود و باید نویسندگان و 

هنرمندان از این شمش های طلا انواع زیورآلات را بسازند.
وی افزود: در ادبیات، شعر و موسیقی باید کار شود. یکی از این آثار خوب »دختر 
قالی باف« است که مزین به تقریظ مقام معظم رهبری شده است. وقتی رهبر 
معظم انقلاب در کتابی تقریظ می نویســند یعنی اثری درخشان است که باید 
خوانده شــود.در پایان این مراسم تقریظ مقام معظم رهبری بر کتاب »دختر 
قالی باف« اثر داوود حســین زاده فضل، برش هایی از زندگی شــهید گلاب علی 

حسین زاده و همسرش رونمایی شد.
در متن تقریظ رهبر معظم انقلاب آمده است: »فضل و صلوات خداوند بر بانوی 

صبور و مقاوم که در این کتاب معرفی شده است.«

پرفروش های مقاومت
 در پنجمین روز نمایشگاه کتاب ۱۴۰۳

سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب پنجمین روز خود را با برگزاری جشن 
امضاهای متعدد سپری کرد. در ادامه برخی آثار پرفروش چهارم نمایشگاه کتاب 

۱۴۰۳ در غرفه های مختلف آمده است:
راه ماندگار: »آنسوی خط« اثر محمد امین پورکنی، »آنچه بر ما گذشت و ناگفته 

ماند« اثر علیرضا مسرتی؛
ستارگان درخشان: »همسایه ماهی ها« اثر بهزاد دانشگر، »چلچراغ« اثر نصرا... 

شکل آبادی، »مهمان مامان« اثر نسیبه استکی؛
رسول آفتاب: »آقای ایرانشهر« و »یار کجاست« آثار رحیم مخدومی؛

انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس: »عکاسی جنگ: بهرام محمدی فرد« و 
»عکاسی جنگ: کاظم اخوان«؛

دارخویــن: »مجید بربری« اثر خدابخش دهقی و »محســن مــا« اثر کبری 
خدابخش دهقی و مجموعه کتاب های پنج دقیقه ای شهدا.

 این داستان با قتل یا مرگی خودخواسته
 آغاز می شود

رمان »لمس« محمدرضا کاتب که سرگذشــت آدم هایی است که خواسته یا 
ناخواسته با بخشی از چهره واقعی خودشان روبه رو می شوند، منتشر شد.

این داســتان نویس درباره رمان جدید خود که در ۴۴۷ صفحه و در انتشارات 
نیماژ منتشر شده، گفت: رمان »لمس« سرگذشت آدم هایی است که خواسته یا 
ناخواسته با بخشی از چهره واقعی خودشان در بزنگاهی خاص از زندگی روبه رو 
می شــوند و نمی دانند حالا چطور باید با آن چیزی که مقابل شــان است کنار 
بیایند. او ادامه داد: داستان »لمس« با قتل یا مرگی خودخواسته آغاز می شود. 
مرگی که خیلی زود باعث می شود صبور که نزدیک ترین فرد به مقتول است و 
کارسیاسی می کند، سر از بازداشتگاه درآورد. چون داستان زندگی مقتول در مه 
و غیر قابل باور است، صبور هرچه بیشتر از زندگی مقتول برای بازپرس پرونده 
می گوید بیشتر در مظان اتهام قرار می گیرد. صبور سرانجام برای آن که از اتهام 
خود را مبرا کند دست به بازی عجیبی می زند. بازی ای که آرام آرام او و بازپرس 

پرونده را در خود دفن می کند.
 در بریده ای از رمان، می خوانیم:

به همین ســادگی متهم به قتل و مقتول بعدی شــده بود. تــا آن روز مرگ 
شــوخی ای تلخ میان تاریکی بود اما حالا آن قدر این شوخی دور و بی علت به 
او نزدیک شده بود که دیگر درست آن را نمی دید. وقتش بود بفهمد تو زندگی 
همه چیز همین طوری علیه آدم است و خوشبختی آن قدر آرام می آید و می رود 
که دیگر نمی شــود آمدن و رفتنش را فهمید. ما تو زندگی دو جور داســتان 
داریم. داســتان هایی که قبل از تو یک بدبخت دیگری ثابت شان کرده است و 
داستان هایی که یکی باید پیدا بشود و از جانش بگذرد تا بتواند ثابت شان کند...
از  را  نوشــتن  او  اســت.  تهــران  متولــد ۱۳۴۵ در  کاتــب،  محمدرضــا 
 ابتــدای دهــه  ۶۰ آغــاز کرد. حاصــل یک دهه تــلاش او چندیــن رمان و
 مجموعه داســتان برای نوجوانان بود. در ســال ۱۳۷۱ با چاپ رمان »پری در 
آبگینه« به ادبیات بزرگ سال روی آورد. کاتب در این سال ها برای آثارش جوایز 

بسیاری دریافت کرده است.

عرضه قطره چشم نانویی در خاورمیانه
فن آوری

با همکاری یک شــرکت تایوانی و شرکتی از عربستان 
سعودی، قطره چشــم حاوی نانوذرات در عربستان و 

کشورهای اطراف آن عرضه می شود.
 Formosa( شرکت تایوانی فورموســا فارماکیوتیکالز
Pharmaceuticals( به تازگی با شــرکت عربستانی 

 )Pharmaceuticals tabuk( فارماکیوتیکالز تابوک
توافق نامه همکاری به امضا رسانده است. این توافق نامه 
برای توزیع نوعی داروی مربوط به چشــم اســت. این 
سوسپانسیون که یک قطره چشم حاوی مواد ضدالتهاب 

و اســتریل کننده است، برای درمان التهاب و درد پس 
از جراحی چشمی اســتفاده می شود. این دارو تاییدیه 
ســازمان غذا و داروی آمریکا )FDa( را دریافت کرده 
است. این دو شرکت به دنبال تجاری سازی و فروش این 

محصول در خاورمیانه و شمال آفریقا هستند.
 aPP۱۳۰۰۷ در ایــن قطره چشــمی از ماده فعــال
استفاده شده اســت که یک کورتیکواستروئید بوده و 
 aPNt ™ Pharma برای تولید آن از سکو نانوذرات
Pharma استفاده شده است. این فرمولاسیون جدید 

امکان استفاده از یک رژیم دو بار در هر ۱۴ روز را فراهم 
می سازد در حالی که تسکین سریع درد را برای بیمار 

به ارمغان می آورد.
در فاز ســوم کارآزمایی بالینی روی بیماران، این دارو 
نسبت به دارونما نتیجه بسیار بهتری را ارائه کرد. اریک 
کو از مدیران شرکت فورموسا فارماکیوتیکالز می گوید: 
ما خوشحالیم که این همکاری را با تابوک آغاز کردیم 
تا این قطره چشم نانویی را به بازار عربستان سعودی و 
دیگر کشورهای منطقه عرضه کنیم. ما اطمینان داریم 
که تجربه تابوک، شبکه گسترده و تعهد آن ها، به عرضه 

این دارو در منطقه کمک خواهد کرد.

 سگی در مسابقات سگ های نگهبان در نیویورک اردک ها را به داخل 
قفسشان هدایت می کند.

عکس خبر

 اعزام نخستین گروه از حجاج حج تمتع

   خانواده عشایری - استان فارس

  برداشت گیلاس - شاندونگ چین

 برداشت گل رز از سوی کشاورزان استان جیانگسو- چین

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  سپیدان 

مدرسه سعادت در ســال ۱۲۷۸، در دوران قاجار به 
سبک نوین آموزشــی تأسیس شد و از نظر تاریخی، 
مادر مدارس جنوب ایران محســوب می شــود. این 
مدرسه پنجمین مدرسه ماندگار کشور است و از نظر 
گردشگری، یکی از مهم ترین جاهای دیدنی بوشهر به 
شــمار می رود. با توجه به اهمیت و ارزش بنا و نقش 
آن در آشنایی مردم جنوب ایران با مظاهر فرهنگ و 
آموزش های جدید، در میان سایر بناهای بافت قدیم 

شهر جایگاهی ویژه دارد.
معماری مدرسه ســعادت همانند بافت مرکزی شهر 
بوشهر زیبایی خیره کننده ای دارد. عملیات مرمت این 
مدرســه با هزار و ۵۰۰ متر مربع زیربنا و هزار و ۹۰۰ 
متر مربع فضای آموزشی و ۲۰ میلیارد ریال هزینه در 
سال  ۳۹۳ آغاز شــد و پس از ۱۸ ماه به پایان رسید. 
هم اکنون مجموعه فرهنگی تاریخی مدرسه سعادت 

بوشهر در ساختمان مرمت شده فعالیت دارد.
مدرسه ســعادت که با نام مدرســه سعادت مظفری 
نیز شــناخته می شود، از بناهای تاریخی و جاذبه های 
گردشگری بوشهر اســت و در خیابان امام، روبه روی 

میدان معلم قرار دارد.
  تاریخچه مدرسه سعادت

مدرسه سعادت ابتدا به وســیله احمدخان دریابیگی، 
حکمران وقت بوشــهر و بنادر خلیج فارس و عمانات، 
در مرکز بوشهر و نزدیک حسینیه )برحه کازرونی ها( 
تأســیس شــد. در ابتدای کار، دریابیگی، خانه حاج 
محمد حسین صفر را به منظور تشکیل مدرسه اجاره 

کرد و به کودکانی آموزش داد که عموما تهیدســت 
و بی سرپرست محســوب می شــدند. آقایان محمد 
باقر بهبهانی، شــیخ محمدحسین سعادت و برادرش، 
شــیخ عبدالکریم سعادت از معلمان اولیه این مدرسه 
بودند. به دلیل کمک های نقدی مظفرالدین شــاه که 
به درخواست دریابیگی صورت گرفت، این مدرسه به 

سعادت مظفری مشهور شد. 
افتتاح مدرســه سعادت بوشهر در عصر پنجشنبه ۱۸ 
اســفند سال ۱۲۷۸ در میان جمعی از صاحب قلمان 
صورت پذیرفت. از آن جهت که فرهنگ دوســتان در 
انتظار افتتاح این مدرسه بوده اند، روزنامه  حبل المتین 
مراسم افتتاح و گزارش فعالیت های بعد از آن را به طور 

کامل منتشر می کرد.
ساختمان اولیه مدرسه در محله  نیدی، هرچند به دلیل 
وسعت مکان و موقعیت طبیعی خود برای محصلان 
جذابیت داشــت، خالی از زحمت نبود و ایاب وذهاب 

حدوداً ســه کیلومتری اطفال ســاکن مرکز شهر، 
پرزحمت و ملال آور بود. بدین جهت با نظر مساعد 
خیرخواهان و موافقت دریا بیگی، خانه ای در مرکز 
شهر اجاره شد و بچه ها را به آن مکان انتقال دادند.
در ابتدای امر پس از تأســیس مدرســه سعادت، 
اهالــی بوشــهر نه  تنهــا واکنش مثبتی نســبت 
بــه تشــکیل مدرســه نشــان ندادنــد، بلکه در 
 مــدت دو ماهی که از تأســیس آن می گذشــت، 
حتی یک نفر حاضر نشــد فرزندش را به مدرســه 

بفرستد.
 بدین ترتیب، مدرســه مورد انتقــاد بدخواهان و 
بدگویان واقع شــد. با این حال اسناد موجود حکایت 
از جنب وجوش و تلاش گســترده  علمی دانش آموزان 
پس از ورود و انتقال به ســاختمان شــهری دارد که 
با اســتقبال عمومی مواجه می شود به نحوی که برابر 
گزارش روزنامه  حبل المتین آمار محصلان آن در سال 

۱۲۷۹ تعداد ۶۳ نفر بوده است.
ر حال حاضر مدرسه ســعادت دارای دو بخش است: 
بخش جدید و مختص دانش آموزان و بخش تاریخی 
فرهنگی. بازدیدکنندگان می توانند از بخش تاریخی 
بازدید کنند. این بخش شامل اتاق هایی با عکس هایی 
از دانش آمــوزان و مفاخر می شــود. همچنین گالری 
هنری سعادت در بخشی از مجموعه تاریخی فرهنگی 
مدرسه واقع شده اســت که علاوه بر تماشای صنایع 
دســتی و هنری، می توانیــد از محصولات جذاب آن 

خریداری کنید.

مدرسه سعادت بوشهر؛ اولین مدرسه مدرن در جنوب ایران
گردشگری

شــما می توانید صبح خود را با یک کاسه بلغور جو دوسر 
یا سایر غلات که برای شما مفید هستند به علاوه مقداری 
کربوهیدرات آغاز تا به شــما انــرژی و فیبر لازم را بدهد 
و احســاس ســیری کنید. البته کمی پروتئین ماست یا 
کــره بادام زمینی هضم غذای شــما را کند خواهد کرد و 
تا ناهار احســاس گرســنگی نخواهید کرد. برخی از افراد 
برای وعده صبحانه غلات را با شــیر و برخی با آب پرتقال 
مصرف می کنند. اگرچه ممکن اســت برای کســانی که 
هرگز غلات را بــا آب پرتقال امتحان نکرده اند کمی بد به 
نظر برسد اما افرادی وجود دارند که سال هاست از مصرف 
آب پرتقال و غلات لذت می برنــد. اگر آب پرتقال و غلات 
جزو اصلی صبحانه شما باشد، می تواند اثرات متفاوتی بر 
سیســتم گوارش شــما ایجاد کند به این دلیل که اسید 
موجود در آب پرتقال بر آنزیم هایی که نشاســته غلات را 

هضم می کنند، تأثیر می گذارد.
  هضم غلات با آب پرتقال

آب پرتقال ممکن اســت هضم غلات نشاسته ای را آهسته 
کند. حتماً می دانید که آب پرتقال مملو از ویتامین c است. 
ویتامین c همچنین به نام اسید اسکوربیک نیز شناخته 
می شــود و می تواند آنزیم کلیدی به نــام آلفا آمیلاز که 
نشاسته را به قندهای قابل هضم برای بدن تجزیه می کند، 
مسدود کند و افزایش قند خون در افراد مبتلا به دیابت را 

کاهش دهد.

نتایج منتشرشــده تحقیقــی در ســال ۲۰۱۶ در مجله 
biomeDical aND Pharmacology نشــان داد کــه 

افراد مبتلا به دیابت نوع یک نســبت به افراد غیر دیابتی 
سطوح بالاتری از آلفا آمیلاز بزاقی دارند. بر اساس بررسی 
 Free raDical biology aND سال ۲۰۲۳ در نشــریه
 c مکمــل ۵۰۰ تا ۱۰۰۰ میلی گرم ویتامین ،meDiciNe

می تواند به کنترل قند خون و فشار خون بالا در افراد مبتلا 
بــه دیابت نوع ۲ کمک کند. با این حال، اگر نمی خواهید 
آب پرتقال یا مکمل های اسید اسکوربیک مصرف کنید تا 
بدنتان نشاســته را هضم نکند. شــما به آلفا آمیلاز تولید 
شده توســط غدد بزاقی و لوزالمعده نیاز دارید تا دستگاه 
گوارش شــما به درستی کار کند. به گفته بخش پزشکی 
جانز هاپکینز ایالات  متحده، کمبود این آنزیم گوارشی به 
اندازه کافی می تواند به دلیل کربوهیدرات های هضم نشده 

در روده شما باعث اسهال شود.
  کمک به روده با آب پرتقال

آب پرتقــال می تواند به روده شــما کمــک کند. در 
تحقیق ســال ۲۰۱۹ منتشرشده در نشریه 

تاثیــر  محققــان   ،meDiciNal FooD

نوشــیدن روزانــه آب پرتقال بــه مدت ۲ 
مــاه را بررســی کردند. اگرچه نوشــیدن 

آب پرتقال ترکیب بدن زنان را تغییر نداد، اما 
تغییرات سالمی در سطح کلسترول، قند خون و 

حساسیت به انسولین آنها ایجاد کرد. آب پرتقال همچنین 
باکتری های مفید روده آنان را افزایش داده و در عین حال 

باکتری های مضر را کاهش می دهد.
در حالــی کــه آب پرتقــال برای شــما مفید اســت، بر 
 cell اســاس نتایج سال ۲۰۱۸ منتشرشــده در نشریه
metabolism، بهتر است ابتدا غلات را مصرف کنید، زیرا 

مصرف آب پرتقال با معده خالی می تواند به دستگاه گوارش 
شما سرعت ببخشد و روده کوچک شما را با فروکتوز بالای 

غرق  فروکتوز آب پرتقــال  کنــد. 
خوبــی  روده بــه  توســط 
جذب  نمی شود کوچک 
روده  بــه  گ و  ر بز

می رسد. 

تأثیر غیرمنتظره مصرف ۲ ماده غذایی محبوب در وعده صبحانه
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